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روزنامه صبح ایران

به استناد مجوز هیئت مدیره به شماره 55/15228 مورخ 94/06/08 در نظر دارد 

از طریق مزایده عمومی نسبت به فروش یک قطعه زمین واقع در انتهای بلوار شهید 

کریمی، نرسیده به میدان مرجعیت طبق مشخصات ذیل اقدام گردد.

توضیحات: 
1( بهای پیشنهادی باید از حیث مبلغ ، مشخص ، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر شده 

)در بسته( تسلیم گردد. 
2( مبلغ سپرده شرکت در مزایده معادل 5 درصد مبلغ پایه ملک مورد مزایده مندرج در آگهی میباشد 
که شرکت کنندگان باید به حساب شماره 1006220288 بانک شهر شعبه صفائیه به نام سازمان توسعه و 

عمران واریز و یا به صورت اوراق مشارکت و اوراق ضمانت تحویل نمایند. 
3( شرکت در مزایده و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شروط طبق ضوابط جاری آئین نامه معاملات 

شهرداری میباشد. 
4( متقاضیان محترم میتوانند جهت دریافت مدارک و اطلاعات تکمیلی و اسناد شرکت در مزایده و ارائه 
پیشنهادات از آگهی نوبت دوم تا تاریخ 97/10/13  از ساعت 8 الی 13 به نشانی قم-خیابان معلم-مجتمع 
ناشران-طبقه پنجم-سازمان توسعه و عمران قم )اتاق 506( مراجعه و یا با تلفن 02537840660-61 

تماس حاصل نمایند. 
5( تمامی اوراق و اسناد شرکت در مزایده باید از سوی متقاضیان با قید کلمه )قبول است( امضاء شود. 

6( مدت قبول پیشنهادات از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم ، تا تاریخ 97/10/13 می باشد. 
7( محل تسلیم پیشنهادات: قم ، خیابان معلم، مجتمع ناشران، طبقه پنجم، سازمان توسعه و عمران، 

مسئول حراست سازمان. 
8( سازمان توسعه و عمران شهرداری قم در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله مختار است. 

9( برنده مزایده موظف است ظرف یک هفته از تاریخ ابلاغ نتیجه مزایده نسبت به انجام معامله اقدام 
نماید در غیر این  صورت ضمن ضبط سپرده وی به نفع سازمان توسعه و عمران شهرداری قم موضوع 

مزایده به شخصی که پیشنهاد او در رتبه دوم قرار گیرد واگذار می گردد. 
10( کلیه هزینه نقل و انتقال ) عوارض - مالیات و غیره ( به عهده برنده مزایده میباشد.

11(  هزینه چاپ آگهی و هزینه کارشناسی به عهده برنده مزایده میباشد. 
12( شرکت کنندگان میبایست در چارچوب لایحه قانونی منع مداخله کارکنان دولت )مصوب 1337( 

اقدام نمایند. 
13( پیشنهادات رسیده در تاریخ 97/10/15  ساعت 10 صبح در محل سازمان توسعه و عمران مفتوح 

و قرائت میگردد. 

سازمان توسعه و عمران 
شهرداری قم

روابط عمومی سازمان توسعه و عمران شهرداری قم

آگهی مزایده عمومی )نوبت اول(

استانداری ها برای حذف پردرآمدها مهیا می شوند

چه کسانی سال 98 یارانه نقدی می گیرند؟

بهشتی پور کارشناس مسائل استراتژیک: 

اگر در مساله موشکی کوتاه بیاییم، ضرر کرده ایم

 کنایه سنگین مرعشی به محمود واعظی

وحدت برای جریان راست بر سر قله قاف است

بلندپروازی ها برای فتح بهارستان
نقطه پایان همگرایی اصولگرایان 

موضوعی که تحقق کامل آن حمایت همگانی رامی طلبد

پالایش لیست بودجه بگیران
 امروز ضروری تر از همیشه 
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مدیرکل بیمه سلامت استان قم با تاکید بر این که بیمه سلامت بیمه تکمیلی ندارد، گفت: 
برخی افراد سوجود ضمن تماس با شهروندان از آن ها می خواهند با پرداخت مبالغی از خدمات 
بیمه تکمیلی بیمه سلامت استفاده نمایند که لازم است مردم هوشیار بوده و فریب سودجویان را 
نخورند.محمدرضا فخاریان قمی روز چهارشنبه در جمع خبرنگاران  بابیان اینکه یک هزار و 473 
بیمارخاص زیر پوشش این بیمه هستند و داروهای آنان به صورت رایگان ارائه می شود افزود: از 
ابتدای سال جاری تا پایان آبان ماه، حدود 123 میلیارد ریال برای تامین داروی بیماران خاص هزینه 
شده است.وی بیان کرد: در استان قم 353 هزار تَن زیر پوشش بیمه سلامت هستند که بیشترین 
جمعیت مربوط به صندوق بیمه همگانی با حدود 151 هزار و کمترین جمعیت نیز مربوط به صندوق 

اتباع با حدور 6 هزار و 420 تَن می باشد...

درست است که هرگاه صحبت از انتخابات به میان 
می آید تعارفات سیاسی هم شروع می شود و همه دم از 
این می زنند که هنوز برای اظهار نظر زود است و نباید کار 
انتخاباتی کرد اما واقعیت پشت پرده چیز دیگری را نشان 
می دهد.زمستان 98؛ هنوز نیامده اما همه برنامه ریزی ها و 
البته اغلب اظهار نظرها به این تاریخ ختم می شود. یعنی 
زمانی که قرار است سرنوشت کرسی های ساختمان هرمی 

بهارستان برای یازدهمین بار رقم بخورد. درست است که 
هرگاه صحبت از انتخابات به میان می آید تعارفات سیاسی 
هم شروع می شود و همه دم از این می زنند که هنوز برای 
اظهار نظر زود است و نباید کار انتخاباتی کرد اما واقعیت 
پشت پرده چیز دیگری است؛ اینکه احزاب و جریان ها به 
دنبال راهی برای رسیدن به پیروزی در انتخابات هستند 

شاید بتوان در حرف پنهانش کرد اما قابل کتمان و...

حذف نهادهایی که بدون توجیهی منطقی در لیست بودجه بگیران و مصرف کنندگان بیت المال قرار گرفته اند، 
اکنون بیش از هر زمان دیگری ضرورت خود را نشان می دهد. هرسال میانه آذرماه که موعد تحویل لایحه بودجه سال 
آتی از سوی دولت به مجلس است، موضوع نهادها و ارگان های بودجه بگیر و میزان بودجه آنها در سطح رسانه ها بازتاب 
گسترده ای می یابد و اظهار نظرهای متفاوتی در این باره منعکس می شود. در یکی از مهترین اظهارنظرهای مربوط 
به بودجه سال 1398، »اسحاق جهانگیری« معاون اول رئیس جمهوری روز سه شنبه )بیست و هفتم آذر( در مراسم 
رونمایی از 10 طرح فناورانه جهاد دانشگاهی که در دانشگاه علم و فرهنگ برگزار شد، بیان داشت که بودجه دولت تبدیل 
به گوشت قربانی شده و برخی با نفوذی که در ریاست جمهوری، سازمان برنامه و بودجه یا مجلس در گذشته داشتند، 

امروز تبدیل به عضوی از بودجه کشور شده اند و بودجه آنان اگر در ابتدا یک  میلیارد بود امروز 20میلیارد شده است. 

هشدارمدیرکل بیمه سلامت استان قم به مردم:

بیمه سلامت
 بیمه تکمیلی ندارد  

رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی با 
انتقاد از تداوم برخی بی تدبیری ها و بی مسئولتی ها در تجهیز مدارس 
و حفاظت از سلامت دانش آموزان از اعزام گروهی از اعضای کمیسیون 
آموزش و تحقیقات به زاهدان برای بررسی آتش سوزی یکی از 
مدارس این شهرستان خبر داد. محمدرضا عارف در واکنش به حادثه 
آتش سوزی یکی از مدارس شهرستان زاهدان که منجر به فوت دو 

دانش آموز این مدرسه شد، با اظهار تاسف...

محمـد هاشـمی بـا بیـان این کـه مرحـوم آیت الله هاشـمی 
رفسـنجانی، در کنـار مرحـوم لاهوتـی، بالاترین و سـخت ترین 
شـکنجه هـای سـاواک را در زمان شـاه متحمل شـدند، تصریح 
کـرد: متأسـفانه برخـی افـراد در یکـی دو دهـه اخیـر، بالاترین 
تخریـب هـا را بر علیـه مرحـوم آیت الله هاشـمی رفسـنجانی 
اعمـال کردند و امـرو هم با وجـود رحلت ایشـان، همچنان علیه 

ایشـان تخریب مـی کنند...

محمدرضا عارف  مطرح کرد

تداوم بی تدبیری 
در تجهیز مدارس و اردوها 

محمد هاشمی : 

تخریب آیت الله هاشمی)ره( 
همچنان ادامه دارد
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هیچ کشوری قادر نیست روابط ایران و ترکیه را خدشه دار کند
روحانی در نشست خبری مشترک با اردوغان:

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم
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وقتی جان ۴ کودک مهم نیست! 
عکس های شان جگرها را می سوزاند. فکر کن دخترکت 
را با هزار امید، همین سه ماه قبل مانتو برایش خریدی و 
مقنعه سرش کردی، وقتی هنوز با خودت درگیر بودی که 
این بچه شش سال دارد ، مگر مدرسه برای هفت ساله ها 

نیست؟ اصلا کی این قدر بزرگ شد که حالا باید برود مدرسه؟ بهترین مدرسه ای که 
توان مالی اش را داشته ای برایش انتخاب کرده ای و برایش تا سالی سه میلیون تومان 
هم حاضر به هزینه شده ای تا برود و هر روز با »بابا آب داد« قند در دلت آب کنند که 
یکدفعه زنگ می زنند بیایید و ساعتی بعد جگرگوشه ات را سوخته تحویلت می دهند.کجا 
امن تر از مدرسه؟ این بار قصه سوزناک یکتا، صبا ، مونا و مریم داغ بر دل تک تک مان 
گذاشته اما مگر بچه های شین آباد یادمان مانده که درس عبرت بگیریم؟چرخی بزنیم به 
اخبار اطراف مان، تا همین حالا حوالی ساعت ۱۲ شب که خبر درگذشت مونا، آخرین 
قربانی کلاس مرگ اسوه حسنه ، کدام مان خیلی درگیر این خبر و خبرهایی چون این 
شده بودیم؟پسر بچه که بودیم یکی از سرگرمی های مان فیتیله نفتی بود و آتش زدن 
بخاری نفتی مدرسه و بعد تعطیل شدن کلاس. خب بچگی ما تازه جنگ تمام شده بود. 
به ازای آن بخاری نفتی توی کلاس که از نیمه آذر در کلاس ها روشن می شد، مگر در 
خانه های مان چه داشتیم؟ خیلی جاها تازه صف های نفت تمام شده بود. ولی در خود 
تهران هم هنوز همه جا لوله کشی گاز نبود و بخاری نفتی و حتی هیزمی ابزار گرم کردن 
بود.حالا اما در ۱۳۹۷ که آمارمان می گوید تقریبا همه کشور گازکشی شده . اقلا مرکز 
استانی مثل زاهدان که دیگر گازکشی دارد و مدرسه ای که به ازای هر شاگرد تا سالی ۳ 
میلیون از شاگردانش گرفته نباید ابزار گرمایشی اش چراغ نفتی باشد. آن هم برای گرم 
کردن کلاسی که بچه هایش فقط کمتر از ۷ سال دارند و هنوز حتی خیلی دقیق نمی 
دانند خطر آتش چیست.از بد حادثه همین چند روزه مجلس مان دو جلسه غیرعلنی 
داشته برای ماجرای دعوای نماینده سراوان در یک اداره گمرک.چه تلخ که سراوان در 
همین استان سیستان و بلوچستان است و نمایندگان مردم برای اینکه یکی به یکی گفته 
چه چیزی می خورد که دستور نمی گیرد و آن یکی هم قدرت بازویش را به رخ می 
کشد، سینه چاک کرده اند و ساعت ها وقت می گذارند . دقایقی که بر اساس چرتکه ای 
که خبرگزاری تسنیم در سال ۹۵ انداخته ، هر دقیقه اش بیش از ۱۷ میلیون تومان می 
شده و امسال بی تردید خیلی بیشتر شده است اما حضرات این قدر که آن ۴۵ دقیقه 
معطلی همکارشان و آن ماجرای پیچیده ویدئوهای تقطیع شده منتشره و پشت پرده 
مگوی این حال گیری عجیب و بودار برای شان مهم بوده ، خبرهای تلخ حوادثی که دیگر 
افتادن شان دارد عادی می شود ، برای شان تکان دهنده نبوده است. چه دردناک تر است 
اگر یادمان باشد اکثر این نماینده های امروز اگر بپرسی که چه کاره بوده اند یا می گویند 
معلم و یا مدرس!همین روزها نگاهی کنیم به دیوارهای دورتادور شهرها یا اخبار رسانه های 
مان. شهرهامان پر هستند از انواع تبلیغات سمینارها و اجلاس و تجلیل ها و سالگردها 
و گرامیداشت ها که انگار زاده شده اند برای پول آتش زدن. آن هم در دل تحریم ها و 
بی پولی ها. کلی آماراز موفقیت های چند دهه اخیر که به اسم پژوهش های علمی به 
پای شان میلیاردی پول ریخته شده اما به اندازه سرچی ویکی پدیایی برای هیچ کدام شان 
وقت گذاشته نشده اما اگر الان بگویی امکانات اولیه و ایمنی برای مدارس، می گویند 
در کشور پول نیست!۴بچه در زنگ تفریح به دنبال خوراکی های شان برگشته بودند به 
کلاس درس که به بخاری نفتی بی حفاظ وسط کلاس می خورند و در آتش گیر می 
کنند. بی راه فرار و بی آنکه اولیای مدرسه تا وقتی همه چیز بسوزد و نابود شود اصلا 
بفهمند چه شده.چقدر دشوار است که کل سیستم مدارس از بخاری های نفتی و گازی 
که مدام قربانی می گیرند ، بدل شود به پکیج و رادیاتور و سیستم گرمایشی کم خطر 
تر؟ به گمان تان خیلی بیشتر از هزینه های زائد چند تایی از این مراکز فرهنگی خاص 
که بودجه های هزار میلیاردی می گیرند و در نهایت هیچ؟سیستم گرمایشی به کنار؟ چه 
سیستم هشدار دهنده ای باید برای حفاظت از جان این خردسالان وجود داشته باشد تا 
اینگونه حوادث شوم باز تکرار نشود؟ اگر با اولین دود سیستم اطفای حریق به کار می افتاد 
آیا باز دیر می شد و داغ بر دل مان می نشاند؟شین آباد گذشت اسوه حسنه هم می گذرد. 
وزیر محترم با توئیت گفته بودیم ایمنی را رعایت کنند از کنار مسئله گذشتند و دوستان 
نماینده استان هم که درگیر ماجرای ویدئوی معروف هستند که از گمرک منتشر شده 
است و برسرش جنجالی به پا شده.ته ماجرا اصلا که یک تسلیت ساده هم گفتند، آخرش 
چه می شود؟تا عدم رعایت استانداردهای حداقلی ، آش همین است و کاسه همین.آقای 
وزیر، آقای نماینده و جناب دادستان؛ این ها دردند در قبال حل این مشکلات مسئولید نه 
این دعواهای روزمره و رجزخوانی های هر روزتان.فقط چشم های تان را ببندید .تصویر 
این ۴ مادر و داغ ابدی شان را مجسم کنید. چشمان تان را ببندید و کابوس آن ۵۵ بچه 
نجات یافته از زبانه های آتش را به یاد بیاورید و بعد اگر احساس درد و شرمندگی کردید، 
در کنار هم تلاش کنید آیین نامه ای با قابلیت اجرایی داشته باشید برای حل همیشگی 

این حوادث هولناک.

چرا اینقدربی اخلاق 
و بی مسئولیت شده ایم؟

در کوچه ما یک دانشگاه علمی و کاربردی وابسته به 
یک شرکت بیمه ای هست که به تربیت متخصص امور 
بیمه ای مشغول است کمی آن طرف تر هم باز یک دانشگاه 

دیگر علمی و کاربردی هست که مخصوص هنر و فرهنگ است و هنرمند تربیت می کند. 
اما در روزهای پنج شنبه و جمعه که اوج فعالیت این موسسات است اگر از پنجره بیرون 
را نگاه کنی درمی یابی که تنها چیزی که در این دانشکده های قارچ گونه تربیت نمی شود، 
متخصص است.تماشای انبوه اتومبیل های دانشجویان که جلوی پارکینگ های آپارتمان 
ها سد معبر کرده اند با منظره زشتی از پارک های دوبله و گاه سوبله که با بی اعتنایی 
پلیس راهنمایی و رانندگی که هر از گاهی گذارش به این کوچه می افتد همراه است. در 
کنارش انبوه جوانانی که توی کوچه و روی اتومبیل های مردم صبحانه می خورند . بلند 
بلند می خندند ، شوخی می کنند و گاهی هم فحش می دهند و دعوا می کنند.همه 
این ها را می گذارم کنار فیلمی که از فحاشی یک نماینده مجلس ،یک رئیس بیمارستان 
،یک سخنران ، یک........... و با خودم فکر می کنم در مملکت ما چه اتفاقی افتاده است؟ 
چه چیز با ارزشی گم شده؟ در بین نخبگان ) البته اگر بشود اسمش را نخبه گذاشت(ما 
چه چیزی از بین رفته است؟در این دانشگاهها و دانشکده ها و موسسات علمی و پرورشی 
که به تولید انبوه کاردان و کارشناس و دکتر و مهندس مشغولند و از بینشان رئیس و 
وکیل ونماینده و وزیر بیرون می آید چه چیزی ناقص است که خروجی آنها در عرصه 
بروز تخصص ،چیزی جز بی اخلاقی، بی تعهدی و بی مسئولیتی نیست؟پنج شنبه ها 
که از پنجره آپارتمانم به بیرون نگاه می کنم تنها یک کوچه بی نظم و شلوغ و بلبشو 
نمی بینم ؛از این پنجره به عمق فاجعه ای می نگرم که بی اخلاقی و بی مسئولیتی برای 
جامعه ما به ارمغان آورده است.گاه فکر می کنم مراکز آموزشی ما از هر قسم و نوع باید 
به جای انبوه واحدهای بی مصرفی که ارائه می دهند به شرط گیر آوردن استاد واجد 
شرایط ،چند واحد اجباری با عنوان "چگونه انسان باشیم"، "چگونه مسئولیت بپذیریم"، 
"چگونه حقوق دیگران را رعایت کنیم" و" چگونه به هم احترام بگذاریم " را جایگزین 
کنند.بی شک این موارد درسی بسیار بیشتر از یک تخصص با پول خریده و بی مصرف 
که تنها توقعات اجتماعی یک فرد را بالا می برد لا اقل برای خود فرد و جامعه کوچک 
اطرافش کار برد دارد.جامعه امروز ما با مشکلات اقتصادی فراوانی دست به گریبان است . 
مشکلاتی که باعث می شود افراد در شرایط دشوار خود بسیاری از فضایل اخلاقی را زیر 
پا بگذارند . در این شرایط تنها کسانی که از فرهنگ و انسانیت بهره بیشتری برده اند می 
توانند نظم اجتماعی جامعه را حفظ کنند و متاسفانه به دلایل مختلف روز به روز از تعداد 
این افراد در جامعه ما به نحو چشمگیری کاسته می شودو جایشان با افرادی پر می شوند 
که بلندند خوب داد بزنند ،خوب فحش بدهند و خوب اتومبیل از نفس افتاده فرهنگ 

ایرانی را به ته دره سقوط هل بدهند.

واکنش امام جمعه تهران به خروج آمریکا از سوریه

آمریکا از سوریه شکست خورده است
امام جمعه موقت تهران شجاعت و ایثارگری شهدای دفاع مقدس و شهدای حرم را 

در خروج آمریکا از سوریه موثر دانست.
آیت الله امامی کاشانی در خطبه های نماز جمعه این هفته تهران با اشاره به 
خروج نیروهای نظامی آمریکا از سوریه گفت: اگر جلوی این اراذل و اوباش)کشورهای 
استکباری( گرفته نشود دنیا را می بلعند. امروز شاهدیم که در کشورهایی ایثارگران 
و جوانان شجاع فداکاری می کنند؛ این به دنبال ایثار جوانان ماست. همین شهامت 
و شجاعت شهدای دفاع مقدس و شهدای حرم بود که اینها )آمریکا( گفتند ما باید 
از سوریه بیرون برویم. آنها در واقع از سوریه شکست خوردند و ان شاءالله از یمن و  

فلسطین هم شکست می خورند.
وی اضافه کرد: به فضل خدا در همه جا آمریکا و همیارانش و آن گاو شیرده احمقش 

در کشور سعودی رسوا می شوند و با ذلت و دست خالی از بین خواهند رفت.
امامی کاشانی در بخش دیگری از خطبه های نماز جمعه تهران با اشاره به توصیه 
امیرالمومنین)ع( به مالک اشتر در مورد بکارگیری افرادی که نسبت به مردم رافت و 
لطف داشته باشند، افزود: دولت، دستگاه قضا و دستگاه قانون گذاری در این زمینه وظیفه 
دارند.وی یادآور شد: دیکتاتور خبیث در آمریکا اتاق جنگ تشکیل داده، ما هم با جنگ 
اقتصادی مواجه هستیم و باید در برابر حمله دشمن دفاع کنیم. مسئولان، نهادها و مردم 

باید دست به دست هم بدهند و نگذارند مشکلات اقتصادی بر کشور غلبه کند.

جلال میرزایی:

دولت در تصمیم گیری ها 
به دنبال انسجام حداکثری باشد

رییس کمیته سیاست خارجی فراکسیون امید گفت: با انسجام حداکثری در کنار 
شایسته سالاری می توان کارآمدی خود را افزایش داد.

جلال میرزایی با اشاره به هشدار مقام معظم رهبری به مسئولان درباره توطئه های 
دشمن در سال ۱۳۹۸ بیان کرد: برخی از تحلیلگران مسائل آمریکا معتقدند که ترامپ 
در سال آینده تحت فشار بیشتری قرار می گیرد، وضعیت اقتصادی که در چند سال 
اخیر در آمریکا رو به رشد بوده است متوقف می شود و از سوی دیگر طرح های آمریکا 
در سیاست خارجی توفیق چندانی نداشته است.وی اظهار کرد: از سوی دیگر با توجه به 
آغاز به کار کنگره، ترامپ برای پیشبرد برخی از اهدافش با مانع مجلس نمایندگان روبرو 
خواهد شد، چرا که اکثریت آن در دست دموکرات هاست.وی اظهار کرد: از سوی دیگر 
تحقیقات مولر؛وکیل ترامپ در حال وارد شدن به فاز جدیدی است و ترامپ تحت فشار 
بیشتری قرار می گیرد. اعترافاتی که اخیرا وکیل ترامپ داشته و گفته است دیگر نمی تواند 
دروغ بگوید عرصه را به ترامپ تنگ تر خواهد کرد. از سوی دیگر ترامپ قبلا اعلام کرده 
بود که ایران به زودی برای مذاکره با من تماس می گیرد ولی این اتفاق نیفتاد بلکه با تدابیر 
دولت در بحث چالش های ارزی نیز به ثبات رسیده ایم.نماینده مردم ایلام در مجلس 
شورای اسلامی اظهار کرد: از سوی دیگر سازوکار مالی اروپایی ها ظرف چند هفته دیگر 
اجرایی می شود که این گشایشی برای ایران خواهد بود. تمام این عوامل باعث می شود تا 
ترامپ در موقعیت سخت تری قرار گیرد؛ لذا ممکن است تحت تاثیر عربستان سعودی و 
اسرائیل دست به ماجراجویی جدیدی بزند.وی با بیان این که »از نظر من بیانات رهبری 
نیز با توجه به این مسائل بوده است تا مسئولان آماده تر شوند«، گفت: دیپلماسی ما باید 
در این شرایط فعال تر شود و با اروپایی ها و قدرت های موثر رایزنی گسترده ای داشته 
باشد. ما باید روابط خود را با همسایگان مان بهبود ببخشیم.وی در پاسخ به این سوال که 
پرهیز از اظهارات تفرقه افکنانه و فاصله گرفتن از حواشی چقدر در رویارویی با دشمن موثر 
است؟ بیان کرد: از نظر بنده دولت باید به ماجراجویان و تفرقه افکنان داخلی عادت کند 
و در تصمیم گیری های خود باید به دنبال دست یافتن انسجام حداکثری باشد.این عضو 
فراکسیون امید مجلس گفت: این طبیعی است که ما هیچ گاه به انسجام صددرصدی 
دست نمی یابیم، اما با انسجام حداکثری می توانیم در کنار شایسته سالاری کارآمدی خود 

را افزایش دهیم.

محمدرضا عارف  مطرح کرد

تداوم بی تدبیری در تجهیز مدارس و اردوها 
رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی با انتقاد از تداوم برخی 
بی تدبیری ها و بی مسئولتی ها در تجهیز مدارس و حفاظت از سلامت دانش آموزان از اعزام 
گروهی از اعضای کمیسیون آموزش و تحقیقات به زاهدان برای بررسی آتش سوزی یکی 

از مدارس این شهرستان خبر داد. 
محمدرضا عارف در واکنش به حادثه آتش سوزی یکی از مدارس شهرستان زاهدان 
که منجر به فوت دو دانش آموز این مدرسه شد، با اظهار تاسف از وقوع این حادثه 
دردناک،گفت: متاسفانه هر از چندگاهی شاهد اینگونه حوادث تلخ برای دانش آموزان 
هستیم و تاسف بارتر اینکه کسانی که باید مسئولیت پذیر باشند از پذیرش مسئولیت بعضا 
شانه خالی می کنند.وی تاکید کرد: بارها نسبت به مسائل ایمنی مدارس و ضرورت دقت 
در سلامت دانش آموزان هشدارهای لازم داده شد ولی هم در اردوهای دانش آموزی و هم 
در تجهیز مدارس شاهد بی تدبیری  و وقوع حوادث تلخ هستیم.رئیس فراکسیون امید 
تصریح کرد: از اولین ساعات وقوع این حادثه دردناک کمیسیون آموزش و تحقیقات  از 
وزارت آموزش و پرورش گزارشی از علت وقوع این حادثه را خواستار شد که تا روز یکشنبه 
قرار است این گزارش به کمیسیون ارسال شود. همچنین برخی از اعضای کمیسیون هم 
با مدیرکل آموزش و پرورش استان  در چند نوبت در تماس بودند و هیاتی هم از سوی 
کمیسیون برای بررسی این حادثه به استان سیستان و بلوچستان سفر خواهند کرد. 
این موضوع همچنین در دستور کار روز سه شنبه کمیسیون آموزش و تحقیقات به قید 
فوریت قرار گرفت.وی با بیان اینکه دولت باید مقاوم سازی مدارس را با جدیت بیشتری 
دنبال کند، از اقدام سریع و بهنگام وزیر بهداشت برای درمان آسیب دیدگان قدردانی 
کرد و با تسلیت درگذشت دانش آموزان فوت شده به خانواده های آنان برای بهبودی 

آسیب دیدگان آرزوی شفای عاجل کرد.

سهیلا جلودار زاده: 

عدالت اجتماعی و رفع تبعیض 
در بودجه 98 لحاظ شود 

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی برقراری عدالت اجتماعی، توجه به 
حل مشکلات اقتصادی و معیشتی مردم و رفع تبعیض را از ضرورت های لایحه بودجه 

۹۸ کل کشور دانست. 
»سهیلا جلودار زاده« افزود: در شرایط کنونی باید از بودجه های جاری کاسته شود، 
بهترین اقدام دولت ایجاد اشتغال و رونق بخشی به تولید است.وی افزود: در لایحه بودجه 
سال آتی علاوه بر تخصیص بودجه های عمرانی باید از تولید حمایت شود و با تقویت 
بازاریابی برای کالاهای تولیدی در داخل و خارج از کشور، رونق بخشی به تولید لحاظ 
شود.نماینده مردم تهران در مجلس تصریح کرد: با توجه به افزایش جمعیت اقشار فقیر 
در روستاها و حاشیه شهرها ، افزایش سطح معیشت در این حوزه از نیازهایی است که 
باید در اولویت های بودجه ای سال آینده قرار گیرد.عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با 
بیان این که کشور را باید به مثابه یک خانواده در نظر بگیریم، گفت: وقتی خانواده در 
معرض ورشکستگی قرار می گیرد برای مسائل زیربنایی و حوزه هایی که درد و فشار 
عمومی ایجاد می کند، بودجه را مصرف می کند نه برای امور حاشیه ای و غیر اساسی.

جلودار زاده ادامه داد: به این معنا که نیاز است که در بودجه سال آینده به حقوق لایه های 
درآمدی پایین و ارتقای سطح رفاه و معیشت آنها توجه شود.وی به اهمیت برقراری عدالت 
اجتماعی در کشور تاکید کرد و یادآور شد: این که دولت فقط بخواهد هزینه های جاری 
را تامین و بسته های حمایتی را برای کارمندان در نظر بگیرد ولی به مسائل عموم جامعه 
رسیدگی نکند، تبعیض و بی عدالتی است.نماینده مردم تهران در مجس دهم خاطرنشان 
کرد: با توجه به این مشکلات، انتظار این است که در بودجه سال آینده، برقراری عدالت 
اجتماعی و توجه به حل مشکلات اقتصادی و معیشتی مردم بدون تبعیض در اولویت 

قرار گیرد.

محمدرضا صباغیان:

 مجلس درگیر مسائل حاشیه ای شده است
یک عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور گفت: امروز آنقدر نمایندگان مجلس 
درگیر مسائل حاشیه ای شده اند که از بعد نظارتی و حتی قانون گذاری در زمینه مسائل 

مهم جامانده اند.
محمدرضا صباغیان با اشاره به ضرورت تمرکز مجلس بر بعد نظارتی بیان کرد: با توجه 
به ایراداتی که در اجرای قوانین دیده می شود، مجلس باید از نزاع های محلی و منطقه 
ای کم کند و به دنبال آن بر روی بعد نظارتی تمرکز داشته باشد.وی در ادامه اظهار کرد: 
امروز آنقدر نمایندگان مجلس درگیر مسائل حاشیه ای شده اند که از بعد نظارتی و حتی 
قانون گذاری در زمینه مسائل مهم جا مانده اند. تا زمانی که این غفلت در بین نمایندگان 
وجود داشته باشد و خود را درگیر مسائل حاشیه ای کنیم قطعا بعد نظارتی آنطور که باید 
اجرایی نخواهد شد.نماینده مردم مهریز و بافق در مجلس با بیان اینکه یکی از مطالبات 
مردم از نمایندگان نظارت بر اجرای قوانینی است که تصویب می کنند. تصریح کرد: 
جاماندن مجلس از نظارت بر اجرای قوانین زمینه قانون گریزی را فراهم می کند و هر 
کسی دزدی، اختلاس، کم کاری و قاچاق کرد خود را آزاد احساس می کند. در حالی 
که مجلس متولی نظارت بر اجرای قوانینی است که تصویب می کند.صباغیان در پایان 
گفت: یکی از وظایف رسانه ها معرفی نمایندگانی است که عوام فریبی می کنند و به 

وظایف خود عمل نمی کنند. 

سردار سلامی:

 قدرت دفاعی سپاه افزایش می یابد 
جانشین فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه تحریم ها تاثیری بر توان 
دفاعی ایران ندارند، اعلام کرد که قدرت دفاعی این نهاد نظامی نسبت به گذشته افزایش 

پیدا خواهد کرد. 
سردار سرتیپ پاسدار حسین سلامی اظهارداشت: قدرت دفاعی جمهوری اسلامی 
ایران در تحریم رشد کرده است؛ بخش دفاعی و نظامی ما از ابتدای انقلاب تحریم شد و 

این تحریم ها کماکان نیز ادامه دارند.
وی تصریح کرد: هر آنچه امروز به عنوان قدرت دفاعی جمهوری اسلامی ایران دیده 
می شود در زمان تحریم ها توسط کارشناسان داخلی و با تکیه بر داشته های داخلی به 

دست آمده است.
جانشین فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه رشد قدرت دفاعی و 
نظامی ایران کاملا بومی است، گفت: بدون شک توان دفاعی جمهوری اسلامی ایران و به 

تبع آن توان دفاعی سپاه نسبت به گذشته رشد خواهد کرد.
سردار سلامی تاکید کرد: تولید قدرت جز اساسی ترین دستور کارهای ما است از این 

رو سپاه پاسداران انقلاب اسلامی کماکان به تولید قدرت ادامه خواهد دارد.

رییس جمهور ایران ضمن تشکر از 
رییس جمهور این کشور به خاطر مواضع 
قاطع و صریح در برابر یک جانبه گرایی 
و تحریم های ظالمانه آمریکا، گفت: هیچ 
کشور ثالثی قادر نیست که این روابط 
را  ما  صمیمانه  و  برادری  مسایگی،  ه

خدشه دار کند.
حسن روحانی رییس جمهوری ایران 
در پنجمین نشست شورای عالی همکاری 
ایران و ترکیه در نشستی خبری، اظهار 
کرد: تصمیمات بسیار خوبی برای رفع 
موانع در زمینه ی توسعه روابط اقتصادی 

و تجاری بین دو کشور اتخاذ شده است.
وی ادامه داد: ما یک جلسه خصوصی 
و مفصل با آقای اردوغان داشتیم که راجع 
به مسائل بین دو کشور و همکاری هایمان 
صحبت کردیم. اساس روابط دو کشور 
بر مبنای روابط تاریخی، فرهنگی، دینی، 
منافع مشترک و صلح و ثبات منطقه است.

رییس جمهور ایران افزود: هیچ کشور 
ثالثی قادر نیست این روابط همسایگی، 
برادری و صمیمانه ما را خدشه دار کند. 
من دراینجا لازم می دانم که از جناب آقای 
اردوغان تشکر کنم. ایشان مواضع بسیار 
قاطع و صریحی در برابر یک جانبه گرایی 
تحریم های غیرقانونی و ظالمانه آمریکا 
معنای  به  این  و  گرفته اند  ایران  لیه  ع
مقررات،  قانون،  به  کشور  دو  ایبندی  پ

فرهنگ مشترک و اخلاق است.
* اقدامات آمریکا علیه ایران؛ ۱۰۰ 

درصد تروریستی 
روحانی اقدام آمریکا در شرایط فعلی را 
یک اقدام »صد درصد تروریستی« خواند 
و گفت: آمریکا کشورها و شرکت های 
قطعنامه ۲۲۳۱،  اجرای  برای  را  یگر  د
ارعاب  ملت ها  خواست  و  آزاد  جارت  ت
کرده و می ترساند. عمل آمریکا یک عمل 
قطعنامه  و  قانون  برخلاف  روریستی،  ت

۲۲۳۱ است. قطعنامه ۲۲۳۱ به عنوان 
یک قطعنامه الزامی از همه کشورهای 
حمایت  برجام  از  که  می خواهد  هان  ج
کند و فضا و مناسبات تجاری با ایران به 
وجود بیاید.رییس جمهور ایران افزود: ما 
همه معتقدیم که دوران قلدرمابی پایان 
افته است و ملت های منطقه براساس  ی
می گیرند.  تصمیم  مشترک شان  نافع  م
جلسه امروز شورای عالی راهبردی ما نیز 
به همین مناسبت بود که اگر موانعی در 
توسعه روابط دو کشور وجود دارد آن موانع 
را برطرف نماییم. همچنین در زمینه ی 
مالی، پولی، صنعت، گمرک، انرژی، حمل 
و نقل، توریست با همکاری های فرهنگی 
بین دو کشور روابط مان را گسترش دهیم.

وی با اشاره به توانایی ایران و ترکیه در 
مساله ترانزیت  گفت: در مساله ترانزیت 
ایران و ترکیه می توانند آسیا را به اروپا 
متصل کند و شرق، غرب، شمال و جنوب 
را به هم متصل کند و این روابط به نفع 

کل جهان و تجارت جهانی است.
توسعه  برای  گیری  تصمیم   *

همکاری های ایران و ترکیه  
تشریح  در  ایران  جمهوری  ییس  ر
جلسه عنوان کرد: ما برای رفع مشکلاتی 

تصمیم گیری  داشت  تاکنون وجود  ه  ک
کردیم. همچنین مسئولین کمیسیون 
دو کشور را تعیین کرده و دو طرف توافق 
کردند که آقای برات و واعظی بتوانند این 
مسئولیت را برعهده بگیرند و با روابط 
سیار نزدیک و همکاری های مشترک  ب

اقدامات خوبی را انجام دهیم.
با اشاره به گفت وگویی که  روحانی 
حول موضوعات منطقه ای با رجب طیب 
اردوغان رییس جمهوری ترکیه داشتند، 
گفت: سه کشور ایران، ترکیه و روسیه با 
هم همکاری های نزدیکی دارند. ما تصمیم 
ادامه دهیم.  را  این همکاری ها  رفتیم  گ
اجلاس بعدی این سه کشور در روسیه 
خواهد بود. ما امروز در این زمینه با هم 

توافق کردیم.
* سرنوشت سوریه صرفا به عهده 

مردم سوریه است 
وی اظهار کرد: سوریه برای ما مهم است 
به این علت که سرنوشت سوریه صرفا به 
عهده مردم سوریه است و تمامیت ارزی 
سوریه باید مورد احترام همگان بوده و در 
این زمینه ما دو کشور اتفاق نظر داشته و 
همکاری های خود را برای صلح در منطقه 
ادامه می دهیم. همچنین با توجه به شرایط 

بسیار سخت حاکم بر یمن با هم توافق 
کردیم که در زمینه ایجاد صلح و ثبات در 
یمن و کمک به مذاکرات یمنی و همچنین 
کمک های دوستانه به یمن این دو کشور با 
هم رایزنی داشته و همدیگر را یاری کنند.

از رجب طیب  بار دیگر  سن روحانی  ح
اردوغان رییس جمهوری ترکیه تشکر کرد 
و گفت: امیدوارم در سال آینده میلادی 
ششمین نشست مشترک همکاری های ما 
در تهران باشد و ما شاهد توسعه روزافزون 

دو کشور باشیم.
* اردوغان :روابط خود با ایران را 

محکم تر از گذشته ادامه دهیم 
رجب طیب اردوغان نیز در این نشست 
مشترک خبری اهتمام کشورش را برای 
توسعه و تحکیم بیش از پیش روابط با 
جمهوری اسلامی ایران مورد تأکید قرار 
داد و گفت: ترکیه مصمم است روابط خود 
را با ایران محکم تر از گذشته ادامه دهد 
و بر عزم و اراده خود در راستای تعمیق 
روابط دو کشور تأکید داریم.رئیس جمهور 
ترکیه همچنین با تأکید بر اینکه تمامی 
طرفین برجام باید بر آن متعهد باشند 
و ادامه آن به نفع صلح و امنیت جهانی 
برجام  به  ایران  پایبندی  گفت:  ست،  ا
اتمی  بین المللی  آژانس  سوی  از  ارها  ب
تأیید شده و خروج آمریکا از این معاهده 
درست نیست. اردوغان با بیان اینکه اعمال 
تحریم آمریکا علیه ایران امنیت و ثبات 
منطقه را تهدید می کند، گفت: به عنوان 
ترکیه از این اقدام آمریکا به هیچ وجه 
حمایت نمی کنیم و برای کاهش تبعات 
آن نسبت به ایران آماده همکاری هستیم 
چرا که حقوق همسایگی ایجاد می کند که 
کشورهایمان در روزهای سخت در کنار 
یکدیگر باشند لذا به رغم فشارهای ناحق 
نسبت به ایران در کنار مردم این کشور 

خواهیم بود.

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: جمهوری اسلامی در فکر نزاع با کشورهای 
منطقه نیست، اما وقتی جنگی به راه می اندازند نباید توقع حمایت ما را داشته باشند. 

علی لاریجانی روزپنجشنبه  در دیدار با علما و معتمدان شیعه و اهل سنت بندرلنگه 
خطاب به کشورهای منطقه گفت: جنگ افروزی و اختلاف به ضرر شماست. از چهار 
سال جنگ در یمن و سال ها بمباران افغانستان چه نتیجه ای حاصل شد؟ در این عصر و 
زمان دیگر با اشغال نظامی نمی شود تبعیت مردم را جلب کرد.لاریجانی افزود: کشورهای 
غربی باید روش خود را عوض کنند و مردم و مذاهب را به جان هم نیندازید. ایران 
امکانات عمیقی مانند انرژی پایدار، نیروی متخصص و تجربه جنگ دارد. نیروهای مسلح 
ما نه با اجرای مانور، بلکه تجربه عملی کسب کرده اند و این نیرویی پایدار است.وی افزود: 
در زمان جنگ تحمیلی تجهیزات کمی داشتیم، اما قدرت، ایستادگی و شجاعت ما 
موجب پیروزی شد. اشراف اطلاعاتی نیروهای مسلح به تحرکات منطقه ای بسیار زیاد و 
امنیت امروز ما مرهون همین نیروهای مسلح است.رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: 

دشمنان ما کوچکتر از آن هستند که بتوانند با برگزاری چند جلسه و حرف های بیهوده ما 
را بترسانند. ما متکی به مردم و از استراتژی صلح برخورداریم و هراسی از دشمن نداریم.

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: به گفته تیلرسون وزیر خارجه قبل آمریکا، هدف 
رئیس جمهور آمریکا از بیان سخنان درشت، ترساندن و تسلیم کشورهای هدف است. 
اصل حرکت ما بر پایه صلح و دوستی است، اما حرکت های غلط را همراهی نمی کنیم.

وی با اشاره به وحدت شیعه و سنی در بندرلنگه گفت: هرچند برخی افراد مغرض به 
اختلافات دامن می زنند که این نشان از جهل آنهاست. برخی افراد هم دانسته این کار را 
انجام می دهند، اما هوشیاری بین امت ما مانع از این توطئه ها می شود.لاریجانی افزود: این 
منطقه استعداد خوبی برای توسعه دارد. بندرلنگه شهری قدیمی با سابقه تاریخی خوب 
و شهرسازی زیبا است.رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: موضوع گارزسانی به منطقه 
جاسک را با وزیر نیرو مطرح می کنیم تا همکاری لازم صورت گیرد.وی گفت: زمینه 

پرداخت تسهیلات بانکی برای تولید و پرورش میگو نیز باید فراهم شود.

روحانی در نشست خبری مشترک با اردوغان:

هیچ کشوری قادر نیست روابط ایران و ترکیه را خدشه دار کند

رئیس مجلس در بندرلنگه:

ایران در فکر نزاع با کشورهای منطقه نیست 

اخبــار سرمقاله

یادداشت

خبــر

دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: باید نسبت به 
اقدامات شوم دشمنان حصر شکنی کنیم، مانند روزی که 

حصر آبادان شکست.
آیین  در  پنجشنبه  روز  شمخانی  علی  ریابان  د
بزرگداشت دهمین سالگرد رحلت آیت الله جمی افزود: 
دشمنان مردم سالاری ما را برنمی تابند، بدانیم و باور 
کنیم ما امروز در جنگ هستیم بدون باروت و آتش و 
آژیر، در جنگ اقتصادی و فشار اقتصادی که هدف آن 
تسلیم شدن ماست.  وی خاطر نشان کرد: هدف دشمن 
راه اندازی جنگ روانی وسیعی با نارضایتی از نظام است 
تا با بهره گیری از همه امکانات مانند  فضای مجازی و 
حمایت از تروریستی های سعودی و داعش و اسراییلی ما 

را وادار به تسلیم کنند.
دستور کار همه هواداران شهدا و جمی در چنین 
شرایطی ایستادگی است این را علی شمخانی گفت و 
گفت: هواداران بدانند این جنگ ملموس نیست، در آن 
زمان جمی میان مردم بود و پیوستگی میان مردم و 

مسئولان قوی بود. 
باید به شعارهایی که می دهیم عمل کنیم 

وی ادامه داد :اما در جنگ اقتصادی امروز این مردم 
نیستند که باید تغییر کنند این ما هستیم که باید یکپارچه 
شویم و تفاوت این دو جنگ را بشناسیم و بشناسانیم و 
راهبرد عدم تسلیم و ایستادگی فعال را عملی کنیم تا با 
شکست بدخواهان، ایران پیروز شود.باید به شعارهایی که 
می دهیم عمل کنیم و بدانیم همراهی با شعارهای انقلاب 

به تنهایی کافی نیست.  
دبیر شورای امنیت ملی بابیان اینکه ما باید پیروزی 
تولید کنیم و می توانیم گفت:در حال حاضر هم خواسته 
رامپ با صدام هیچ تفاوتی ندارد و هدفش شکست  ت

استقامت ایران است. 
دریابان علی شمخانی یادآور شد: دشمنان اکنون نیز 
خیلی سعی کردند مواضع اقتصادی ما را اشغال کنند همه 
امکاناتشان را برای بحرانی کردن اوضاع کشورمان بسیج 
کردند ما اما باید داشته های بومی خودمان را اصل بدانیم.

وی تصریح کرد :وحدت، انسجام، مدارا، ایثار و تسلیم 
ناپذیری سلاح های این جنگ است و بدانیم با حرکت بر 
مدار حفظ شعار رهبری باید به مردم و توانمندی های 

خود اتکا کنیم.

وی یادآور شد: مسئولان همراه مردم شوند و اجازه 
ندهند دشمنان با سوء استفاده از هر روزنه ای به ما حمله 

می کنند.
دبیر شورای عالی امنیت ملی خاطر نشان کرد: آمریکا 
غلط می کند که ایران را تحریم و محاصره کند.  برای 
مقابله با تجاوز، ایستادگی و مقاومت فعال، نسخه اصلی 
علی  دریابان  است.  جمی  الله  آیت  و  شهدا  واداران  ه
شمخانی تاکید کرد: در این  مسیر اینگونه خون شهدا را 

پاس خواهیم داشت نه با تسلیم.  
وی افزود: مانند همان سالهای ۸ سال جنگ تحمیلی 
امروز هم دشمنان عزت ایرانی، الگو شدن ایران، اعتلا، 

پیشرفت ایرانی اسلامی را دشمن خود می دانند. 
دبیر شورای عالی امنیت ملی در ادامه آیت الله جمی را 
از چهرهایی خواند که در شکست حصر آبادان نقش بسیار 

داشت و درس مقاومت را به رزمندگان آموخت.
آیت الله جمی از کسانی بود که راهبرد امام را به عمل 
تبدیل کرد و اگر حالا هم در بین ما بود و ندای رهبر 
انقلاب مبنی مقابله با موج چهارم تحریمها را میشنید 

خوب تصمیم میگرفت و خوب عمل میکرد.

دبیر شورای عالی امنیت ملی :

باید نسبت به اقدامات شوم دشمنان حصر شکنی کنیم 

و  قضایی  کمیسیون  رییس  ایب  ن
حقوقی مجلس گفت: رفع ایرادات لایحه 
اصلاح قانون مبارزه با پولشویی در مجمع 
تشخیص مصلحت نظام هیچ جایگاهی 

ندارد و خلاف قانون است. 
»محمد کاظمی« درباره آیین نامه 
داخلی مجمع تشخیص مصحلت نظام 
و اجازه اصلاح این مصوبه اظهار داشت: 
هیچ آیین نامه ای نمی تواند بر خلاف 
کشور  اساسی  قانون  موضوعه  وانین  ق
باشد به خصوص در جایی که مفاد آیین 
نامه به قانون اساسی تعریض دارد خود به 
خود این آیین نامه از درجه اعتبار قانونی 
ساقط است.وی تاکید کرد: قوانین عادی 
نیازمند آیین نامه هستند و لی این آیین 

نامه باید با روح قانون سازگار باشد. 
و  قضایی  کمیسیون  رییس  ایب  ن
حقوقی مجلس با بیان این که قانون 
اساسی مسیر تصویب لایحه و طرح را 
کاملا پیش بینی کرده است، تصریح کرد: 
هیچ آیین نامه، بخشنامه و دستورالعملی 
حتی از جانب مجمع تشخیص مصلحت 
نظام نمی تواند بر خلاف روح قانون باشد 
بنابراین آیین نامه ای که مخالف روح 

قانون اساسی و قوانین عادی است خود 
به خود از درجه اعتبار ساقط است.

دیوان  وظایف  از  بخشی  اظمی  ک
عدالت اداری ابطال آیین نامه ها، بخش 
نامه ها و دستورالعمل های خلاف قانون 
کمیسیون  کرد:  خاطرنشان  و  علام  ا
تطبیق مصوبات مجلس هم در صورت 
نامه مصوب  آیین  بودن  قانون  لاف  خ
دولت، آن را رد می کند.وی افزود: این 
موارد نمونه های شاخصی است از این 
که اگر مرجعی مبادرت به صدور آیین 
نامه و بخشنامه و دستورالعمل خلاف 
قانون کرد این مراجع این نوع آیین نامه 
ملایر  مردم  کنند.نماینده  باطل  را  ا  ه
در مجلس درباره اظهارات دبیر مجمع 
درمورد این که اصلاحیه قانون مبارزه 
با پولشویی به مجلس ابلاغ می شود و 
رییس مجلس هم باید آن را به دولت 
ابلاغ کند، اظهار داشت: من این عمل را 
یک بدعت از ناحیه مجمع می دانم و 
به عنوان یک نماینده زیر بار آن نخواهم 
رفت و نمایندگان مجلس هم باید با آن 

شدیدا مخالفت کنند.
به  مجلس  که  این  درباره  اظمی  ک

لحاظ حقوقی چه اقدامی می تواند در 
کرد:  تاکید  انجام دهد،  ین خصوص  ا
مجلس بایستی این موضوع را نپذیرد 
و اعلام کند که در حال حاضر آماده 

پذیرش این اصلاحات نیست.
وی به رفع ایرادات شورای نگهبان 
در مورد این لایحه اشاره کرد و ادامه 
داد: مجلس بیش از این تکلیف دیگری 
رییس  نایب  ندارد.  لایحه  این  رباره  د
مجلس  وحقوقی  قضایی  میسیون  ک
درباره رفع ایرادات هیات عالی نظارت در 
این کمیسیون گفت: پس از این که این 
ایرادات توسط شورای نگهبان به مجلس 
ارسال شد این موضوع در کمیسیون به 
بحث گذاشته شد که آیا مجاز به ورود 
ایرادات هیات عالی نظارت هستیم که 
اکثریت به این نتیجه رسیدند که ما 
مجاز و مکلف به رفع این ایرادات هیات 
نظارت در این مقطع نیستیم و مجلس 
هم این نظر را پذیرفت.کاظمی یادآور 
شد: با توجه به رویه زمانی که کمیسیون 
های تخصصی در حال رسیدگی به طرح 
ها و لوایح بودند بر اساس یک توافق و 
تعامل نمایندگانی از مجمع و هیات عالی 

نظارت هم در این جلسات شرکت می 
کردند و نظرات خود را اعلام می کردند 
که آن نظرها مورد رسیدگی قرار می 
گرفت و کمیسیون به یک شکلی آن 
را لحاظ می کردند و بالاخره مصوب 
می شد.وی ادامه داد: اگر هیات عالی 
نظارت در زمان رسیدگی به لایحه قانون 
پولشویی نمایندگان خود را می فرستاد 
ما قطعا این نمایندگان را می پذیرفتیم و 
نظرات آن ها را لحاظ و اعمال می کردیم 
و در این زمینه مشکلی نبود اما در حال 
داشتن  به  توجه  با  لایحه  این  اضر  ح
مصوبه کمیسیون، صحن علنی و شورای 

نگهبان قانون شده است.
عضو کمیسیون قضایی و حقوقی 
مجلس گفت: با توجه به این که این 
از  جمعی  است،  شده  قانون  لایحه 
نمایندگان می توانند اصلاحیه را ارائه 
کنند تا ایرادات هیات عالی نظارت در آن 

مورد رسیدگی مجلس قرار بگیرد.
کاظمی تاکید کرد: در حال حاضر 
مجمع  توسط  مصوبه  این  اصلاح 
تشخیص مصلحت نظام هیچ جایگاهی 

ندارد و اقدامی خلاف قانون است.

نایب رییس کمیسیون قضایی مجلس: 

اصلاح لایحه مبارزه با پولشویی توسط مجمع خلاف قانون است

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با تاکید بر اینکه در 
و  اعتقادی  موضوعات  به  باید  دانشگاهی  محیط های 
محیط های  کرد:  اظهار  بیشتری شود،  توجه  مذهبی 
دانشگاهی محیط هایی مختلط هستند و ما هیچ مشکلی 
از این باب نداریم؛ همچنین دانشجویان نیز نشان داده اند 
که ظرفیت این فضا را دارند.منصور غلامی درباره برخی 
حواشی ایجاد شده در برگزاری مراسم های فرهنگی در 
دانشگاه ها و لغو تعدادی از برنامه های فرهنگی به دلیل 
برگزاری مختلط این برنامه ها اظهار کرد: کلیات مطلب 
این است که در محیط های دانشگاهی باید به موضوعات 
محیط های  شود؛  بیشتری  توجه  مذهبی  و  اعتقادی 
دانشگاهی محیط هایی مختلط هستند و ما هیچ مشکلی 

از این باب نداریم؛ همچنین دانشجویان نیز نشان داده اند که 
ظرفیت این فضا را دارند.وی گفت:  در مناسبت های مختلف 
گاهی بنا به شرایطی که پیش می آید فضای محیطی 
باعث می شود تا مقداری دقت دانشجویان نسبت به برخی 
مسائل کمتر شود. در این زمینه از یک طرف توصیه من 
به دانشجویان که الحمدلله همه معتقد و متدین هستند 
این است که رعایت بیشتری نسبت به برخی مسائل داشته 
باشند. از طرف دیگر نیز کسانی که اقدام به طرح نقد و 
انتقاد می کنند باید بدانند که هر مسئله ای که پیش می آید 
را نباید به اینکه خدای نکرده دانشجویان اعتقاد ندارند، ربط 
دهند؛ بالاخره زمانی که یک نمایش دارای مجوز در محیط 
شلوغی مانند یک سالن تئاتر برگزار می شود، قاعدتا باید 

نظم و انضباط آن مراسم زیر سوال برود نه افراد حاضر در 
آن.وزیر علوم، تحقیقات و فناوری درباره روند اعطای مجوز 
به برگزاری مراسم های فرهنگی در دانشگاه ها با تاکید بر 
اینکه وزارت علوم این مجوزها را صادر نمی کند، بلکه صدور 
آن بر عهده دانشگاه ها است، خاطرنشان کرد: یک نفر به 
عنوان نماینده وزارت علوم در دانشگاه، اساتید دانشگاه، 
رئیس دانشگاه و مسئول دفتر نهاد نمایندگی رهبری برای 
مراسم های سیاسی و فرهنگی که جمعیت بیشتری را 
نسبت به سایر مراسم ها پوشش می دهند، تصمیم گیری 
و مجوزهای لازم را صادر می کند و سایر مراسم هایی که 
در حد فعالیت کانون های فرهنگی است، معاونت فرهنگی 

دانشگاه ها مجوز لازم را اعطا می کنند.

وزیر علوم:

دانشجویان ظرفیت محیط های مختلط را دارند

هادی معیری نژاد

فرهاد عشوندی
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اقتصادی

یک فعال اقتصادی: 

توسعهصادراتغیرنفتیجدیگرفتهشود
یک فعال اقتصادی گفت: توسعه صادرات غیرنفتی در شرایط کنونی اقتصادی بویژه به کشورهای منطقه و همسایگان، موضوعی است که فعالان اقتصادی انتظار دارند دولت با در نظر 

گرفتن مشوق ها، تسهیل شرایط و برپایی نمایشگاه ها بطور جدی به آن ورود کند. 
در ماه های اخیر نوسان نرخ ارز سبب شد تا برگزاری نمایشگاه ها در خارج از کشور با رکود مواجه شود؛ به طوری که شرکت های فعال در این حوزه به دلیل مشکلاتی متعدد، رغبتی برای 

برپایی نمایشگاه ندارند.
در این ارتباط، »حسن مرتجی« به خبرنگار اقتصادی ایرنا گفت: توسعه صادرات غیرنفتی در حالی که دشمنان به دنبال محدود کردن صادرات نفت کشور هستند، تنها راه برون رفت از 
شرایط کنونی اقتصادی کشور است. این برگزارکننده نمایشگاه های بین المللی، بیان داشت: اکنون فرصت مناسبی است تا دولت با پرداخت یارانه صادراتی، حمایت از صادرات و برگزاری 

نمایشگاه ها در خارج از کشور بویژه کشورهای منطقه و همسایگان و ارائه مشوق های مختلف، به تحقق اهداف یاد شده پرداخته و فرهنگ سازی کند.
وی تاکید کرد: دولت باید فرهنگ سازی کند تا مردم بجای متمرکز شدن بر بازارهای ارز، سکه، طلا، خودرو یا مسکن و توسعه دلالی، به سوی تولید و صادرات گرایش پیدا کنند.

این فعال اقتصادی خاطرنشان کرد: با توجه به روابط سیاسی و اقتصادی مناسب و نزدیکی مسیر، تجارت با کشورهای همسایه و حضور در بازار آنها برای صادرکنندگان ایرانی دارای مزیت 
است و بخصوص در شرایط کنونی که ارزش کالاهای صادراتی افزایش یافته، باید مدیریت صحیحی در این موضوع داشته باشیم.

* نبود متولی صادرات، نقیصه ای جدی
وی برخوردار نبودن کشور از متولی صادرات را به عنوان یک نقیصه در اقتصاد کشور مطرح کرد و گفت: انتظار می رود افرادی که دید وسیع صادراتی دارند در راس کار باشند تا مقوله 
»صادرات، محور توسعه« به معنای واقعی کلمه اجرایی شود. مرتجی یادآور شد: کشورهایی همچون آلمان، کره جنوبی، هند و ترکیه سالهاست با فراهم کردن شرایط حضور رایگان 

صادرکنندگان خود در میادین بین المللی، به حمایت از صادرات پرداخته اند.
وی اظهار داشت: پرداخت یارانه پرواز و هزینه برپایی غرفه ها، اقداماتی است که دولت با پرداخت آن می تواند تولیدکنندگان را به سمت صادرات سوق دهد؛ موضوعی که نظیر آن را در 

کشورهای پیشرو صادرات شاهدیم.
این برگزارکننده نمایشگاه های بین المللی تاکید کرد: چنین حمایت هایی، به هیچ عنوان هزینه نیست بلکه ارز آن به سرعت به کشور باز می گردد.

نماینده ویژه وزیر کار خبر داد:

محموله۴۷هزارتنیمواداولیهدرراه
کارخانهفولاد

نماینده ویژه وزیر کار در رسیدگی به امور بنگاه های مشکل دار از بازگشت کارگران 
فولاد اهواز به محل کار خبر داد و گفت: اگر سه خواسته تامین مواد اولیه، راه اندازی 
خطوط تولید و پرداخت مطالبات قانونی از سوی بانک ملی برآورده شود، بخش 

اعظمی از مشکلات گروه ملی فولاد و کارگران حل می شود.
کریم یاوری اظهار کرد: حسب دستور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی رسیدگی، 
بررسی و پیگیری آزادی کارگران بازداشتی فولاد در دستور کار این وزارتخانه قرار دارد و 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی موکدا مخالف هرگونه بازداشت کارگرانی است که در 

اثر عدم پرداخت حقوق و دستمزد، اعتراض مسالمت آمیز برگزار می کنند.
وی تعداد کارگران بازداشتی را حدود ۳۰ نفر اعلام و ابراز امیدواری کرد: تا پایان 
این هفته اکثر کارگران از بازداشت درآیند. نماینده ویژه وزیر کار در رسیدگی به امور 
بنگاه های مشکل دار در ادامه از بازگشت کارگران معترض فولاد به کارخانه خبر داد 
و گفت: طی هماهنگی های به عمل آمده و جلسات متعدد به ویژه جلسه بعدازظهر 
سه شنبه مسئولان استانی خوزستان، کارفرما و نمایندگانی از گروه ملی فولاد، مقرر 
شد خواسته های قانونی کارگران از جمله تهیه مواد اولیه، راه اندازی خطوط تولید و 
پرداخت به موقع مزد کارگران توسط بانک ملی به عنوان سهامدار عمده برآورده شود. 
یاوری ادامه داد: به همین دلیل کارگران روز چهارشنبه ۲۸ آذرماه به محل کار خود 

بازگشته اند و نسبت به راه اندازی دو خط تولید شمس و بیلت اقدام کردند.
مدیرکل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاری وزارت کار در عین حال تغییر مدیریت در 
کارخانه را در دستور کار ندانست و تصریح کرد: اگر سه خواسته اساسی کارگران که 
تامین مواد اولیه، راه اندازی خطوط و پرداخت مطالبات قانونی است فراهم شود بخش 

اعظمی از مشکلات گروه ملی فولاد و کارگران آن هم برطرف می شود.
به گفته وی بانک ملی به عنوان سهامدار اصلی از حدود دو ماه گذشته که منجر به 
اعتراضات کارگران شد نسبت به خواسته های  قانونی کارگران در طول اعتراضات به 
شکل بایسته و شایسته توجه نکرد. در صورتی که اگر خواسته های قانونی کارگران مورد 

توجه قرار می گرفت به گسترش اعتراضات نمی انجامید.
به گفته یاوری محموله ۴۷ هزار تنی مواد اولیه در راه کارخانه است که اگر این محموله 
در سریع ترین زمان ممکن به کارخانه توزیع شود بسیاری از مشکلات برطرف خواهند 
شد. نماینده ویژه وزیر کار در رسیدگی به امور بنگاه های مشکل دار درباره  اظهارات 
مدیرعامل بانک ملی که از وجود مواد اولیه در انبارها خبر داده و گفته بود مشکل 
نقدینگی و تامین منابع نداریم، گفت: مواد اولیه موجود، مختصر و برای ادامه تولید 
مستمر ناکافی است. کارگران می گویند مواد اولیه به اندازه ای تامین شود که تولید 
مستمر هم ادامه داشته باشد، چون مواد موجود در انبار برای یک هفته تا ۱۰ روز است. 
ما نمی گوییم شش ماه ولی حداقل مواد اولیه به حدی باشد که دو ماه تولید کارخانه را 
تامین کند. یاوری تاکید کرد: مواد اولیه موجود در کارخانه برای مدت محدودی تامین 

شده و سهامدار باید نسبت به تامین آن برای فعالیت و تولید مستمر اهتمام ورزد.
به گفته وی دو ماه از مطالبات و حقوق معوق کارگران فولاد پرداخت شده و تنها یک 

ماه طلب دارند.

معاون وزیرتعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد

بسته20هزارمیلیاردریالیاشتغالرویمیزدولت
معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به شرایط اقتصادی پیش رو و تحریم ها، بسته ویژه ۲۰ هزار میلیارد ریالی اشتغال به عنوان یک راهکار 

برای جلوگیری از ریزش نیروی کار به دولت ارائه شده است. 
عیسی منصوری روز پنجشنبه در نشست با روسا و کارشناسان اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان اظهار داشت: برای این منظور ۱۰ هزار میلیارد ریال از محل 

منابع بیمه بیکاری و ۱۰هزار میلیارد ریال نیز از سوی سازمان برنامه در این خصوص پیش بینی شده است.
وی افزود: در دوران تحریم ها، مسیرهای کلاسیک نمی  تواند ظرفیت  های جدید شغلی را ایجاد کند بنابراین بسته جدید اشتغال برای سال 9۸ با محوریت تاثیر تحریم و رکود آماده و با 

اشتراک با سازمان برنامه و بودجه برای بررسی به دولت پیشنهاد شده که با این طرح، اشتغال ۲5۰هزار نفر تثبیت می شود.
معاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در اجرای طرح جدید دولت برای تثبیت شغل در زمان تحریم، 6۰ درصد از دستمزد از منابع بیمه بیکاری و ۴۰ درصد دیگر نیز از سوی 

کارفرما پرداخت می شود.
به گفته منصوری، این روش در دوران بحران اروپا در کشور آلمان تجربه شد و یکی از دلایلی که آلمان در قیاس با سایر کشورهای اروپایی در بحران اقتصادی اروپا کمتر با مشکل مواجه شد 

استفاده از منابع بیمه بیکاری و منابعی از این نوع برای تثبیت شغل افراد در معرض بیکاری است.
وی با اشاره به اینکه اجازه استفاده از وام اشتغال را در جاهای دیگر نمی دهیم، اظهارداشت: در شرایط جدید دغدغه و تلاش ما این است که این منابع در حوزه های مربوط به خود هزینه 

شود از این رو باید در انتخاب طرح ها دقت و حساسیت بیشتری اعمال شود.
*تسهیلات اشتغال و تولید هدفمند شود

معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ابراز داشت: برای جلوگیری از انحراف منابع اشتغال، در این وزارت یک نظارت چند لایه کنترل و نظارت دقیق طراحی 
کرده ایم که متقاضیان از مرحله احراز صلاحیت تا مرحله پرداخت تسهیلات مورد ارزیابی قرار می گیرند.

منصوری ادامه داد: افزایش سقف تصمیم گیری تسهیلات اشتغال روستایی در اختیار استان ها قرار گرفته و برنامه ما نیز در این خصوص، دادن اختیارات بیشتر به استان ها است.
منصوری با اشاره به اینکه در سال های اخیر نرخ تشکیل سرمایه منفی بوده، خواستار هدفمند شدن تسهیلات برای ایجاد اشتغال و تولید شد. 

رئیس سازمان خصوصی سازی، گفت: فضای عمومی نشان دهنده این است که مزایده 
ای خوب و پررونق در واگذاری باشگاه های پرسپولیس و استقلال خواهیم داشت. 

»میرعلی اشرف عبدالله پوری حسینی« افزود: چنانچه همه عوامل دست به دست هم 
دهند، یعنی در ارایه صورت های مالی کوتاهی نشود و هیات واگذاری گزارش خود را به 

موقع ارایه کند، مزایده پرسپولیس و استقلال تا دو ماه آینده آگهی می شود.
وی ادامه داد: زمان قطعی مزایده را نمی توان اعلام کرد، چرا که این امر مستلزم تصویب 

قیمت پایه و اعلام شرایط مزایده توسط هیات واگذاری است.
رئیس سازمان خصوصی سازی اضافه کرد: با این حال انتظار می رود مزایده پرسپولیس 

و استقلال تا پایان امسال برگزار شود.
وی گفت: هم اکنون برخی برای شرکت در این مزایده اعلام آمادگی کرده اند اما با توجه 
به اینکه هنوز قیمت پایه و شرایط مزایده مشخص نشده، این اعلام آمادگی ها به منزله 

پیشنهاد و درخواست نیست.
این مقام مسئول افزود: سازمان خصوصی سازی در پایگاه اطلاع رسانی خود فراخوانی 
منتشر کرده تا افراد در ۱۰ تا ۱5 روز آینده نظرات خود را در خصوص واگذاری پرسپولیس 

و استقلال بیان کنند.
رئیس سازمان خصوصی سازی درباره پیشنهاد اتاق تعاون کشور برای خرید سهام باشگاه 
استقلال و پرسپولیس اظهار داشت: این اتفاق خوبی است که تعاونی ها هم در مزایده 
ها شرکت کنند؛ چنانچه تعاونی ها در واگذاری برنده شوند، در شرایطی برابر با دیگران، 

امتیازهایی ویژه برای آنها منظور شده که در آگهی ها درج می شود.
رئیس سازمان خصوصی سازی گفت: قیمت گذاری، میزان اقساط، شرایط عمومی و 
اقتصادی شرکت کنندگان در میزان استقبال موثر است اما ارزیابی اولیه ما این است که 

مزایده ای پررونق خواهیم داشت. 

به گزارش ایرنا، بحث واگذاری باشگاه های استقلال و پرسپولیس شهریورماه امسال 
بطور مجدد در محافل ورزشی و رسانه ها مطرح شد؛ رئیس سازمان خصوصی دوازدهم 
شهریورماه در نشستی خبری اعلام کرد که »مسعود سلطانی فر« وزیر ورزش و جوانان در 
نامه ای به رییس جمهوری خواهان واگذاری این باشگاه ها شده اما مشکل این واگذاری، 
مصوبه هیات وزیران در مرداد ١٣٩۴ است. وی ادامه داد: در مصوبه مرداد ۱۳9۴، این دو 
باشگاه به عنوان نهادهای آموزشی و فرهنگی معرفی شده اند و بر این اساس، واگذاری 
مراکز آموزشی و فرهنگی مغایر قانون اساسی و غیرقانونی است؛ بنابراین برای واگذاری 
این دو باشگاه، ابتدا باید این مصوبه اصلاح می شد. هیات دولت در ۲5 آذرماه امسال با 

واگذاری این دوباشگاه پرطرفدار ورزشی موافقت کرد.
»مسعود سلطانی فر« در این رابطه گفت: واگذاری دو باشگاه پرسپولیس و استقلال به 
تایید رئیس جمهوری رسید و بعد از طی کردن مراحل کارشناسی در کمیسیون اقتصادی، 

در هیات دولت به تصویب رسید.
وزیر ورزش و جوانان افزود: با توجه به این مصوبه هیات وزیران، سازمان خصوصی سازی 
وابسته به وزارت امور اقتصادی و دارایی همه مراحل ارزیابی، قیمت گذاری، تعیین شرایط 

و نحوه واگذاری به متقاضیان را بر عهده خواهد داشت.
سازمان خصوصی سازی ۲6 آذرماه اعلام کرد در جهت اجرای تصمیم اخیر هیات وزیران 
مبنی بر خصوصی سازی باشگاه های پرسپولیس و استقلال، آماده سازی و واگذاری سهام 

این دو باشگاه را در دستور کار خود قرار داده است. 

رئیس سازمان خصوصی سازی :

مزایدهایپررونقدرواگذاریپرسپولیسواستقلالخواهیمداشت

هر چند یارانه های نقدی سال آینده نیز برقرار می ماند اما مساله تکراری حذف 
یارانه بگیران همچنان در قالب لایحه بودجه  از فهرست  دهک های پردرآمد 

پیش بینی شده است. 
 یارانه های نقدی حالا با پایان آذر ماه شمع هشت سالگی خود را فوت می کنند، 

در حالی که قرار بود 5 سال میهمان اقتصاد ایران باشند.
 دولت دهم، زمانی که خبر از اجرای طرح هدفمندی یارانه ها می داد، آرزوهای 
بلندی را مطرح می کرد و تصویری از اقتصادی بی مشکل را برای 5 سال بعد 
نشان می داد.  حالا از پس هشت سال، لایحه بودجه هر سال میزبان بندی در 
خصوص حذف برخورداران از فهرست یارانه بگیران است اما توپ حذف یارانه 

ثروتمندان میان دستگاه های مختلف در حال پاسکاری است. می گویند سنگ 
بنا از ابتدا کج نهاده شده است. حاصل آن نه رقابتی شدن اقتصاد که باقی ماندن 

یارانه پنهان و توزیع یارانه نقدی در این سال هاست.  
 نتیجه اینکه از جمعیت ۸۲ میلیون نفری ایران، ۷6 میلیون نفر یارانه نقدی 
دریافت می کنند.  بررسی های اولیه نشان می دهد سه دهک از ۱۰ دهک 
درآمدی ایران نیازی به یارانه های نقدی نداشته باشند.  این سه دهک در بدبینانه 
ترین حالت جمعیتی در حدود ۲۴ میلیون نفر را در بر می گیرد اما در ایران 
کمی کمتر از جمعیت واقع شده در یک دهک یعنی 6 میلیون نفر یارانه دریافت 

نمی کنند. 

شورای  مجلس  پژوهشهای  مرکز  سوی  از  شده  ارائه  گزارش  آخرین  طبق   
نقدی  یارانه  پرداخت  به  ریال  میلیارد  هزار  گذشته ۱۷۸  ماه  در 5  اسلامی، 
اختصاص یافته است. در عین حال طبق مصوبات بودجه لازم است تعداد یارانه 
بگیران در سال جاری از ۷6 میلیون نفر  به 56 میلیون نفر کاهش یابد. اقدامی که 

اجرایی شدنش در ماه های باقیمانده از سال اندکی بعید می نماید.

* ۲۴ میلیون نفر خداحافظی می کنند؟ 
تعریف برخوردار در ایران گستره وسیعی را داراست. برخی به استناد میزان 
دریافتی، خانوار یا فرد را در زمره برخورداران طبقه بندی می کنند و برخی به 
استناد دارایی ها، به این صورت که مالکیت واحد مسکونی، خودرو و ... را نیز 
در تعریف این واژه موثر می دانند. هر چه هست، به نظر می رسد نقایصی که تا 
سالیان قبل در بانک های آماری وجود داشت کمی کار را مشکل کرده بود اما در 
حال حاضر برخی مسئولان با استناد به تکمیل این بانک های آماری، معتقدند 

مسیر تشخیص هموارتر از قبل است. 
از  دسته  این  دارند.  متفاوت  نظری  اما  راغفر   چون  اقتصادی  کارشناسان 
کارشناسان با استناد به اینکه تشخیص کسانی که نیاز واقعی به دریافت یارانه 
دارند، سهل تر است، تاکید دارند، در این صورت در حدود ۳۰ میلیون نفر از 
جمعیت ایران شامل روستاییان، عشایر، بازنشستگان، زنان سرپرست خانوار 
و همچنین افراد تحت پوشش نهادهای حمایتی و امدادی لازم است در این 
فهرست باقی بمانند و بقیه مردم نیز نیازی به دریافت یارانه مستقیم نخواهند 

داشت.  
در قالب لایحه بودجه سال آینده اما این مسئولیت به استانداری ها محول 
شده است تا شناسایی پردرآمد ها یا عکس این حالت کم درامدها از طریق این 
نهاد صورت گیرد.   آیا منطقه ای شدن این فرایند می تواند تاثیری بر روند حذف 
پردرآمدهایی که هشت سال است در فهرست یارانه بگیران نقدی جا خوش کرده 
اند موثر باشد؟ برای پاسخ به این سئوال باید کنتظر تعریف دقیق واژه پردرآمد از 

سوی نهادهای مسئول در این پروسه ماند.
* این دسته افراد نگران نباشند

بررسی های اولیه نشان می دهد روستاییان، عشایر، کسانی که تحت پوشش 
نهادهای حمایتی مانند کمیته امداد و بهزیستی هستند، مستمری بگیران و 
بازنشستگانی که کمتر از ۲.5 یا سه میلیون تومان حقوق می گیرند و شاغلینی با 
حقوق کمتر از معافیت مالیاتی، در سال آینده همچنان دریافت کننده یارانه باقی 
بمانند. به این  ترتیب این طور که نوبخت رییس سازمان برنامه و بودجه تاکید دارد 

متقاضیان و نیازمندان واقعی در فرآیند حذف نگرانی نخواهند داشت.

استانداری ها برای حذف پردرآمدها مهیا می شوند

چهکسانیسال98یارانهنقدیمیگیرند؟
وزیر تعاون: 

اعتبارویژهبرایاشتغالدرمناطقمحروم
اختصاصیافتهاست

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام 
کرد که با موافقت مقام معظم رهبری اعتبار 
برای  ملی  توسعه  صندوق  محل  از  ویژه 
اشتغالزایی در مناطق محروم و روستاهای 

کشور اختصاص یافته است. 
در  پنجشنبه  روز  شریعتمداری  محمد 
حاشیه برگزاری نشست مدیران سازمان 
کرج  در  کشور  ای  حرفه  و  فنی  آموزش 
مناطق  اعتبار  این  گفت:  خبرنگاران  به 
محروم کمتر از ۱۰ هزار نفر جمعیت و در 

روستاها سرمایه گذاری خواهد شد.
راه  برای  اعتبار  این  داشت:  بیان  وی 
زودبازده  اقتصادی  واحدهای  اندازی 

اختصاص یافته است که میزان آن قابل توجه است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه تمام تلاش مسئولان بر رفع مشکلات 
معطوف شده است، گفت: در مقابل شرایط تحریمی دشمن ایستادگی خواهیم کرد و روند 

رو به رشد را طی می کنیم که در این خصوص برای ایجاد اشتغال تلاش خواهیم داشت.
شریعتمداری در ادامه بر اهمیت همکاری با مراکز فنی و حرفه ای کشور برای توسعه 

مهارت آموزی در نظام آموزشی ایران تاکید کرد.
وی اظهار داشت:  شکل گری کارگروه های تخصصی و تقسیم کار بین بخش خصوصی 
و دولتی مهم در زمینه آموزش های مهارتی انجام شده است و امیدواریم به توسعه پایدار و 

رفع بیکاری دست یابیم.
شریعتمداری اضافه کرد:  پیگیری اقدامات محله ای مهارتی در سطح کشور با همکاری و 

هماهنگی بخش خصوصی، دولتی و نهادهای استانی در حال انجام است.
وی خاطرنشان کرد: سیاست های دولت خدمتگزار بر اجرایی شدن قانون نظام جامع 
آموزش های مهارتی و فنی و حرفه ای و تربیتی کشور متمرکز است و به زودی آیین نامه 

اجرایی این قانون از تصویب دولت خواهد گذاشت که رخداد مهمی به شمار می رود.
قانون نظام جامع آموزش های مهارتی به تازگی به تصویب مجلس شورای اسلامی 

رسیده است.

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای:

فقرمهارتدرنسلجدیدفراگیرشدهاست
رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور گفت: رمز موفقیت کشورهای توسعه یافته 
تکیه بر نیروی انسانی ماهر است. اگر امروز مالزی، ژاپن و آلمان در صنعت رشد کرده اند به 

دلیل برنامه ریزی در حوزه آموزش مهارت به نیروی کار است.
سلیمان پاک سرشت روز ۲9 آذر در نشست هم اندیشی مدیران ستادی و استانی که در 
مرکز تربیت مربی فنی و حرفه ای کرج برگزارشد، اظهار کرد: در شرایط فعلی کشور استفاده 
از پتانسیل داخلی، نیروی انسانی و مهارت آموزی باید بیش از پیش مورد توجه قرار بگیرد.
وی افزود: آنچه که ما را به عنوان متولیان مهارت آموزی نگران می کند این است که 
به این مهم آنطور که باید توجه نشده است و در واقع مهارت آموزی و فقر مهارت مسئله 
کشور در نظر گرفته نشده است. این مسئول بیان کرد: رمز موفقیت کشورهای توسعه 
یافته، تکیه بر نیروی انسانی ماهر است، اگر امروز مالزی، ژاپن و آلمان در صنعت رشد 
کرده اند به دلیل برنامه ریزی در حوزه آموزش مهارت به نیروی کار است. پاک سرشت تاکید 
کرد: مهارت آموزی باید به یک مسئله و دغدغه ملی تبدیل شود، متاسفانه فقر مهارت به 
دلیل بی توجهی به این مسئله در نسل جدید فراگیر شده است و این معضلی جدی برای 
جامعه است. رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور تصریح کرد: امروز باید به این باور 
برسیم که سرمایه گذاری آموزشی بدون در نظر گرفتن مهارت فایده ای ندارد. چرا سیستم 
آموزشی کشور باید به گونه ای پیش برود که ۸۰ درصد فارغ التحصیلان نیاز به مهارت آموزی 
داشته باشند؟ باید یک بازنگری در آموزش و پروش صورت بگیرد. وی در ادامه از آمادگی 
سازمان فنی و حرفه ای برای ارتقای مهارت آموزی افراد جامعه سخن به میان آورد و گفت: 
این سازمان آمادگی لازم را دارد که در این مقطع حساس با مهارت آموزی به افراد جامعه از 
میزان بیکاری بکاهد و در مسیر اشتغالزایی گام بردارد. البته این هدف تنها با همت و یاری 
مسئولان اجرایی می شود و در برنامه توسعه و برنامه بودجه باید مسئله افزایش اعتبار این 
سازمان در نظرگرفته شود. این مسئول بیان کرد: با توجه به شرایط جامعه بهترین فرصت 
ایجاد شده تا ثابت کنیم که مهارت آموزی، دانایی در کنار توانایی است. البته با توجه به 
تغییر دنیا و استفاده از تکنولوژی های مدرن قطعا تغییراتی در نحوه و نوع مشاغل ایجاد 
می شود که باید آمادگی فرهنگی و لجستیکی لازم برای مواجه با این تغییرات را ایجاد کنیم.

با وجود افزایش نرخ های بهره آمریکا

قیمتطلاتکاننخورد
قیمت طلا در معاملات روز پنجشنبه بازار آسیا با وجود افزایش نرخ های بهره از سوی 
بانک مرکزی آمریکا تغییر چندانی نداشت و نزدیک به بالاترین قیمت خود در بیش از پنج 

ماه گذشته ایستاد.
به گزارش ایسنا، هر اونس طلا برای تحویل فوری در معاملات روز پنجشنبه بازار سنگاپور 
۰.۱ درصد افزایش یافت و به ۱۲۴۴.56 دلار رسید. بهای معاملات این بازار روز گذشته 
بیشترین کاهش را از ۲۷ نوامبر داشت. پیش از انتشار بانک مرکزی آمریکا در بعدازظهر 
روز چهارشنبه، قیمت طلا از میانگین قیمت ۲۰۰ روزه که در حدود ۱۲5۲ دلار قرار دارد، 
عبور کرده بود. در بازار آمریکا، هر اونس طلا برای تحویل در فوریه با ۰.۷ درصد کاهش، 

به ۱۲۴۷.۷ دلار رسید.
 همان طور که انتظار می رفت، بانک مرکزی آمریکا در نشست دسامبر خود نرخ های بهره 
را به میزان ۲5 واحد افزایش داد اما آنچه که بازارها را متعجب کرد، تاکید بانک مرکزی آمریکا 
بر پایبندی به اصل برنامه خود برای تحکیم سیاست پولی با وجود ابهامات فزاینده پیرامون 

رشد اقتصاد جهانی بود. 
به گفته برایان لان، مدیرکل شرکت "گلد سیلور سنترال"، بانک مرکزی آمریکا درباره آنچه 
انجام خواهد داد، کاملا روشن نبود و سیاستگذاران آمریکایی اعلام کردند نرخ های بهره را 
افزایش خواهند داد اما در این اقدام، صبورانه عمل می کنند. بازار انتظار دارد روند افزایش 
نرخ های بهره آهسته شود. طلا به افزایش بیشتر نرخ های بهره آمریکا حساس است زیرا 
هزینه نگهداری این فلز که سوددهی ندارد، بالا می رود و جذابیت سرمایه گذاری کمتری 

پیدا می کند. 
شاخص دلار آمریکا در برابر سبدی از شش ارز بزرگ پس از این که موفق شد از پایین ترین 
رکورد معاملات روز گذشته بهبود پیدا کرد، روز جاری ثابت بود. بازارهای سهام آسیایی به 
روند کاهشی روزچهارشنبه  خود ادامه دادند. وال استریت نیز روز چهارشنبه در واکنش به 

بیانیه بانک مرکزی آمریکا افت چشمگیری را رقم زده بود.
 براساس گزارش رویترز، هجوم سرمایه گذاران به سوی اوراق قرضه دولتی باعث شد بازده 
اوراق خزانه آمریکا روز چهارشنبه به پایین ترین حد در بیش از هشت ماه گذشته سقوط 
کند. در بازار سایر فلزات ارزشمند، هر اونس نقره برای تحویل فوری با ۰.۲ درصد کاهش، 
به ۱۴.5۷ دلار رسید. هر اونس پلاتین برای تحویل فوری ۰.۲ درصد کاهش پیدا کرد و در 
۷۸۴.5۰ دلار ایستاد. هر اونس پالادیوم برای تحویل فوری ۰.۱ درصد کاهش یافت و به 

۱۲59.۲۴ دلار رسید.

پورابراهیمی خبر داد

احتمالاستانیشدنپرداختیارانهنقدی
دربودجه۹۸

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس با اشاره به پیگیری ساماندهی یارانه ها در مجلس 
و بودجه 9۸ گفت: در لایحه بودجه 9۸ ظاهرا دولت این مسئله را مد نظر قرار داده که 
پرداخت یارانه نقدی را استانی کند و به عنوان مثال۱۷۰۰ میلیارد در اختیار استان کرمان 

باشد تا خود استان مدیریت کرده و پردرآمدها را حذف و کم درآمدها را متفاوت ببیند.
محمدرضا پورابراهیمی روز ۲9 آذرماه در شورای برنامه ریزی و توسعه استان کرمان با 
اشاره به اینکه لایحه بودجه 9۸ هفته آینده به مجلس می آید، اظهار کرد: به نظر می رسد 
دولت در بودجه سال آینده فروش یک و نیم میلیون بشکه نفت با قیمت هر بشکه 5۰ تا 
55 دلار را پیش بینی کرده و درآمد ارزی دولت نسبت به سال جاری در حوزه نفت کمتر 

خواهد بود.
وی افزود: در هفت ماهه امسال ۳۲ میلیارد دلار نفت فروختیم که از عدد نفت در بودجه 
9۷ جلوتر هستیم و عملکرد ما در هفت ماهه نسبت به بودجه در حوزه نفت ۲5 درصد مازاد 
است و از سوی دیگر روش های فروش نفت و تمهیدات لازم توسط دولت و مجلس برای 

سال 9۸ اتخاذ شده است.
پورابراهیمی تصریح کرد: بورس انرژی و نفت در این زمینه فعال شده و به دولت اجازه 

داده شد از طریق بورس نفت فروش ریالی نفت از طریق بورس ۱۰۰ درصد انجام شود.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس بیان کرد: شرایط سال آینده در ارتباط با بودجه 
شرایط خاصی است و طبیعتا نیازمند این هستیم شورای برنامه ریزی استان آنچه که به 
عنوان موضوعات مربوط به تمهیدات بودجه 9۸ است را برنامه ریزی و مقدمات لازم را انجام 

بدهد.
از  یکی  کرد:  عنوان  نقدی  یارانه  پرداخت  شدن  استانی  بحث  درباره  ادامه  در  وی 
محورهای مهم در مجلس ساماندهی یارانه ها در کشور است و یکی از ملاحظات در بودجه 

9۸ ساماندهی این حوزه است که شامل یارانه های پنهان و غیرپنهان است.
وی افزود: مجموع یارانه ها 9۰۰ هزار میلیارد تومان است که 6۰۰ هزار میلیارد تومان 
مربوط به یارانه های پنهان و ۳۰۰ هزار میلیارد تومان غیرپنهان است و یکی از محورها 

بازنگری در یارانه نقدی است که به شکلی متفاوت از قبل پرداخت شود.

وزیر امور اقتصادی و دارایی، ضمن بررسی روند واگذاری اموال 
مازاد بانک ها، سرعت همراه با دقت و سلامت را، سه شرط مهم 

واگذاری اموال مازاد و بنگاههای متعلق به بانکها عنوان کرد.
به گزارش وزارت امور اقتصاد و دارایی، فرهاد دژپسند گفت: 
دو موضوع به طور مستمر از وزارت اقتصاد مورد مطالبه قرار می 
گیرد که یکی بحث کلی اصلاح نظام بانکی و دیگری، واگذاری 

اموال و دارایی های مازاد بانک ها است.
وی تاکید کرد: معتقدم آنچه که باید برای یک بانک به عنوان 
بنگاهی اقتصادی مهم باشد، خرید و حفظ ملک به امید فروش 
بانک مهم باشد،  برای  باید  بلکه خود پول  گرانتر آن نیست، 
زیرا بانک توانایی آن را دارد که با گردش پول و کار کردن با آن، 

درآمدی به مراتب بیش از اداره ملک، کسب کند.
وزیر اقتصاد ادامه داد: ما به هیچ وجه به دنبال این نیستیم 
که بانک ها چوب حراج به اموال خود بزنند و اتفاقا تاکید داریم، 
اموال بانک ها باید مطابق با واقعیات قیمت گذاری شده و تا حد 

امکان به صورت نقد به فروش برسند.
دژپسند با بیان اینکه اگر بتوانیم از دارایی بانک ها به صورت 
اهرم استفاده کنیم، خیلی خوب است، عنوان کرد: بانک ها می 
توانند، به عنوان مثال، ملک های خود در بافت های فرسوده را 
برای مسکن اجتماعی نشانه گذاری کنند و در این خصوص از 
سود ناشی از سرمایه گذاری هم استفاده کنند، چرا که این امر، 

آثار اجتماعی و اقتصادی زیادی دارد.
هفتم دی ماه سال ۱۳9۳ نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
همه بانک ها و موسسات اعتباری را موظف کردند در مدت سه 
سال اموال منقول و غیر منقول مازاد و سهام تحت تملک خود را 

در بنگاه هایی که فعالیت غیر بانکی دارند، واگذار کنند. 
بر اساس این مصوبه که در واقع خروج بانک ها را از عملیات 
بنگاه داری کلید زد، همه بانک ها و موسسات اعتباری ملزم 
شدند سالانه دستکم ۳۳ درصد اموال خود اعم از منقول، 
غیرمنقول و سرقفلی را که به تملک آنها و شرکت های تابعه 

آنها درآمده و به تشخیص شورای پول و اعتبار و بانک مرکزی 
واگذار  شود،  می  محسوب  مازاد  ایران  اسلامی  جمهوری 

کنند.
وزیر  کرباسیان«  »مهدی  پارسال  ماه  دی  مصوبه،  این  پیرو 
پیشین امور اقتصادی و دارایی از فروش ۱۰۰هزار میلیارد ریال 
اموال مازاد بانک ها از جمله بنگاه های در اختیار آنها تا پایان 
سال و افزایش این رقم به ۲۰۰ هزار میلیارد ریال تا خرداد امسال 

خبر داد. 
دهم شهریور امسال نیز »امیر باقری« معاون امور بانک، بیمه 
و شرکتی های دولتی وزارت امور اقتصادی و دارایی اعلام کرد 
بانک ها از ابتدای امسال تا آن زمان )دهم شهریور( حدود 6 هزار 
میلیارد تومان از سهام و اموال مازاد خود را فروختند که از این 
واگذاری، میزان سهام شرکت ها چهار هزار و 6۰۰میلیارد تومان 
و سهم املاک و اموال مازاد بانک ها نیز یک هزار و ۴۰۰ میلیارد 

تومان بود.

وزیر اقتصاد اعلام کرد:

سهشرطبرایواگذاریاموالمازادبانکها
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نوید ظهور یک کشتی گیر 97 کیلوگرم شش دانگ

»فروتن«، پدیده این روزهای کشتی ایران 
»عباس فروتن« آزادکار 18 ساله بابلی 
این روزها به پدیده کشتی ایران تبدیل 
شده و نوید ظهور یک کشتی گیر 97 
کیلوگرم شش دانگ را برای تیم ملی 

می دهد. 
این جوان مازندرانی در سال 2017 و 
در رقابت های قهرمانی نوجوانان آسیا 
و  یافت  به مدال طلا دست  تایلند  در 
جهانی  پیکارهای  در  و  بعد  ماه  چند 
نوجوانان جهان در آتن یونان به مدال 

نقره رسید.
با  و   2018 سال  در  همچنین  وی 

کشتی های جسورانه و قدرتمندانه خود، نامش را بر سر زبان ها انداخت. فروتن با 
کسب مدال طلای قهرمانی جوانان آسیا در دهلی نو شروع طوفانی خود را آغاز کرد و 
در مسابقات جوانان جهان در اسلواکی با کسب مدال طلا نوید ظهور یک کشتی گیر 

ششدانگ و قدرتمند را به کشتی ایران داد.
اما نکته قابل توجه »محسن کاوه« مربی سازنده تهرانی و سرمربی تیم بیمه رازی به این 
آزادکار جوان مازندرانی است که برای مسابقات لیگ او را به خدمت گرفت و در جریان 
مسابقات او را از وزن 92 و 97 کیلوگرم در مسابقات سنگین وزن برابر، آزادکاران مطرح 
125 کیلوگرم قرار داد که او با کشتی های بسیار خوب خود، به اعتماد این مربی پاسخ 
داد. حضور او در لیگ سبب شد تا کشتی گیری که بعد از مدال طلای جوانان جهان، تا 
یک سال دیگر برای حضور در مسابقات را سپری می کرد به نوعی احیا و به جامعه کشتی 
معرفی شود تا جایی که »غلامرضا محمدی« نیز پس از قبول مسوولیت سرمربیگری تیم 
ملی کشتی آزاد و در نخستین میدان خود فروتن را به همراه تیم منتخب ایران به رقابت 
های بین المللی الروسا روسیه برد. فروتن در این مسابقات موفق شد همه حریفان ریز و 
درشت و روس خود را همچون مسابقات جهانی از پیش رو بر دارد. اما نکته قابل توجه 
برگزاری مسابقات سنگین وزن ها در همین جام الروسا بود که عباس فروتن یکبار دیگر 
توسط سرمربی تیم ملی در کنار یدالله محبی در مسابقات وزن 125 کیلوگرم حضور یافت 
و هر چند در یک مسابقه نتیجه را به محبی واگذار کرد اما این موضوع نشان داد که مربیان 
تیم ملی با توجه به فیزیک بدنی فروتن او را در قامت یک آزادکار 125 کیلوگرم در سال 

های آینده می بینند.
پنجمین دوره جام باشگاههای کشتی آزاد جهان هفته گذشته در شهر بابل برگزار شد 

که تیم بیمه رازی با پیروزی مقابل حریف ترکیه ای برای سومین مرتبه قهرمان شد.
فروتن در این مسابقات هر چند فرصتی برای خودنمایی نداشت، اما نتایج ماههای 
گذشته او »غلامرضا محمدی« را مجاب کرد که او را به اردوی تیم ملی بزرگسالان دعوت 
کند. نوع کشتی و جسارت این آزادکار بابلی همه را یاد کشتی های »عباس جدیدی« 
دارنده مدال طلای جهان و نقره المپیک می اندازد و حال باید منتظر قدرت نمایی این 
کشتی گیر جوان در سال های آینده باشیم. وی در گفت و گویی گفت: در جام باشگاه 
های جهان هر چند فرصت مبارزه نداشتم اما خوشحالم که به دلیل عملکرد خوبم، 

رضایت مربیان را جلب کرده ام.
فروتن خاطرنشان کرد: جام باشگاه های کشتی آزاد جهان از سطح فنی نسبتا خوبی 
برخوردار بود و دوست داشتم کشتی گیران روسیه و آمریکا نیز حضور پیدا می کردند تا 
هیجان رقابت ها هم بالا می رفت. با این حال شرایط مسابقات خوب بود و تیم بیمه رازی 

توانست برای سومین مرتبه قهرمان جام باشگاههای جهان شود.
وی در خصوص اینکه آیا می تواند در وزن 125 کیلوگرم کشتی بگیرد یا نه؟ گفت: با 
توجه به وزن بدنم فعلا شرایط حضور در وزن 125 کیلوگرم را ندارم. برای تغییر وزن به 
مرور باید وزن بدنم را به 110 و یا بیشتر برسانم تا در آینده توانایی رویارویی با کشتی گیران 

این وزن را داشته باشم.
این آزادکار مازندرانی در پاسخ به این مطلب که نوع کشتی او سبب شده همه او را با 
»عباس جدیدی« مقایسه کنند، گفت: مردم همیشه به من لطف دارند و به »عباس 

جدیدی« نیز ارادت خاصی دارم اما من عباس فروتن هستم.
فروتن در مورد دعوت خود به اردوی تیم ملی نیز افزود: سرمربی تیم ملی مرا برای کسب 
آمادگی و تجربه برای سال های آینده دعوت کرده و امیدوارم که بتوانم در ادامه پاسخ 

اعتماد او را بدهم.
وی در پایان این گفت و گو در خصوص اینکه آیا به بازیهای المپیک هم فکر می کند یا 
خیر، اظهار داشت: حضور در المپیک رویای هر ورزشکاری است و من نیز امیدوارم روزی 

قهرمان المپیک شوم.

وزیر ورزش و جوانان:

 امیدوارم فوتبال به انتظار 42 ساله مردم
 پایان دهد 

وزیر ورزش و جوانان گفت: امیدواریم 
تلاش  با  کشورمان  فوتبال  ملی  تیم 
بازیکنان و کادر فنی و حمایت گسترده 
وزارت ورزش و جوانان به انتظار 42 ساله 
های  ملت  جام  در  قهرمانی  برای  مردم 

آسیا پایان دهد. 
مسعود سلطانی فر که روز پنجشنبه در 
گردهمایی مسئولان ، نمایندگان سمن 
ها و هیات های ورزشی شهرستان کازرون 
سخن می گفت، افزود: تلاش همه ما در 
وزارت ورزش و فدراسیون های در استمرار 
موفقیت های ورزش کشور که امسال رخ داد، این است که برای کسب نتایج آبرومند و در 
شان ملت بزرگ ایران درالمپیک ٢٠٢٠ برنامه ریزی کنیم .وزیر ورزش و جوانان ادامه داد: 
تیم ملی فوتبال ایران با اقتدار و عزت توانست در آوردگاه بزرگ جام جهانی و در سه مسابقه 
تاریخی نتایج خوبی بدست آورد و در گروه موسوم به مرگ مقابل قهرمان جهان ، آفریقا و 
اروپا سرافرازانه بازی کرد تا جایی که حتی بعد از شکست مقابل اسپانیا خاطره پیام تقدیر 

و تشکر رهبر معظم انقلاب در اذهان باقی مانده است .
سلطانی فر گفت: رهبر معظم انقلاب همواره پس از موفقیت در رویدادهای مختلف 
ورزشی پیام مَی دادند اما این بار با وجود باخت تیم ملی فوتبال کشورمان به دلیل تلاش 
اعضای تیم ملی پیام دادند.وزیر ورزش و جوانان خاطرنشان ساخت : رهبر انقلاب حتی 
در جلسه ای که سه ماه پس از مسابقات جام جهانی با اعضا هیات دولت داشتند ، اعلام 
کردند، انتظارم این است که دولت برای برآورده شدن خواست مردم تمام توان و تلاش 

خود را به کار گیرد.
اگر چه بعضی مواقع تلاش نتیجه بخش است و در مواقعی هم نتیجه لازم بدست نمی 
آید همچون دیدار تیم های ملی فوتبال ایران و اسپانیا ، زیرا با وجود شکست همه دیدند 
که آنان از دل و جان مایه گذاشتند. بنابراین انتظار ما از دولتمردان هم این است که با 
تلاش ، دلسوزی در راه کسب رضایتمندی مردم قدم بردارند .وی در ادامه گردهمایی با 
مسئولان ، نمایندگان سمن ها و هیات های ورزشی شهرستان کازرون به موفقیت ایران 
در بازی های آسیایی و پاراآسیایی جاکارتا اشاره کرد و گفت : در بازی های آسیایی کاروان 
ایران بیشترین تعداد مدال بعد از انقلاب اسلامی را بدست آورد و در بازی های پاراآسیایی 

نیز رتبه چهارم ایران به جایگاه سوم ارتقا یافت .

رئیس دپارتمان داوران فوتبال:

 عذرخواهی ممنوع 
اعلام  فوتبال  داوران  دپارتمان  رئیس 
نمی  اشتباه  داوران  گوییم  نمی  کرد: 
کنند اما هیچ داوری حق ندارد به دلیل 
اشتباهاتی که در مسابقات رخ می دهد 

از تیم ها عذرخواهی کند. 
داود رفعتی روز پنجشنبه با بیان اینکه 
اشتباهات  بخاطر  ندارند  حق  داوران 
عذر  تیمی  از  بازی  طول  در  داوری 
که  طور  همان  گفت:  کنند،  خواهی 
مسئولیت  داوران  دپارتمان  و  کمیته 
چیدمان داوران را به عهده دارد به طور 
قطع اگر اشتباهی نیز در بازی ها اتفاق 

بیفتد از طریق سایت رسمی فدراسیون آن را اعلام خواهند کرد.
وی در ادامه درباره اینکه در برخی رسانه ها مطرح شده داوران لیگ برتر به دلیل 
عملکرد ضعیف به دسته یک سقوط می کنند، گفت: این هجمه ای که علیه داوران در 

رسانه ها مطرح شده است، به هیچ عنوان صحت ندارد.
رفعتی اضافه کرد: اگر داوری اشتباه قضاوت کرده باشد طبق آیین نامه با او رفتار 
خواهیم کرد و بالعکس آن اگر داوری عملکردش در بازی مثبت باشد، مورد تشویق قرار 

می گیرد.
رئیس دپارتمان داوری فدراسیون فوتبال افزود: اشتباهات داوری جزئی از بازی است 
تمام تلاش ما کاهش این اشتباهات است. ما اشتباهات داوران را تایید می کنیم و هدف 

ما کم شدن این اشتباهات است .
وی در پایان گفت: برای این داوران کلاس های توجیهی برگزار می کنیم تا متوجه 

اشکالات خود شده و در قضاوت های بعدی خود آن را اصلاح کنند.

وینفرد شفر: 

جبران شش امتیاز با تیم بالای جدول غیرممکن نیست

کارلوس  کرد که صحبت های  اشاره  استقلال  فوتبال  تیم  وینفرد شفر، سرمربی 
کی روش سرمربی تیم ملی درباره برانکو ایوانکوویچ خوب نبوده است. 

غروب یکی از آخرین روزهای پاییز در یکی از کافی شاپ های تهران با وینفرد شفر 
و ساشا پسرش، قرار گذاشتیم. عقربه های ساعت حدود 19:30 را نشان می داد که 
سرمربی آلمانی استقلال در محل قرار حاضر شد. او زمانی که متوجه حضور مردم در 
فضای باز کافی شاپ شد، دقایقی به محیط اطرافش نگاه کرد تا بتواند خیلی زود اُنس 
بگیرد. سرمربی 68 ساله استقلال برخورد گرمی با مردم داشت و با وجود سرمای هوا 

تا ساعت 22 به سؤالات پاسخ داد.
شفر تمایلی به سفارش غذا نداشت و تنها به خوردن چای مشغول شد، اما پس از 
اینکه مدیر کافه برای او »کشک بادمجان« آورد، پس از خوردن اولین لقمه به تعریف 
از این غذا پرداخت! محور گفت وگوی ما با سرمربی استقلال، از غذاهای ایرانی شروع 
و به بحث های جدی تبدیل شد. از موضع گیری پرسپولیسی ها علیه مهدی رحمتی، 
داوری ها، اختلاف کی روش و برانکو گرفته تا جدایی سیدحسین حسینی. بخشی از 
صحبت های او به همراه متن کامل گفت وگوی تفصیلی شفر با  تسنیم در ادامه می 

خوانید.  
* بازیکنان و نسل فعلی خیلی به مو و تیپ شان می رسند و آرایشگر مخصوص 

دارند ...
به خاطر دارم آرایشگر بازیکنان به هتل آمده بود و به او گفتیم که باید از هتل بروی، 

چون بازیکنان باید قبل از بازی تمرکز داشته باشند و او نباید در هتل باشد.
45 سال پیش همه جلوی آینه بودند. با این حال آن زمان ظاهر موها و خالکوبی 
مهم نبود و بیشتر تمرین کردن برای بازی ها مهم بود. باید شرایطی در تیم داشته باشیم 
که بازیکن پس از تمرین با لبخند به منزلش بازگردد، اگر مربی این کار را نکند، شاید 
مربی خوبی نباشد. مربی باید کاری کند که بازیکن نگوید فردا با ناراحتی باید در تمرین 
حاضر شوم. بازیکنان در روزهای آخر نیم فصل، به من می گفتند که باید برای رسیدن به 
صدر جدول و قهرمانی حمله کنیم، من این را می خواهم و موضوع زیبایی است. مهم 
است که بازیکنان چنین حرف هایی بزنند و تنها مربیان از جنگیدن صحبت نکنند. 
بازیکنان ما شخصیت خوبی دارند. جبران شش امتیاز با تیم بالای جدول ممکن است.
نیست، هافبک های خوبی هم  مهاجمان  به خاطر  فقط  ما  قبلی  موفقیت های 
داشتیم. سرور جپاروف فصل گذشته پنج، داریوش شجاعیان سه، محسن کریمی 
دو گل  و بقیه هم گل زده اند. فرشید باقری و فرشید اسماعیلی امسال گل می زنند و 
اکنون منتظر گل زدن علی کریمی هستم. همه کارهایی که کریمی لازم است را، انجام 
می دهد. او با شرایط جسمانی خوبی برگشته و اعتمادبه نفس بالایی دارد. در تیم ما 
فقط مهاجمان گل نمی زنند و هافبک ها نیز گل می زنند. فرشید باقری پارسال شاید 
گلی نزد، اما امسال در دو بازی سه گل زد.ساشا: خیلی ها صحبت می کنند که نسل 
جدید فوتبال همیشه به ظاهرشان اهمیت می دهند. زمانی که کوچک بودم، پدرم 
بازی می کرد. برتی فوگتس و کورتانیدزه و چند بازیکن دیگر آن زمان موهای بلندی 

داشتند، شاید حدود 40 سال پیش بود.
* با پیش بینی که برای فرشید باقری قبل از بازی استقلال و صنعت نفت آبادان 
کردید و روی لباسش نوشتید که گل می زند، داریوش شجاعیان و دیگر بازیکنان 

نیز از شما درخواست کرده اند که چنین پیش بینی هایی برای آنها بکنید!
روی دست آنها نمی نویسم، اما این را می گویم که فوتبال فقط دویدن نیست و باید در 
ذهن تان باشد. فرشید باقری در بازی های قبلی از جمله دیدار با استقلال خوزستان 
شانس گلزنی داشت، اما گل نزد. قبل از دیدار با صنعت نفت آبادان، ماژیک را برداشتم 
و روی پای باقری نوشتم که گل می زنی. این صحبت درباره احساسات است و باقری 
خیلی خوشحال بود. مهم تر از این، تمریناتی بود که بیژن طاهری با او در تمرینات برای 
شوتزنی کرده بود. خیلی خوشحالم که بازیکنانم پس از پایان تمرین، دوباره تمرینات 
اضافه انجام می دهند. در تاریخ می بینید که بیشتر بازیکنان ملی پوش پس از تمرین، 

بیشتر از همه تمرین کرده اند. شاید باقری همین کار را بکند و بتواند به تیم ملی برود.
استفاده من از یک کت و شلوار، شاید به خاطر خرافات باشد

* شما در بیشتر بازی های استقلال از یک کت و شلوار خاص استفاده می کنید، 
آیا برای تان خوش شانسی می آورد؟

کارم را در کارلسروهه در لیگ دسته دوم آلمان شروع کردم و در همه بازی ها یک ژاکت 
بر تن داشتم. در همان سال اول از لیگ دسته دوم به لیگ دسته اول آمدیم و لباس مان 
پوما بود. پس از آن، برند پوما تبدیل به آدیداس شد. من ژاکت سبزی از پوما داشتم و 
روی آن آدیداس را برتن می کردم که این جور وقت ها گرمم می شد. شاید برخی مواقع 
این کارها خرافاتی بود! در بازی آخر در لیگ، یک امتیاز می خواستیم که در دو دقیقه 

پایانی مساوی کردیم و امتیاز گرفتیم. این موضوع ربطی به ژاکت من نداشت.
و دنبال آن می گشتم که  بودم  را گم کرده  اتوبوس شال گردن استقلال  در 
پیدایش کردم. در تهران این کت و شلوار را خریدم و شاید دوباره بتوانند چنین 
کت و شلواری به من بدهند. نمی خواهم تبلیغ کنم، اما برندی که از آن کت و 
شلوار خریدم، حامی تیم ملی است و امیدوارم به تیم ملی دعوت شوم! بحث 
این کت و شلوار موضوع خودم است. در امارات با العین قهرمان شدیم و در همه 
بازی ها لباس سفید و  آبی  داشتم. وقتی با مدیر باشگاه روبه رو شدم، به من گفت 

لباس معروفت کجاست؟!
شاید برانکو لباس قرمز قشنگی داشته که گفته بقیه به او حسادت می کنند

* برانکو ایوانکوویچ پس از آخرین بازی پرسپولیس در نیم فصل، در نشست 
خبری مدعی شد که برخی ها به خاطر پرسپولیس به او حسادت می کنند. آیا 

ممکن است شما جزو این افراد باشید؟
نمی دانم چرا برانکو این صحبت ها را انجام داده است. شاید لباس قرمز قشنگی 
داشته است! من با برانکو ارتباط خوبی دارم،  ایشان در آلمان مربی بوده، من هم 
آنجا مربی بودم. هیچ وقت نخواستم در پرسپولیس کاری داشته باشم و خوشحالم در 
استقلال سرمربی هستم. شاید دشمنان زیادی داشته باشم، اما می خواهم به هواداران 
و باشگاه کمک کنم. خیلی خوشحالم فصل گذشته موفقیت های زیادی داشته ام. من 
جنگجو هستم و نگرانی بابت دشمنانم ندارم. کسانی که شرایط باشگاه را به جای بدی 
رساندند و الان پشت سر ما حرف می زنند، بدانند برای من مهم خود باشگاه، کادر 
فنی، گروه تدارکات، رسانه ای و مدیریت است. وقتی همه با هم باشیم، کسی نمی تواند 
به ما ضربه بزند. به آدم هایی که پشت سرم حرف می زنند، لبخند می زنم. اگر می بینید 
که چیزی بقیه را دچار مشکل می کند، باید آن را کنار بگذرید. چیزی که می خواهیم 
این است که همه با هم باشیم و می توانیم موفقیت مانند سال گذشته داشته باشیم. 
طبیعی است که اگر با هم نباشیم، پایین می رویم. مطمئن هستم امسال به جای خوبی 

می رسیم.
هیچ وقت علیه داوران صحبت نمی کنم

* مهدی رحمتی پس از بازی استقلال برابر پدیده خراسان، درباره قضاوت  
داوران که به ضرر استقلال و به سود پرسپولیس بوده، صحبت هایی انجام داد 
که با واکنش بازیکنان پرسپولیس روبرو شد. آیا شما موافق صحبت های کاپیتان 

تیم تان بودید؟
اول از همه این را بگویم که در 9 بازی بدشانسی آوردیم، گلی که به پدیده زدیم، 
آفساید نبود، در دیدار با سپاهان دو پنالتی در یک صحنه رخ داد. مطمئنم که داوران 
خوشحالم  خیلی  است.  سختی  شغل  داوری  کنند.  داوری  ما  علیه  نمی خواهند 
که کمک داور بازی استقلال مقابل پدیده با شما مصاحبه ای انجام داد و به خاطر 
تصمیم اشتباهش عذرخواهی کرد. این داور شخصیت خوبش را نشان داد و کلاهم 
را به احترام او برمی دارم. هیچ وقت علیه داوران صحبت نمی کنم، اما در بازی قبلی 
بازیکنانم 94 دقیقه در زمین تلاش کردند و این اشتباه باعث شد که بازی را نبریم. 
از شما سؤالی می پرسم، چرا پرسپولیسی ها درباره رحمتی صحبت می کنند؟ کسی 
نگفته پرسپولیس از داوری ها سود برده است. یکی از بازیکن پرسپولیس با کفش روی 
ران بازیکن حریف یا صورتش رفته بود، اما کسی درباره آن صحبت نمی کند. بله، داور 
نیز اشتباه می کند، اما در بازی با پدیده طبیعی بود که باید صحبت می کردیم و سؤال 

می پرسیدیم چرا گل سالم ما را آفساید گرفتند.
در کنفرانس خبری، خبرنگاری از من پرسید که برانکو قبل از بازی با سپاهان، 
صحبت هایی درباره داوران کرده است، اما بازیکنانم درباره برانکو و بازیکنان پرسپولیس 
صحبتی نکردند. دروازه بان پرسپولیس که درباره رحمتی صحبت کرد، دروازه بان خوبی 
است و از او خوشم می آید، اما چرا درباره رحمتی صحبت کرد؟ او که درباره پرسپولیس 

حرفی نزد.
ساشا: چیز بدی نیست که درباره داور صحبت شود. در فوتبال هر کسی باید خودش 
را مورد انتقاد قرار دهد تا به شرایط بهتری برسد. این همان چیزی است که پیش از این 
گفته ام و اینکه فدراسیون قدم بعدی را برای حمایت از داور بردارد. مشخص است که 
اشتباهات بیشتری رخ داده، اما به این معنا نیست که عمدی بوده است. وقتی داوری 
برای استقلال قضاوت می کند، بیشتر از یک بازی عادی او تحت فشار است. طبیعی 

است وقتی تحت فشار باشید، ممکن است بیشتر اشتباه کنید.
فوتبال برای تفریح است و باید به داوران کمک شود

* شاید دلیل موضع گیری پرسپولیسی ها این بوده که رحمتی و دیگر بازیکنان 
شما اشاره کردند که داوری ها به سود یک تیم خاص بوده است. 

ما چند تیم در لیگ برتر داریم؟ شاید هر تیمی که برابر استقلال قرار می گیرد، خاص 
باشد. چرا بازیکنان پرسپولیس درباره ما صحبت کردند؟ دوباره تکرار می کنم داوران 
شغل بسیار سختی دارند. بازیکنان ما با قدرت بسیار خوبی در نیمه دوم بازی کردند، 
اما دو امتیاز از دست دادیم. به خاطر همین، گفتم که بدشانسی آوردیم. همه ما باید به 
داوران کمک کنیم. می دانم داوران به خاطر قضاوت های شان پول زیادی نمی گیرند، 
اما باید زمان بیشتری برای کلاس های آنها صرف شود. داوران در آلمان کلاس های 
زیادی می روند و درباره بازی ها صحبت می کنند. ما نیز آنالیزهایی برای دیدارهای مان 
داریم تا درباره آنها صحبت کنیم. در یک بازی دیدم که به خاطر داور درگیری به وجود 
آمده است، اما این خوب نیست. فوتبال برای تفریح است و باید به داوران کمک شود. 

فدراسیون فوتبال باید زمان بیشتری برای آموزش بگذارد.
بیرانوند و بازیکنان پرسپولیس نباید درباره رحمتی صحبت می کردند

* برخی ها این بحث را مطرح کرده اند که داوری ها به سود پرسپولیس بوده 
است، آیا شما با این عقیده موافقید یا مخالف؟

در بازی با پرسپولیس برابر سپاهان دیدم که قبل از پنالتی پرسپولیس، گادوین منشا 
در محوطه جریمه خطا کرد، اما شاید داور صحنه را ندیده بود. نکته مهم این است که 
داوران از اشتباهات خود درس بگیرند. فصل گذشته در اهواز، داور به سرور جپاروف 
کارت زرد نشان داد، در این میان، تنها یک تیم درباره این صحنه صحبت کرد. پس از 
آن، فدراسیون جپاروف را محروم کرد، در صورتی که سرور در این بازی، اخراج نشده 
بود. وقتی داوری تصمیم می گیرد، یعنی همه چیز تمام شد، اما اینجا تصمیم داور 
عوض شد، چرا؟ بازیکنان ما درباره اینکه پای بازیکن پرسپولیس به صورت بازیکن 
حریف خورده، صحبتی نکردند. چرا درباره اینها صحبت نمی کنند و در مورد رحمتی 
صحبت کردند؟ رحمتی اسطوره است و هیچ وقت صحبت بدی درباره داوری نکرده 

بود.
بهتر است قبل از اینکه دروازه بان پرسپولیس و بازیکنان این تیم صحبتی کنند، پیش 
از آن فکر کنند و ببینند حرفی که می زنند درست بوده یا نه. شاید صحنه ای را داور نبیند 
و کمک داور ببیند. در بازی هفته اول مقابل پیکان، روی سجاد آقایی خطایی شد که 
داور بازیکن حریف را اخراج نکرد. اللهیار صیادمنش یکی از بزرگ ترین استعدادهای 
آسیاست و در دیدار برابر سایپا کم مانده بود پایش را بشکند. در بازی آخر برابر پدیده، 
عکسی که از پای طارق همام منتشر شد را، دیدید که خون از پای او می آمد. بازیکنی 
اثر  این مشکلات روی هواداران  باید اخراج می شد. همه  بود،  را کرده  این کار  که 
می گذارد، اما دیدید که من و رحمتی به سمت تماشاگران رفتیم و گفتیم آرام باشند. 
وقتی در تلویزیون اشتباهات داوری نشان داده می شود، شاید داور مضطرب شود و 
بهتر است فدراسیون خودش آن را بررسی کند. همه در تلویزیون صحنه را می بینند، اما 
کمک داور باید در یک صحنه تصمیم بگیرد. کسانی که شاید با فوتبال خیلی آشنایی 

نداشته باشند، برخی صحبت ها درباره داوری انجام دهند.
ساشا: مسئولیت سرمربی درباره بازیکنان تیمش است، مسئولیت فدراسیون نیز در 
خصوص داوران خود است. اگر اشتباهات زیاد است، باید کاری بکنند. فرقی نمی کند 
این بازی اشتباهات زیادی بوده یا آن بازی. فرقی نمی کند، چه تیمی سود برده، 
چه تیمی ضرر کرده است، باید اشتباهات داوری کمتر شود. فقط ما نبودیم در مورد 
داوری ها صحبت کردیم و مربیان دیگر نیز حرف زده اند. این موضوع پیغام مشخص 
است که فدراسیون باید داوران را جمع کرده و بررسی کنند اشتباهات داوری نسبت به 
فصل قبل بیشتر شده است. اگر به این نتیجه رسیدند که اشتباه بیشتر بوده، مسئولیت 

فدراسیون است که آن را بررسی کند. حالا باید دید که فدراسیون چه کار خواهد کرد.
فصل گذشته درباره این موضوع صحبت کرده و کمی گیج شده بودیم. آنقدر که ما 
اطلاع داریم و قوانین فیفا می گوید، این است که تصمیم داور نمی تواند عوض شود. 
محرومیت جپاروف برای ما غافلگیر کننده بود. با این وجود، نمی توانیم باور کنیم که 

داوران به عمد علیه استقلال باشند.
حسینی نباید بگوید اگر بازی نکنم، می روم! 

* صحبت های شما نشان می دهد که به مهدی رحمتی خیلی اعتماد دارید، 
اما سید حسین حسینی نگران نیمکت نشینی خودش است و گفته شاید با 
ادامه این شرایط، از استقلال جدا شود. چه واکنشی به صحبت های دروازه بان 

تیم تان دارید؟
در شروع فصل حسینی مصدوم بود و شاید می توانست بازی کند. رحمتی هم 
خیلی خوب بازی کرد. ما همان کاری را امسال انجام دادیم که فصل پیش انجام داده 
بودیم و گفتیم که جام حذفی را تو بازی کن. حسینی در دو بازی پشت سر هم مقابل 
نفت مسجدسلیمان بازی نکرد، ما به شرایط بازی نگاه کردیم و مربی و بازیکن مهم 
نبودند. حسینی دو بازی مقابل سایپا در لیگ و حذفی را بازی کرد، روزی که پژمان 
منتظری بازی کرده بود. ما یک نفر را می خواستیم که از عقب با بازیکنان صحبت 

کند. این موضوع را به حسینی گفته بودیم. دیدار قبلی مان بسیار بسیار سخت بود و 
رحمتی بهترین دروازه بان برای این بازی محسوب می شد. الان چیزی که در تیم ملی 
مهم است، تمرین سه هفته ای بازیکنان در اردوی اخیر خواهد بود. حسینی در حالت 
عادی نباید بگوید اگر بازی نکنم، از استقلال می روم. او الان باید بگوید من باید به 
جام ملت ها بروم و بازی کنم. اگر از این موضوعات بترسد، شانسی نخواهد داشت. 
دروازه بان باید مثل اولیور کان شخصیت بزرگی داشته باشد، به خاطر همین با بایرن 
مونیخ هشت قهرمانی از جمله قهرمانی اروپا را دارد. حسینی هم همین کار را باید 

بکند. وقتی بازیکنی بگوید اگر بازی نکنم، می روم، بهتر است برود.
* هواداران استقلال این سؤال را از شما دارند که چرا بازیکنان بی کیفیتی مثل 

الحاجی گرو و مارکوس نیومایر جذب شدند؟
صحبت من با همه هواداران است. بعد از رفتن تیام همه دنبال کسی مثل تیام بودند. 
در بازی با پرسپولیس، گرو پاس خوبی به فرشید اسماعیلی داده شد که او توپ را گل 
نزد، همه درباره آن پاس صحبت نکرده و درباره موقعیت گل صحبت کردند. در دیدار 
با سایپا، گرو یک پنالتی گرفت، یک گل زد. گرو یک موقعیت هم داشت که اگر کمی 
زودتر می رسید، باز هم گل می زد و این بار همه درباره او صحبت می کردند. همه در 
مورد تیام صحبت و گرو را با او مقایسه می کردند. به خاطر همین هم گفتیم که بهتر 
است برود. مطمئنم او در باشگاه دیگری یک گل بزند، شرایطش به طور کلی تغییر 
می کند. نیومایر در بازی با السد، تعویض شد، دیداری که به خاطر مشکلاتی آن را 
واگذار کردیم. برای بازی برگشت، صددرصد آماده بود، اما در 10 دقیقه پایانی تمرین 
مصدوم شد. در بازی قبلی بازی کرد که 80 درصد آماده بود. او در بازی با پدیده دو سه 

موقعیت خوبی داشت. نیومایر با ما صحبت کرد و گفت بهتر است برود.
با مجیدی فقط شام خوردیم

* در رابطه با حضور دستیار جدید در کادر فنی جدید اسامی افرادی چون 
فرهاد مجیدی، مجتبی جباری و ... مطرح شد و این بار نام شرودینگر به میان 

آمده است.
ما نباید هر چیزی را بگوییم. ما یک دستیار مدنظرمان داریم و قرار است مدیرعامل 
باشگاه قرارداد را برای او بفرستد. ما مربی ای برای آکادمی باشگاه در نظر داریم، شبیه 

کاری که در باشگاه های اروپایی انجام می شود.
ساشا: این مربی تخصصش کار با مربی دروازه بان هاست. خیلی صحبت ها مطرح 
شد که شرودینگر قرار است دستیار باشد، اما کار او آموزش مربیان دروازه بان هاست. 
کاری که می خواهیم انجام دهیم آماده کردن استقلال برای آینده است. باشگاه های 
دیگر هر روز در حال پیشرفت هستند و فوتبال ایران نیز باید پیشرفت کرده و ثابت 
نماند. خیلی خوب می شد که شرودینگر به ایران می آمد و در آکادمی کار می کرد. او 
می توانست به مربی دروازه بان ها آموزش دهد، اما او نیامد. یکی از شایعات نادرست 
همین بود. ما گزینه های دیگری مدنظر داریم که در حال صحبت هستیم. سعی 
می کنم از رسانه ها دور باشم، اما بیشتر شایعات درست نیستند. وقتی به آن گزارش 
اشاره می کنید متوجه خواهید شد که از چه سمتی این صحبت ها مطرح می شود. 
بله، مجیدی ما را به یک رستوران ژاپنی دعوت کرد. او حدود 15 سال است که پدرم 
را می شناسد و شاگردش بوده است. مجیدی با پدرم با الاهلی قهرمان شده و طبیعی 
است که از آن زمان با هم در ارتباط باشند، اما از تماس های عادی و برخوردهای عادی 

شایعات زیادی مطرح می شود.
وقتی بخواهم با کسی جلسه بگذارم، همراه با خوردن شام خواهد بود. قبلًا گفته 
بودم به غذاهای ایرانی علاقه مند هستم. مجیدی بازیکن من بوده است. شاید الان که 

با شما صحبت می کنم، فردا شایعه درست کنند که دستیار جدید من هستید.
تیم ملی کاندیدای قهرمانی جام ملت های آسیاست

* جلسه تان با کارلوس کی روش سرمربی تیم ملی فوتبال در چه موردی بود؟
جلسه نبود و اتفاقی در هتل بودیم. ما نشسته بودیم که با کی روش سلام و احوال 
پرسی کردیم. دیدم که کوله پشتی دارد و پرسیدم که از باشگاه برمی گردی که پاسخ 
داد تمرین خوبی داشته است. صبح از اتاقم بیرون آمدم و دوباره او را در لابی هتل 
دیدم و غافلگیر شدم. چرا نمی توانم با کی روش صحبتی داشته باشم؟ برای فوتبال 
ایران، همکاری بسیار مهم است. شاید کی روش به طور دقیق ذهنیت وریا غفوری و 
علی کریمی را نداند، اما من می دانم و با او صحبت کردم. تیم ملی کاندیدای قهرمانی 

جام ملت های آسیاست.
کی روش و برانکو کباب بخورند و اختلاف شان را تمام کنند!

* پس از ملاقات با کی روش در هتل آکادمی، سرمربی تیم ملی پیامی منتشر 
کرد و از شما، امیر قلعه نویی و دیگر مربیان به عنوان افراد شجاع نام برد، اما نام 

برانکو ایوانکوویچ دیده نمی شد. 
از اختلاف کی روش و برانکو خیلی خبر ندارم. کی روش در حال حاضر سرمربی تیم 
ملی است و در گذشته برانکو سرمربی تیم ملی بود. شاید بهتر است هر دو کباب بخورند 
تا مشکل شان حل شود. کی روش بعد از جام جهانی صحبت هایی درباره برانکو کرد 
که در رسانه های اروپایی دیده می شد. آن صحبت ها برای فوتبال ایران خوب نیست.
ساشا: شاید هتل پرسپولیس و برانکو با کی روش اتفاقی نبوده و برای ما این اتفاق افتاد 

که همدیگر را ببینیم.
برای کی روش بلیت VVIP می فرستم که بازی های مان را ببیند

در  نمی کند،  پیدا  حضور  ورزشگاه  در  باشگاهی  بازی های  برای  کی روش   *
صورتی که شما از نزدیک بازی های دوستانه تیم ملی را نگاه می کنید. آیا از 

تصمیم سرمربی تیم ملی گلایه ای ندارید؟
من عاشق فوتبال هستم و به ورزشگاه می روم تا بازی های بازیکنانم را ببینم. خودم 
بازیکن بودم و زمانی که سرمربی تیمم بازی ام را نگاه می کرد، احساس قدرت می کردم. 
در بازی ایران و توگو پس از پایان این دیدار به رختکن رفتم تا به کی روش و بازیکنان 
خسته نباشید بگویم. زمانی که روزبه چشمی و وریا غفوری بازی می کنند، دوست دارم 
بازی شان را ببینم. شاید برای بازی تیم ملی به دبی بروم و بازی هایش را ببینم. مثل این 

است که شما فرزندی داشته باشید که بخواهید به فرودگاه بروید و فرزندتان را بیاورید.
از تصمیم کی روش ناراحت نیستم، اما دفعه بعد برای او بلیت VVIP می فرستم که 
بیاید و بازی ها را ببیند. طبیعی است که یک مربی باید همیشه بازی ها را ببیند. تصمیم 

خودشان است که کدام بازی ها را ببیند، استقلال باشد یا پرسپولیس.
هواداران می دانند برای آنها می جنگم

* شما بین هواداران استقلال محبوب هستید، اما عیار اصلی مربیگری تان در 
نیم فصل دوم مشخص می شود. با توجه به جدایی برخی از ستاره ها در ابتدای 

فصل، نگران از بین رفتن جایگا ه تان بین هواداران نیستید؟
از  هواداران ما بسیار باهوش هستند و می دانند امید ابراهیمی، تیام و بسیاری 
بازیکنان رفتند. هواداران می دانند برای آنها می جنگم، اما در شروع فصل مشکلات 
بسیاری داشتیم. کسانی بودند که خارج از باشگاه مشکل ایجاد می کردند. شاید این 
مقطع باید دو بازیکن پیدا کنیم که به ما کمک کنند، اما همه بازیکنان می دانند در حال 
ساختن تیم جدیدی هستیم. بازیکنانی چون رضا آذری و اللهیار صیادمنش نیاز به 
زمان دارند. سال گذشته مقابل پرسپولیس با ضربه پنالتی بازی را واگذار کردیم، همه 
نگران سکوها و نگاه های هواداران استقلال بودند، اما آنها ما را تشویق کردند. چرا؟ 
به خاطر اینکه جنگیدیم و با صددرصد وجود در زمین تلاش کردیم. می دانم بهترین 
هواداران را داریم، آنها احساس می کنند و بو می کشند که ما برای آنها می جنگیم. این 
را درک کرده ایم که هواداران از راه های دور برای حمایت می آیند و ما مسئولیت بزرگی 
در قبال آنها داریم. شاید 80 درصد به آن عملکردی که می خواهیم رسیده ایم. محمد 
دانشگر و علی کریمی از سه ماه پیش خود بهتر شده اند. فرشاد محمدی مهر و رضا 
کریمی نیاز به زمان دارند. اللهیار صیادمنش با شدت بیشتری تمرین کرده است و 

اکنون نیاز به استراحت دارد.
سعی داریم که بیشتر کار کرده و کمتر حرف بزنیم

* استقلال می تواند امسال قهرمان شود؟
این هدف سورپرایز است، اما برای آن می جنگیم. باید همیشه یک هدف داشته 
باشیم. همیشه هدف ما باید رسیدن قهرمانی باشد. اگر الان بگویم پنجم شدن برای 
ما خوب است، در جدول دهم می شویم. تراکتورسازی میلیون ها دلار برای بازیکنان 
جدید سرمایه گذاری کرده است، اما ما کمتر. این را به هیئت مدیره قبلی گفته بودم و 
آن را در موبایلم دارم. این را گفته بودم که بقیه تیم ها برای اینکه ما را شکست بدهند، 
هزینه می کنند. برای ما این اتفاق نیفتاد، اما الان در حال جنگیدن هستیم. به جز 
مدیرعامل باشگاه، نمی خواهیم کسی صحبت کند. ما سعی داریم که بیشتر کار کرده 

و کمتر حرف بزنیم.
*... و صحبت پایانی با هواداران؟

از حمایت شما در نیم فصل اول تشکر می کنم. بازیکنان جدید کمی نگران بودند، اما 
الان می دانند که شما یار دوازدهم ما هستید.

پیشکسوت باشگاه استقلال با بیان اینکه آبی پوشان برای حضور 
پر قدرت در لیگ قهرمانان آسیا نیاز به تقویت دارند، گفت: استقلال 
اگر بتواند در خط میانی هافبک طراح و در خط حمله، مهاجم نوک 
طراز اولی را به خدمت بگیرد، می تواند در این رویداد مهم آسیایی 

موفق باشد. 
عبدالعلی چنگیز با اشاره به عملکرد استقلال در نیم فصل اول 
اول مسابقات لیگ برتر اظهار داشت: استقلال در ابتدای فصل 
چند مهره کلیدی خود را از دست داد و این بازیکنان، نفراتی بودند 
که از ارکان ثابت این تیم محسوب می شدند و طبیعی بود که تیم 

دچار مشکل شود.وی افزود: استقلال نیم فصل پر فراز و نشیبی را 
پشت سر گذاشت،عدم عماهنگی بین بازیکنان جدید و بازیکنان 
قدیمی باعث شد در هفته های ابتدایی لیگ برتر این تیم از شرایط 
مطلوب به دور باشد و امتیازات زیادی را از دست بدهد. پیشکسوت 
استقلال با بیان اینکه هر چه از مسابقات لیگ برتر سپری شد، 
آبی پوشان تهرانی حالت بهتری به خود گرفتند، خاطر نشان کرد: 
مهم ترین فاکتوری که استقلال به آن نیاز داشت، اعتماد به نفس و 
رسیدن به هماهنگی بازیکنان بود که این اتفاق در اواسط نیم فصل 
رخ داد و استقلال در اواخر نیم فصل اول بهتر کرد. اگر بدشانسی 

سراغ این تیم نمی آمد، نتایج بهتری شکل می گرفت. چنگیز در 
پاسخ به این پرسش که قرار گرفتن در رتبه پنجم جدول شایسته 
استقلال است یا خیر؟، تصریح کرد: قطعا جایگاه استقلال بالاتر از 
این رده است و هواداران توقع دارند تیم محبوبشان همواره در جمع 
مدعیان قهرمانی قرار داشته باشد اما فراموش نکنیم هنوز یک نیم 
فصل کامل باقی مانده است و با جمع آوری امتیازات لازم استقلال 
به آن مقامی که شایسته نامش است، خواهد رسید. مهاجم اسبق 
استقلال تاکید کرد: شفر در فصل گذشته با استقلال نتایج خوبی 
گرفت و توانست این تیم را در لیگ برتر به مقام شایسته ای رسانده 

و قهرمان جام حذفی کند. او مربی بسیار خوبی است و می تواند 
در نیم فصل دوم استقلال را به سمت موفقیت های بزرگ رهنمون 
سازد.وی افزود: استقلال برای حضوری پر قدرت در لیگ قهرمانان 
آسیا در چند پست نیاز به تقویت دارد و اگر بتواند در خط هافبک 
و مهاجم بازیکنان طراز اولی را به خدمت بگیرد، می تواند در این 
رویداد مهم آسیایی موفق باشد. این پیشکسوت فوتبالی خاطرنشان 
کرد: اگرچه گروه استقلال در لیگ قهرمانان آسیا سخت است اما 
باید قبول کنیم این تیم عنوان پر افتخار ترین تیم ایران در قاره کهن 
را یدک می کشد و همه آسیا از رویارویی با چنین تیم بزرگی هراس 
دارند. چنگیز در پایان گفت: مهم ترین فاکتوری که استقلال به 
آن نیاز دارد، آرمش روحی و روانی است و هواداران استقلال باید 
همچنان این تیم را مورد حمایت قرار دهند تا بتواند به آن چیزی که 

آن ا انتظار دارند و مدنظرشان است برسد.

عبدالعلی چنگیز :

استقلال به هافبک طراح و مهاجم نوک نیاز دارد 
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علمی و سلامت 

درمانی طبیعی برای پرفشاری خون 

دانه های کرفس ادرارآور هستند و ممکن است برای بیماران مبتلا به پرفشاری خون به 
واسطه تسریع دفع سدیم از بدن مفید باشند. 

همه ما با گیاه کرفس آشنا هستیم و بخش ساقه این گیاه را به اشکال مختلف مورد 
استفاده قرار می دهیم، اما شاید کمتر از این نکته آگاه باشیم که دانه های کرفس نیز می 
توانند به اندازه ساقه های این گیاه مفید و مغذی باشند. دانه های کرفس هزاران سال 
است که در پزشکی سنتی هندی به عنوان درمانی برای سرماخوردگی، محصولی ضد 
التهاب و ادرارآور استفاده می شوند. در شرایطی که دانه کرفس در پزشکی شرقی گزینه 
ای شناخته شده است، اما جوامع غربی آشنایی کمتری با آن دارند. دانه های کرفس به 
طور معمول کوچک و به رنگ قهوه ای تیره هستند و عطر و طعم آنها شبیه به ساقه کرفس 
است. از این رو، می توان آنها را نیز برای بهبود عطر و طعم غذاهای مختلف به کار گرفت. 
جدا از کاربرد در آشپزی، دانه کرفس را می توان برای تهیه عصاره و روغن برای درمان 

بیماری های مختلف نیز استفاده کرد.
فواید سلامت دانه های کرفس 

ساقه کرفس شناخته شده ترین و پر استفاده ترین بخش این گیاه است، اما این به 
معنای آن نیست که دیگر بخش های کرفس کم فایده هستند. در پزشکی سنتی هندی 
دانه های کرفس به واسطه اثر مثبت خود بر سلامت قلبی عروقی شناخته شده هستند. 

از دیگر فواید این ماده غذایی می توان به موارد زیر اشاره کرد:
کمک به تنظیم فشار خون 

دانه های کرفس ادرارآور هستند و ممکن است برای بیماران مبتلا به پرفشاری خون 
به واسطه تسریع دفع سدیم از بدن مفید باشند. سطوح بالای سدیم در خون می تواند 
موجب انباشت مایع در رگ های خونی شود که افزایش فشار خون را به همراه دارد. دانه 

کرفس می تواند جایگزینی طبیعی و بی خطر برای داروهای ادرارآور مصنوعی باشد.
کاهش التهاب در نقرس و آرتریت 

دانه کرفس دارای خواص ضد التهاب است که می تواند به تسکین درد و ناراحتی ناشی 
از بیماری های نقرس و آرتریت کمک کند.

کاهش گرفتگی های ماهیچه ای 
خواص ضد التهابی در دانه های کرفس به کاهش گرفتگی های ماهیچه ای کمک می 
کنند که به ویژه برای ورزشکاران و زنانی که از دردهای قاعدگی رنج می برند، مفید است.

خواص ضد عفونی کننده 
افزون بر ویژگی ادرارآور بودن، دانه های کرفس دارای ترکیباتی هستند که می توانند به 

تسکین و پیشگیری از عفونت های دستگاه ادراری کمک کنند.
موارد استفاده دانه های کرفس 

محصولات دانه کرفس در بازار موجود هستند که به روش های مختلف هم در آشپزی و 
هم در پزشکی می توان از آنها استفاده کرد.

کپسول ها و قرص های دانه کرفس 
مصرف خوراکی قرص های دانه کرفس به تنظیم فشار خون کمک می کند. همچنین، 
آنها به بهبود سلامت دستگاه ادراری از طریق کاهش عفونت ها کمک می کنند. برای 
آگاهی از دوز مصرفی مناسب با متخصص مراقبت های بهداشتی و درمانی خود مشورت 

کنید.
عصاره دانه کرفس 

با هدف مقابله با بوی نامطبوع، عصاره دانه کرفس به طور معمول به عطرها، روغن های 
معطر و صابون ها افزوده می شود.

روغن اساسی دانه کرفس 
روغن اساسی دانه کرفس می تواند به صورت موضعی برای تسکین دردها و بیماری 

های مختلف استفاده شود.
ادویه دانه کرفس 

ادویه دانه کرفس یه شکل کامل یا پودر به فروش می رسد و می توان آن را به سالادها، 
ترشی ها و دستورالعمل های دیگر اضافه کرد. ادویه پودر دانه کرفس برای افرادی که در 

پی جایگزینی برای نمک هستند، انتخاب خوبی است.
دستورالعمل های ساده و سالم حاوی دانه کرفس 

در دنیای آشپزی از دانه های کرفس برای بهبود عطر و طعم غذا و سالاد استفاده می 
شود. با استفاده از ادویه دانه کرفس دیگری نیازی به افزودن ساقه کرفس به غذا برای 

بهره مندی از عطر و طعم آن نخواهید داشت.
چاشنی دانه کرفس برای سالاد 

مواد تشکیل دهنده: 
نصف فنجان روغن زیتون فوق بکر
2 قاشق غذاخوری سرکه بالزامیک

1 قاشق چایخوری سرکه سیب
نصف یک پیاز کوچک پوست کنده و نگینی خرد شده

1 قاشق غذاخوری عسل خام
یک چهارم قاشق چایخوری دانه کرفس

مقداری پودر سیر
نمک هیمالیا

پودر فلفل سیاه
روش تهیه: 

تمام مواد تشکیل دهنده را در یک دستگاه مخلوط کن ریخته و تا زمانی که بافتی 
یکدست شکل بگیرد به هم زدن ادامه دهید. برای بهبود مزه این چاشنی سالاد می 

توانید نمک و فلفل سیاه را به آن اضافه کنید.
این چاشنی را تا زمان استفاده در یخچال نگهداری کنید.

دستورالعمل چای دانه کرفس 
مواد تشکیل دهنده: 

1 تا 2 قاشق چایخوری دانه کرفس- 1 فنجان آب
روش تهیه: 

دانه های کرفس را کوبیده و درون آب داغ بریزید. یک درپوش روی فنجان قرار داده و 
اجازه دهید به مدت 10 دقیقه دم بکشد. این چای را سه بار در روز مصرف کنید.

اگر به دانه های کرفس دسترسی ندارید می توانید از دانه های شوید یا زیره سیاه نیز 
استفاده کنید. همچنین، می توانید از چند برگ یا ساقه کرفس استفاده کنید زیرا عطر 

و طعم آنها مشابه هم است.
روغن دانه کرفس 

به واسطه رایحه تند و گرم، روغن دانه کرفس بیشتر در عطرها و روغن های معطر 
استفاده می شود. جدا از رایحه خوشایند، روغن اساسی دانه کرفس می تواند برای 
تسکین برخی شرایط، از جمله التهاب نیز استفاده شود. از جمله کاربردهای روغن 

اساسی دانه کرفس می توان به موارد زیر اشاره کرد:
دفع پشه 

با چکاندن چند قطره روغن اساسی دانه کرفس در لوسیون بدن خود می توانید خود 
را در برابر نیش پشه ها محافظت کنید. این گزینه ای طبیعی برای دور کردن حشران 

مزاحم است.
ضد التهاب 

از روغن دانه کرفس می توانید روی قسمت های ملتهب بدن برای تسکین تورم 
استفاده کنید. البته پیش از استفاده، روغن دانه کرفس را روی بخش کوچکی از پوست 

امتحان کنید تا از عدم واکنش آلرژیک اطمینان حاصل شود.
تسکین کرامپ های قاعدگی 

استفاده از روغن دانه کرفس روی شکم می تواند به کاهش کرامپ ها و درد قاعدگی 
کمک کند زیرا از خواص ضد گرفتگی ماهیچه سود می برد.

عوارض جانبی دانه کرفس 
دانه کرفس می تواند با انواع مختلف داروها واکنش نشان داده و اثر آنها در بدن را 
کاهش یا افزایش دهد. از جمله داروهایی که نباید با محصولات دانه کرفس استفاده 

کنید می توان به موارد زیر اشاره کرد:
لیتیوم: استفاده از محصولات دانه کرفس به همراه مکمل های لیتیوم می تواند به 
سطوح بالای لیتیوم در خون منجر شود. این شرایط می تواند چگونگی جذب و استفاده 
از این ماده معدنی در بدن را تغییر دهد. داروهای تیروئید: لووتیروکسین، یکی از داروهای 
تیروئید، در صورت مصرف همراه با محصولات دانه کرفس می تواند با کاهش اثرگذاری 
خود مواجه شود. داروهای ادرارآور: دانه های کرفس می توانند اثر داروهای ادرارآور را 

افزایش دهند که ممکن است به کم آبی بدن و عوارض جانبی جدی دیگر منجر شود.
داروهای رقیق کننده خون: دانه کرفس نباید با آسپرین، وارفارین و دیگر داروهای رقیق 
کننده خون مصرف شود. این محصول حاوی ترکیبات رقیق کننده خون است که می 
تواند خطر خونریزی را افزایش دهد. مصرف محصولات دانه کرفس برای زنان باردار و 
مادرانی که به فرزند خود شیر می دهند نیز توصیه نمی شود زیرا پژوهش های کافی برای 
بررسی آثار احتمالی آنها بر وضعیت بارداری یا کودک انجام نشده است. همچنین، خطر 

سقط جنین به واسطه ویژگی های رقیق کنندگی خون دانه کرفس وجود دارد.
افرادی که دارای سطوح پایین فشار خون هستند، بیماران مبتلا به التهاب کلیه و 

افرادی که به گرده درخت فان آلرژی دارند نیز باید از دانه کرفس پرهیز کنند.

پیاز سرشار از مواد مغذی است، در شرایطی که کالری کمی 
دارد. یک پیاز اندازه متوسط دارای تنها 44 کالری است، اما 
مقدار قابل توجهی از ویتامین ها، مواد معدنی و فیبر را ارائه می 

کند. 
اگرچه مصرف سبزی های مختلف برای حفظ و بهبود سلامت 
ما اهمیت دارد، اما برخی انواع مشخص از آنها فواید منحصر به 
فردی را ارائه می کنند. پیاز، یکی از این سبزی ها محسوب می 
شود که عضو خانواده سیر )Allium( است که از دیگر اعضای 
این خانواده می توان به سیر، موسیر، تره فرنگی و پیازچه اشاره 

کرد.
این سبزی ها حاوی ویتامین ها، مواد معدنی و ترکیب های 
گیاهی قوی مختلفی هستند که مشخص شده است به روش 

های مختلف می توانند سلامت انسان را تقویت کنند.
در حقیقت، خواص پزشکی پیاز از گذشته های دور مورد توجه 
بوده و برای درمان شرایطی مانند سردرد، بیماری قلبی و زخم 

های دهان کاربرد داشته است.
سرشار از مواد مغذی 

پیاز سرشار از مواد مغذی است، در شرایطی که کالری کمی 
دارد. یک پیاز اندازه متوسط دارای تنها 44 کالری است، اما 
مقدار قابل توجهی از ویتامین ها، مواد معدنی و فیبر را ارائه می 

کند.
به طور خاص، این سبزی منبع خوبی برای ویتامین C است 
که در تقویت سلامت سیستم ایمنی، تولید کلاژن، ترمیم بافت 

و جذب آهن نقش دارد.
همچنین، ویتامین C به عنوان یک آنتی اکسیدان قوی عمل 
کرده و از سلول ها در برابر آسیب ناشی از مولکول های ناپایدار به 

نام رادیکال های آزاد محافظت می کند.
و   )B9( فولات  جمله  از   ،B های  ویتامین  از  سرشار  پیاز 
پیریدوکسین )B6( است که نقشی کلیدی در سوخت و ساز، 

تولید گلبول های قرمز خون و عملکرد عصبی ایفا می کنند.
در نهایت، پیاز منبع خوبی برای پتاسیم است که افراد بسیاری 
روزانه  ارزش  ماده معدنی مهم مواجه هستند.  این  با کمبود 
توصیه شده برای پتاسیم 4,700 میلی گرم است که بسیاری 

تنها نیمی از این میزان را دریافت می کنند.
عملکرد سلولی عادی، تعادل مایع، انتقال عصبی، عملکرد 

کلیه و انقباض ماهیچه ها همگی نیازمند پتاسیم است.
مفید برای سلامت قلب 

پیاز حاوی آنتی اکسیدان ها و ترکیب های گیاهی است که 

با التهاب مبارزه کرده، و سطوح تری گلیسریدها و کلسترول را 
کاهش می دهد که همگی ممکن است خطر ابتلا به بیماری 

قلبی را کاهش دهند.
خواص ضد التهاب این مواد ممکن است به کاهش فشار خون 

و محافظت در برابر لخته شدن خون نیز کمک کند.
کوئرستین، یک آنتی اکسیدان فلاونوئید است که به میزان 
زیاد در پیاز وجود دارد. از آنجایی که یک ضد التهاب قوی است، 
کوئرستین ممکن است به کاهش عوامل خطرآفرین بیماری 

قلبی، مانند فشار خون بالا کمک کند.
طی یک مطالعه با حضور 70 شرکت کننده دارای اضافه وزن و 
مبتلا به فشار خون بالا مشخص شد که مصرف 162 میلی گرم 
عصاره پیاز سرشار از کوئرستین در مقایسه با افرادی که دارونما 
دریافت کرده بودند، به طور قابل توجهی فشار خون سیستولیک 

را کاهش داده است.
همچنین، پیاز نشان داده است که می تواند سطوح کلسترول 

را کاهش دهد.
با حضور 54 زن مبتلا به سندرم تخمدان پلی  مطالعه ای 
کیستیک نشان داد که مصرف مقدار زیادی پیاز خام )روزانه 
40 تا 50 گرم در صورت اضافه وزن و 50 تا 60 گرم در صورت 
چاقی( برای هشت هفته به کاهش سطوح کلسترول کلی و 
کلسترول بد )LDL( در مقایسه با گروه کنترل منجر شده است.
افزون بر این، مطالعات با حضور سوژه های حیوانی نشان داده 
اند که مصرف پیاز ممکن است عوامل خطرآفرین برای بیماری 
قلبی، از جمله التهاب، سطوح تری گلیسرید بالا و تشکیل لخته 

خون را کاهش دهد.
سرشار از آنتی اکسیدان ها 

اکسیداسیون،  که  ترکیب هایی هستند  ها  اکسیدان  آنتی 
مانند  هایی  بیماری  به  ابتلا  و  آسیب سلولی  به  که  فرآیندی 
سرطان، دیابت و بیماری قلبی منجر می شود، را مهار می کنند.
پیاز منبعی عالی برای آنتی اکسیدان هاست. در حقیقت، 
های  اکسیدان  آنتی  از  مختلف  نوع  از 25  بیش  حاوی  پیاز 
فلاونوئیدی است. به طور خاص، پیاز قرمز حاوی آنتوسیانین 
ها - رنگدانه گیاهی در خانواده فلاونوئید و مسئول رنگ قرمز 
پیاز - است. مطالعات مختلف نشان داده اند افرادی که غذاهای 
سرشار از آنتوسیانین ها را مصرف می کنند با کاهش خطر ابتلا 

به بیماری قلبی مواجه هستند.
افزون بر این، آنتوسیانین ها نشان داده اند که از بدن در برابر 

برخی انواع سرطان و دیابت محافظت می کنند.

حاوی ترکیب های ضد سرطان 
مصرف سبزی های خانواده سیر، مانند پیاز و سیر، با کاهش 
انواع سرطان، از جمله معده و کلورکتال، پیوند  خطر برخی 

خورده است.
یک بررسی شامل 26 مطالعه نشان داد افرادی که بیشترین 
میزان مصرف سبزی های خانواده سیر را داشتند نسبت به 
آنهایی که کمترین میزان مصرف داشتند، 22 درصد احتمال 

کمتری داشت به سرطان معده مبتلا شوند.
افزون بر این، طی یک بررسی دیگر که شامل 16 مطالعه و 
13,333 نفر می شد، افرادی که بیشترین میزان مصرف پیاز 
را داشتند در مقایسه با آنهایی که کمترین میزان مصرف پیاز را 
داشتند، با 15 درصد خطر کمتر برای ابتلا به سرطان کلورکتال 

مواجه بودند.
آنتی  و  گوگردی  های  ترکیب  با  پیاز  سرطان  ضد  خواص 
اکسیدان های فلاونوئیدی موجود در سبزی های خانواده سیر 

پیوند خورده است.
به عنوان مثال، پیاز حاوی آنیونین A، ترکیبی گوگردی، است 
که توانایی خود در کاهش رشد تومور را نشان داده و همچنین در 
مطالعات آزمایشگاهی آهنگ گسترش سرطان های تخمدان و 

ریه را کند کرده است.
همچنین، پیاز حاوی فیستین و کوئرستین، آنتی اکسیدان 
های فلاونوئیدی، است که ممکن است رشد تومور را مهار کنند.

کمک به کنترل قند خون 
مصرف پیاز ممکن است به کنترل قند خون کمک کند که به 

ویژه برای افراد مبتلا به دیابت و پیش دیابت مفید است.
مطالعه ای با حضور 42 شرکت کننده مبتلا به دیابت نوع 
2 نشان داد که مصرف 3.5 اونس )100 گرم( پیاز قرمز تازه 
سطوح قند خون ناشتا را پس از گذشت چهار ساعت حدود 40 

میلی گرم بر دسی لیتر کاهش داده است.
افزون بر این، مطالعات با حضور سوژه های حیوانی نشان 
داده اند که مصرف پیاز ممکن است برای کنترل قند خون مفید 
باشد. یک مطالعه نشان داد موش های مبتلا به دیابت که برای 
28 روز با غذایی حاوی 5 درصد عصاره پیاز تغذیه شدند، کاهش 
قند خون ناشتا را تجربه کرده و چربی بدن آنها نیز نسبت به گروه 

کنترل کاهش قابل توجهی داشت.
ترکیب های خاصی که در پیاز یافت می شوند، مانند کوئرستین 

و ترکیب های گوگردی، آثار ضد دیابتی ارائه می کنند.
به عنوان مثال، کوئرستین نشان داده است که با سلول ها در 

روده کوچک، پانکراس، ماهیچه اسکلتی، بافت چربی و کبد 
تعامل دارد تا قند خون کلی بدن را تنظیم کند.

تقویت تراکم استخوانی 
در شرایطی که لبنیات به عنوان مواد غذایی تقویت کننده 
استخوان شناخته شده هستند، اما بسیاری مواد غذایی دیگر، 
از جمله پیاز، نیز ممکن است به حفظ سلامت استخوان ها 

کمک کنند.
مطالعه ای با حضور 24 زن میانسال و یائسه نشان داد آنهایی 
که برای هشت هفته روزانه 3.4 اونس )100 میلی لیتر( عصاره 
پیاز مصرف کرده بودند، بهبود تراکم مواد معدنی استخوان و 
فعالیت آنتی اکسیدانی در مقایسه با گروه کنترل را تجربه کردند.
مطالعه ای دیگر با حضور 507 زن که در مرحله پیش یائسگی 
و یائسگی قرار داشتند، نشان داد آنهایی که حداقل یک بار 
در روز پیاز مصرف می کردند دارای 5 درصد تراکم استخوانی 
کلی بیشتر نسبت به افرادی بودند که یک بار در ماه یا کمتر پیاز 

مصرف می کردند.
همچنین، این مطالعه نشان داد زنان پیرتر که بیشترین تکرر 
مصرف پیاز را داشتند، در مقایسه با آنهایی که هرگز پیاز مصرف 
نمی کردند، با کاهش 20 درصدی خطر شکستگی کفل مواجه 

بودند.
باور بر این است که پیاز به کاهش استرس اکسیداتیو کمک 
می کند، سطوح آنتی اکسیدانی را تقویت می کند و تحلیل 
استخوان را کاهش می دهد که می تواند از پوکی استخوان 

پیشگیری کرده و تراکم استخوانی را تقویت کند.
خواص ضد باکتری 

خطرناکی  های  باکتری  با  بالقوه  طور  به  تواند  می  پیاز 
آئروژینوزا،  سودوموناس  کولای،  ئی  یا  کلی  اشرشیا  مانند 

استافیلوکوکوس اورئوس، و باسیلوس سرئوس مبارزه کند.
افزون بر این، عصاره پیاز نشان داده است که رشد ویبریو کلرا، 
باکتری که در کشورهای در حال توسعه یک نگرانی سلامت 

عمومی محسوب می شود را مهار کند.
کوئرستین استخراج شده از پیاز به نظر می رسد گزینه ای 
قوی برای مبارزه با باکتری ها باشد. مطالعه ای آزمایشگاهی 
نشان داد که کوئرستین استخراج شده از پوست پیاز زرد در مهار 
رشد هلیکوباکتر پیلوری و استافیلوکوکوس اورئوس مقاوم به 

متی سیلین موفق بوده است.
نگرانی  برخی  و  معده  اولسرهای  با  پیلوری  هلیکوباکتر 
که  شرایطی  در  است،  خورده  پیوند  دیگر  گوارشی  های 
استافیلوکوکوس اورئوس مقاوم به متی سیلین یک باکتری مقاوم 
در برابر آنتی بیوتیک است که موجب عفونت در بخش های 

مختلف بدن می شود.
مطالعه آزمایشگاهی دیگری نشان داد که کوئرستین توانایی 
آسیب وارد کردن به دیواره سلولی و غشاهای باکتری های ئی 

کولای و استافیلوکوکوس اورئوس را دارد.
تقویت سلامت گوارش 

برای سلامت  که  پری بیوتیک هاست  و  فیبر  از  پیاز سرشار 
گوارش مطلوب ضروری هستند. پری بیوتیک ها انواع غیر قابل 
گوارشی از فیبر هستند که توسط باکتری های مفید دستگاه 
گوارش شکسته می شوند. باکتری های روده از پری بیوتیک ها 
تغذیه می کنند و اسیدهای چرب زنجیره کوتاه از جمله استات، 

پروپیونات و بوتیرات تولید می کنند.
پژوهش ها نشان داده اند که اسیدهای چرب زنجیره کوتاه 
سلامت روده را بهبود بخشیده، سیستم ایمنی را تقویت کرده، 

التهاب را کاهش داده و گوارش را بهبود می بخشند.
افزون بر این، مصرف مواد غذایی سرشار از پری بیوتیک ها به 
افزایش پروبیوتیک ها، از جمله لاکتوباسیلوس و بیفیدوباکتریا 

که برای سلامت گوارش مفید هستند، کمک می کند.
یک رژیم غذایی سرشار از پری بیوتیک ها ممکن است به جذب 
مواد معدنی ضروری، مانند کلسیم، کمک کند که ممکن است 

سلامت استخوانی را تقویت کند.
پیاز سرشار از پری بیوتیک های اینولین و فروکتوالیگوساکارید 
است. این پری بیوتیک ها تعداد باکتری های مفید در روده را 

افزایش داده و عملکرد سیستم ایمنی را بهبود می بخشند.

خیلی از افراد برای آرام شدن و تمدد اعصاب دوش می گیرند، نه برای افزایش ضربان 
قلب یا سود رساندن به قلب و عروق. اما تحقیقی جدید نشان می دهد هر دوی این ها برای 

سلامتی مفیدند...
بعد از پایان ورزش و عرق ریختن، هیچ چیزی لذت بخش تر از یک حمام گرم نیست. هنگام 
ورزش، عضلات خود را منقبض کرده اید و عرق ریخته اید و حالا هم بد نیست که بدون نیاز 
به منقبض کردن عضلات در یک وان آب گرم ریلکس کنید و عرق بریزید، بدون اینکه هیچ 
فعالیتی داشته باشید. خیلی از افراد برای آرام شدن و تمدد اعصاب دوش می گیرند، نه برای 
افزایش ضربان قلب یا سود رساندن به قلب و عروق. اما تحقیقی جدید نشان می دهد هر 

دوی این ها برای سلامتی مفیدند.
همه ی استرس ها بد نیستند

می دانیم که هر نوع استرسی به بدن وارد می کنیم باعث می شود بدن خودش را تطبیق 
بدهد و مقاوم تر شود. نکته اینجاست که فشاری که به بدن وارد می کنید باید کوتاه مدت 
و کنترل شده باشد. استرس اگر ادامه دار شود تأثیرات مخربی روی بدن دارد و می تواند 
قابلیت انطباق پذیری بدن را دچار اختلال کند.  ورزش در حد متوسط نوعی استرس است 
که سازگاری های مثبتی ایجاد می کند و نوعی استرس هم محسوب می شود، و شما هم 
این را حس می کنید زیرا قلبتان تندتر می زند و بعد از مدتی خسته می شوید. جای تعجب 
هم ندارد زیرا ورزش کردن، شما را در وضعیت جنگ یا گریز قرار می دهد و موجب ترشح 
هورمون هایی می شود که در زمان استرس تولید می شوند. این هورمون ها ضربان قلب و 
فشارخون و سرعت تنفس را بالا می برند و جریان خون را به سمت عضلات افزایش می دهند 
و همه ی این ها یک هدف دارند: آماده کردن شما برای حرکت تا بتوانید بجنگید یا فرار کنید!
ورزش کردن، شاخص های التهابی را نیز موقتاً بالا می برد که شامل شاخص التهابی به 
نام IL- 6 می شود. این اتفاق شاید بد به نظر برسد اما این التهاب موقتی که ورزش ایجاد 
می کند منجر به یک واکنش تطبیقی می شود که ذاتاً ضدالتهاب است. به عبارتی دیگر، 
ورزش کوتاه مدت و شدید، دفاع آنتی اکسیدانی و ضدالتهابی بدن را افزایش می دهد. 

بنابراین ورزش ها خاصیت ضد التهابی روی بدن دارد.
با وجود تمام مزایا و تشابهات گفته شده از حمام داغ با ورزش، نباید حمام سونا را 

جایگزین ورزش کرد. شما به تمرینات قدرتی نیاز دارید تا از تحلیل رفتن عضلات خود 
پیشگیری کنید. نشستن در حمام داغ کمکی به حفظ توده های عضلانی تان نمی کند یا 

شما را قوی نمی کند و عملکردتان را افزایش نمی دهد
براساس مطالعه ای که انجام شده واقعیت دارد که حمام گرم نیز همین گونه است. 
محققان از مردان سالم اما با اضافه وزن که یکجانشین بوده اند خواستند در آب گرم غوطه ور 
شوند، یعنی چیزی مشابه یک حمام آب داغ. در شرایطی دیگر، سه روز بعد، آن ها در اتاقی 
با دمای معمولی نشستند تا به عنوان گروه کنترل عمل کنند. طی زمانی که در حمام گرم 
بودند، افراد به مدت یک ساعت در آب 102 درجه فارنهایت غوطه ور شدند. بعد از غوطه ور 
شدن دانشمندان نمونه خون افراد را جمع آوری کردند و علائم حیاتی آن ها را کنترل کردند. 

آن ها تا چند هفته گرفتن نمونه خون را ادامه دادند تا شاخص های التهابی را بررسی کنند.
آن ها دریافتند مردانی که در حمام گرم نشسته بودند شاخص التهابی IL- 6 در آن ها 
افزایش یافته بود؛ اما وقتی دو هفته بعد از حمام گرم، شاخص های التهابی ارزیابی شد 
معلوم شد این شاخص ها نسبت به قبل پایین آمده بودند. هر چند حمام داغ موجب افزایش 

موقتی التهاب شده بود اما بعداً منجر به کاهش التهاب شده بود.
یک مشاهده ی جالب دیگر: نشستن در حمام گرم موجب تولید نیتریک اکسید شده بود 
که گازی است که توسط دیواره ی داخلی عروق تولید می شود. نیتریک اکسید، دیواره ی 
عروق را باز می کند و از مقاومت آن ها نسبت به جریان خون می کاهد. افزایش نیتریک اکسید 
موجب پایین آمدن فشار خون هم می شود. ضمناً افرادی که در حمام گرم نشسته بودند، 
انسولین و قند خون ناشتایشان کاهش یافته بود که هر دو برای سلامت متابولیک و قلب 
مفیدند. مطالعه ی دیگری نیز دریافت غوطه ور شدن در آب گرم، بیشتر از یک ساعت رکاب 
زدن، قند خون را پایین می آورد. یک جلسه ی 60 دقیقه ای غوطه ور شدن در آب گرم با 
دمای 104 درجه فارنهایت، به دلیل افزایش نرخ متابولیسم در زمان استراحت، 126 کالری 
بیشتر سوزانده بود. بنابراین گرفتن دوش آب گرم می تواند قند خون را پایین آورده و نرخ 

سوخت و ساز را در زمان استراحت بالا ببرد.
حمام سونا برای سلامتی مفید است

طبق  است.  مفید  سلامتی  برای  سونا  حمام  در  نشستن  می دهد  نشان  پژوهش ها 

مطالعات، حمام سونا، با افزایش نیتریک اکسید، عملکرد رگ های خونی را تقویت کرده و 
منجر به کاهش فشار خون می شود. مطالعه ای که روی 2300 فنلاندی صورت گرفت، 20 
سال آن ها را پیگیری کرد و دریافت آن هایی که به طور مرتب از حمام سونا استفاده می کردند 

کمتر ممکن بود در اثر یک حادثه ی قلبی )طی دوره ی بیست ساله ی تحقیق( فوت کنند.
علت این امر می تواند این باشد که حمام گرم در حدی به بدن فشار وارد می کند که 
واکنشی محافظت کننده ایجاد کند و نه بیشتر. بدن در جواب به این شرایط خودش را 
تطبیق می دهد و قوی تر و مقاوم تر می شود. البته همه ی افراد به حمام سونا دسترسی ندارند 
اما تقریباً همه می توانند دوش آب گرم بگیرند. یکی از جنبه های منفی حمام داغ این است 
که دمای بالای آب یا فضای حمام ممکن است برای بعضی از افراد که بیماری یا مشکل 

خاصی دارند خوب نباشد.
حمام سونا و دوش آب گرم نباید جایگزین ورزش شود

با وجود تمام مزایا و تشابهات گفته شده از حمام داغ با ورزش، نباید حمام سونا را جایگزین 
ورزش کرد. شما به تمرینات قدرتی نیاز دارید تا از تحلیل رفتن عضلات خود پیشگیری 
کنید. نشستن در حمام داغ کمکی به حفظ توده های عضلانی تان نمی کند یا شما را قوی 
نمی کند و عملکردتان را افزایش نمی دهد. بهتر است بعد از تمرین و ورزش از حمام گرم 
استفاده کنید. برای افرادی که نمی توانند ورزش کنند، حمام سونا می تواند در دست یافتن 

به برخی از فواید ورزش هوازی مفید باشد؛ مثل کاهش قند خون و فشار خون.

شباهت ها و تفاوت های سونا با ورزش های هوازی

آیا حمام گرم مانند ورزش مفید است؟

اگهی موضوع ماده 3قانون و ماده 13ایین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی واراضی وساختمانهای فاقدسندرسمی 

برابر رای شماره 139760316014001966مورخ 1397/07/28هیات اول/ موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقدسند رسمی مستقردر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای داریوش 
التین  فرزند علی اکبر بشماره شناسنامه 191صادره ازکرمانشاه  درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 62.85مترمربع قسمتی از 
پلاک شماره 11 و 19 اصلی واقع در بخش سه حومه به ادرس کرمانشاه ده مجنون خیابان 18 متری نیازی پلاک شهرداری 48خریداری 
مع الواسطه اززارع صاحب نسق اقای سید موسوی ده مجنونی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله 
15 روز اگهی میشود در  صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره  تسلیم و پس از اخذرسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خودرا 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد.
تاریخ انتشار نوبت اول:1397/10/01
تاریخ انتشار نوبت دوم:1397/10/16
فرهاد نوری 
رییس ثبت اسناد واملاک

-------------------------------------
آگهی تغییرات 

آگهی تغییرات شرکت شاکرین عابد رسا سهامی خاص به شماره ثبت 3690 و شناسه ملی 10860984951 به استناد صورتجلسه 
مجمع عمومی فوق العاده مورخ 19/09/1397 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ماده دو اساسنامه موضوع فعالیت شرکت اصلاح و موارد ذیل 
به ان الحاق گردید : 1- خرید و فروش کلیه کالاها و اجناس مجاز 2_تعمیر ، بازسازی ونگهداری ساختمانهای اداری ، تجاری و مسکونی و 
اجرای تزئینات ودکوراسیون داخلی وخارجی و تهیه مصالح و تجهیزات ساختمانی 3_خرید و فروش لوازم الکتریکی و الکترونیکی و نصب 
و راه اندازی دوربین و سیستم صوتی تصویری - انجام موضوع فعالیت پس از اخذ مجوزهای لازم از دستگاه مربوطه -ثبت موضوع فعالیت 
مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد 2_شعبه شرکت در استان تهران ، شهرستان شهریار، فاز 4 اندیشه ، خیابان توحید 
شمالی ، مجتمع اداری تجاری ارغوان، طبقه سوم تجاری واحد 237 ، کد پستی 3354941013 با مدیریت آقای مجید قاسمی فرزند 
عقیل به شماره ملی  0060568607 تاسیس گردید اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری 

قم )323796(
-------------------------------------

آگهی ابلاغ اجرائیه
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011002655/1

بدینوسیله به آقای نصراله سلطانی موخر ش ش : 2713 با کد ملی 0386477485 از قم بدهکار سند ازدواج شماره 2462 مورخ 
1390/10/04 دفتر ازدواج 30 قم ابلاغ می گردد که خانم منصوره گل کار فرزند : حسین  باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه به 

میزان تعداد 270 عدد سکه طلای تمام بهار آزادی مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه 139704030011002655/1 
)با شماره بایگانی 9702790 ( در شعبه اجرای ثبت قم  در جریان است چون نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و 
بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در 
روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم است ظرف 10 روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله ابلاغ  اجرائیه است (  نسبت به پرداخت بدهی خود 
اقدام نمایید و در غیر اینصورت عملیات اجرایی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین نوبت منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در 

صورت بازداشت اموال ( منتشر نخواهد شد . )17077( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

-------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه 

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011002481/1
بدینوسیله به 1( خانم فریبا وثیقی ماهر ، نام پدر : عین اله ، شماره ملی 4020002398 شماره شناسنامه : 4020002398 ، و 2( 
: آقای سعید نجفی ، نام پدر : نباتعلی شماره ملی : 4030500129 شماره شناسنامه: 1723 بدهکاران پرونده کلاسه 9702610 
که  برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد بانکی بین شما و بانک سپه شعبه امام خمینی مبلغ 
92/077/697 ریال  بدهکار می باشید که روزانه از تاریخ 1397/07/29 مبلغ 45/082 ریال )که طبق مندرجات قرارداد محاسبه شده 
و تا یوم الاداء به آن اضافه می گردد( بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده است و پس از تشریفات قانونی 
اجرائیه صادر و به شماره کلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 19 /18 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ 
می گردد. از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب می شود فقط در یک نوبت چاپ در روزنامه چاپ درج و منتشر می 
گردد ظرف مدت 10 روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی طبق مقررات 

علیه شما تعقیب خواهد شد. )م الف 17079( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

-------------------------------------
آگهی ابلاغ اجراییه

بدینوسیله به آقای سیامک حاجی محمدی کاشانی نام پدر : محمد  تاریخ تولد : 1353/03/01 شماره شناسنامه: 1658 از قم 
بدهکار سند ازدواج شماره 2642 مورخ 1381/04/26 دفتر ازدواج 3 قم ابلاغ می گردد که خانم زهرا زواره امیری نام پدر : حبیب 
باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه به میزان تعداد 300 عدد سکه طلای تمام بهار آزادی بانضمام یک سفر حج تمتع مبادرت به 
صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه 139704030011001534/1 )با شماره بایگانی 9701628 ( در شعبه اجرای ثبت قم  
در جریان است طبق گزارش مورخ 1397/07/04 کارشناس رسمی دادگستری آقای سرهنگ سید صادق رسولی به شرح تصویر 
پیوست، خودروی سمند به شماره انتظامی 554 ط 63 ایران 16 )که در ازاء طلب خانم زهرا زواره امیری بازداشت گردیده است( به 
مبلغ 95/000/000 ریال ارزیابی گردیده. لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی پلاک مذکور معترض می باشید، اعتراض کتبی خود را ظرف 
مدت پنج روز از تاریخ ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر به مبلغ 2/000/000 ریال به دفتر این 
اجرا تسلیم نمایید. ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر باشد ترتیب اثر داده نخواهد 

شد. )17084( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

پیاز؛ پر خاصیت بد بو! 



شنبه -اول دیماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64712
اجتماعی

مسئول  های  دستگاه  گفت:  قم  استانداری  سرپرست 
همت کنند و با حل مشکلات پیش رو، واحدهای باقی مانده 

مسکن مهر قم را تا دهه فجر امسال به اتمام برسانند.
سید محمدرضا هاشمی در جلسه شورای تأمین مسکن 
استان قم که با حضور قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در طرح 
مسکن مهر تشکیل شداظهارداشت : مسکن مهر قم بین 
تمام استان ها پیشگام است و تمام تلاش را انجام می دهیم 

تا واحدهای باقی مانده تا پایان سال جاری به اتمام برسد.
وی اضافه کرد: با همت تمام دستگاه های مسئول جلسه 
های متعدد برگزار می کنیم تا واحدهای باقی مانده هر چه 

سریع تر تعیین تکلیف شود.
وی ادامه داد: امور داخل استان باید به سرعت حل شود 
و نباید مردم را درگیر مشکلات داخلی دستگاه های عمرانی 

و خدماتی نمود.
سرپرست استانداری قم ابراز امیدواری کرد: جشن اتمام 
مسکن مهر در استان قم که خاستگاه انقلاب است، 22 

بهمن امسال برپا شود.
هاشمی ابراز کرد: 6 هزار تن قیر رایگان نیز برای تکمیل 
زیرساخت ها و شبکه معابر مسکن مهر در اختیار مجموعه 

شهرداری قرار گیرد.
وی تاکید کرد: مشکلات مددجویان بهزیستی و کمیته 
امداد که اقشاری صادق، متدین و زحمت کش هستند نیز 

باید در حوزه مسکن هر چه سریع تر حل شود.
هاشمی همچنین با بیان این که 40 درصد مدارس در 
قم توسط خیران احداث می شود، گفت: تامین واحدهای 
آموزشی در مسکن مهر جزو اولویت هاست و ضرورت دارد 

حتما مدارس مورد نیاز احداث شود.
قائم مقام وزیر راه و شهرسازی :

پرونده مسکن مهر کل کشور در سال آینده بسته 
می شود 

قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در طرح مسکن مهر  نیز 
دراین جلسه اظهار داشت: با جمع بندی صورت گرفته، 
بدون واحدهایی که پرونده قضایی دارند، پرونده مسکن مهر 

کل کشور در سال آینده بسته می شود.
و  جمهوری  رئیس  شخص  تاکید  با  افزود:  مهرآبادی 
طرح  است  مصمم  دولت  شهرسازی،  و  راه  وزیر  پیگیری 

مسکن مهر هر چه سریع تر به مرحله نهایی برسد.
وی با بیان این که از ابتدای انقلاب تا سال 1386، یک 
میلیون و 900 هزار قطعه زمین واگذار شده بود، اضافه 
کرد: تاکنون یک میلیون و 730 هزار واحد مسکن مهر به 
متقاضیان تحویل شده است که یک میلیون و 90 هزار واحد 

آن در دولت های یازدهم و دوازدهم بوده است.
وی با تاکید بر این که عزم دولت در اتمام مسکن مهر جدی 
است، اضافه کرد: وزیر راه و شهرسازی تاکید کرده است تا از 
ظرفیت استان ها و توان استانداران برای تکمیل واحدهای 

مسکن مهر استفاده شود.
مهرآبادی بیان کرد: در این دولت با وجود تنگناهای مالی 
و مشکلات پیچیده، کار زیادی انجام شده، ولی تبلیغ کمتر 

شده و نتوانستیم عملکرد را به خوبی ارائه دهیم.
مهر  مسکن  طرح  در  شهرسازی  و  راه  وزیر  مقام  قائم 
خاطرنشان کرد: با دستور معاون اول قوه قضاییه به دستگاه 
قضایی در سراسر کشور، واحدهای مسکن مهری که پرونده 

قضایی دارند، خارج از نوبت رسیدگی می شود.
وی همچنین گفت: در قانون ساماندهی و حمایت از تولید 
و عرضه مسکن به صراحت تاکید شده دستگاه های متولی، 
مسئول تامین خدمات هستند؛ ولی وزارت راه و شهرسازی 
در این زمینه کمک زیادی به دستگاه های متولی نموده 

است.
و  راه  وزارت  وظیفه  که  حالی  در  کرد:  اضافه  مهرآبادی 
شهرسازی تامین زمین و پیگیری تسهیلات بانکی است، 
ولی در سال 95 حدود هشت هزار و 800میلیارد ریال از 
محل اسناد خزانه برای انشعابات و همچنین چهار هزار 
میلیارد ریال برای تامین زمین و سایر خدمات از جمله تامین 

فاضلاب هزینه نموده است.
وی افزود: همچنین در بسیاری از مناطق که واحد ها 
تکمیل شده و نیاز به تصفیه خانه دارد، 42 هزار میلیارد 
ریال برای تصفیه خانه فاضلاب واحدهای مسکن مهر کشور 
درخواست کرده ایم و پیگیر هستیم این اعتبار را جذب 

نماییم.

مهرآبادی با بیان این که تسهیلات مسکن مهر از 250 
میلیون ریال به 400 میلیون ریال افزایش یافته است، ادامه 
داد: تلاش می کنیم بازپرداخت این تسهیلات را از 15 به 
25 سال افزایش دهیم تا اقدامی برای رفاه حال مردم باشد.
استان قم از استان های پیشتاز در طرح مسکن مهر است
قائم  مقام وزیر راه و شهرسازی در طرح مسکن مهر در 
با بیان این که استان قم از استان های پیشتاز در  ادامه 
طرح مسکن مهر است، گفت: کمتر از یک هزار واحد در 
این استان باقی مانده که تعدادی فاقد متقاضی است. وی 
افزود: 300 واحد از مسکن مهر باقی مانده در مراحل پایانی 
است که مسئولان استان باید همت کنند تا پایان سال به 
اتمام برسد و 600 واحد نیز پس از صدور رای دادگاه تعیین 

تکلیف می شود.
وی اضافه کرد: ممکن است مراحل قضایی پرونده ای 
چند سال طول بکشد، نمی توانیم بگوییم مساله مسکن 

مهر حل و پرونده بسته نشده است.
مهرآبادی تاکید کرد: مشکلات مسکن طبیعی است و 
باید با سعه صدر حل شود تا در دهه فجر امسال و در نهایت 
پایان سال جاری پرونده مسکن مهر در استان قم بسته 
شود، به استثناء طرح هایی که پرونده آنها در دادگاه در حال 

رسیدگی است.
در  که  قم  مهر  مسکن  واحدهای  کرد:  خاطرنشان  وی 
شهرک پردیسان احداث شده، در مقایسه با استان های 

دیگر از کیفیت بالایی برخوردار است.
وی گفت: صدور اسناد اعیانی برای 17 هزار واحد مسکن 
مهر در قم کم است و باید افزایش یابد و ایمنی آسانسور و 
نیز هر چه  مانده  باقی  واحدهای  اطفای حریق  سیستم 

سریع تر تامین شود.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم : 

باید تصفیه خانه فاضلاب برای پردیسان 
احداث شود 

نیز در ادامه جلسه گفت: ظرفیت تصفیه خانه های شهر 
قم نیازهای پردیسان که دارای 150 هزار تن جمعیت است 

را برآورده نمی کند.
محسن بهشتی افزود: سال های گذشته در شهر قم سه 
تصفیه خانه فاضلاب با استفاده از تسهیلات بانک توسعه 

اسلامی احداث شده است.
وی اضافه کرد: با توجه به این که تراکم در شهر قم مانند 
تراکم جمعیت در پردیسان نیست، در بسیاری از مناطق 
فاضلاب به صورت جذبی و سنتی جمع آوری می شود و 
بسیاری از مشترکان برای گرفتن انشعاب فاضلاب مراجعه 
نمی کنند. معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم 
تصریح کرد: ولی این مساله در پردیسان برعکس است و به 
دلیل تراکم بالا، چاه برخی مجتمع های مسکونی پر شده و 

جایی برای حفر چاه ندارد.
بهشتی با تاکید بر این که باید تصفیه خانه فاضلاب برای 
پردیسان احداث شود، خاطرنشان کرد: در گذشته فاضلاب 
این منطقه در شبکه معابر جاری بود، ولی به دلیل افزایش 
تراکم جمعیت در سه محله، فاضلاب این محله ها به تصفیه 

خانه موجود در شهر متصل شده است.
وی تاکید کرد: با توجه به جمعیت ساکن در پردیسان 

استفاده این منطقه از تصفیه خانه های موجود در شهر قم 
ممکن نیست و باید تصفیه خانه ای برای این شهرک احداث 

شود.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم با بیان اینکه 
هزینه احداث تصفیه خانه 2 هزار میلیارد ریال برآورد شده 
است، گفت: از سویی برای جذب سرمایه گذار در این زمینه 
به نتیجه نرسیدیم و از سوی دیگر بانک توسعه اسلامی مانند 
گذشته تسهیلات بانکی ارائه نمی دهد و در تلاش هستیم از 

منابع استانی و داخلی استفاده کنیم.
بهشتی گفت: با توجه به این که شهرداری مجوز حفاری 
شهرک  در  فاضلاب  شبکه  و  خانه  تصفیه  احداث  برای 
پردیسان را رایگان کرده است، انتظار داریم زمین مورد نیاز 
نیز از سوی وزارت راه و شهرسازی تأمین تا مشکل فاضلاب 

رفع شود.
مدیر کل راه و شهرسازی استان قم:

912  واحد مسکن مهر قم نیمه تمام است
این جلسه   در  نیز  قم  استان  و شهرسازی  راه  مدیر کل 
گفت: تعهد استان قم در ساخت مسکن مهر، 43 هزار و 
505 واحد است که تاکنون 42 هزار و 592 واحد مسکن 

مهر افتتاح شده و 912 واحد باقی مانده است.
حسن با ارائه گزارشی از وضعیت مسکن مهر قم، افزود: 
تعداد تعهد مسکن مهر در شهرهای بالای 25 هزار جمعیت 
41 هزار و 296  واحد است و تاکنون 40 هزار و 830 واحد 

در شهر قم به بهره برداری رسیده است.
وی ادامه داد: 2 هزار و 208 واحد نیز در شهرهای زیر 25 
هزار جمعیت شامل سه شهر سلفچگان، کهک و جعفریه 

ساخته شده است.
صبوری گفت: تعداد مسکن مهر باقی مانده ، 912 واحد 
می باشد که 600 واحد مشکل قضایی و 312 واحد نیز 

ضعف مدیریت دارد که امیدواریم تا پایان سال افتتاح شود.
قالب 2  در  مانده  باقی  واحدهای  داد: 312  ادامه  وی 
درصد  با 83  واحد  تعاونی 53  یک  که  باشد  می  تعاونی 
پیشرفت فیزیکی و تعاونی دیگر نیز 256 واحد با 75 درصد 

پیشرفت فیزیکی است.
وی با بیان این که واحدهای مسکن مهر تحویل داده شده 
قم در 18 مرحله افتتاح شده است، افزود: 196 واحد از 
مسکن مهر سلفچگان که زیر مجموعه بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی می باشد، افتتاح نشده و با 65 درصد پیشرفت 
فیزیکی به دلیل عدم وجود متقاضی نیمه تمام مانده است. 
به گفته مدیرکل راه و شهرسازی قم، تعداد اسناد مسکن مهر 

صادر شده از ابتدا تاکنون 17 هزار و 136 فقره بوده است.
نیروی  پاسگاه  به احداث مدرسه، مسجد،  با اشاره  وی 
انتظامی و مرکز تجاری در محله های مسکن مهر، اضافه 
کرد: تاکنون 17 باب مدرسه و هفت باب مسجد در محله 
های مسکن مهر احداث شده و چهار باب مدرسه و سه باب 

مسجد نیز در حال احداث است.
وی در پایان صحبت های خود با بیان این که یک پاسگاه 
نیروی انتظامی نیز در این محله ها به بهره برداری رسیده 
است، اضافه کرد: 45 مرکز تجاری، 19 مرکز ورزشی و 14 
مرکز درمانی برای خدمات رسانی بهتر به ساکنان باید در 

محله های مسکن مهر قم احداث شود.

رئیس حوزه هنری کشور:

تعداد سالن های سینمای اصفهان به ۴٠ سالن 
افزایش یابد

رئیس حوزه هنری کشور گفت: در حال حاضر ٣٢ سالن سینما در اصفهان فعال است 
که امیدواریم این تعداد به 4٠ عدد برسد.

محسن مومنی شریف  در آئین بهره برداری از پردیس سینمایی ساحل با اشاره به اینکه 
از شهردار اصفهان و مدیران شهری که نسبت به افتتاح این مرکز اهتمام داشتند، تشکر 
می کنم، اظهار کرد: 12 سینمایی که در اصفهان قرار دارد، 32 سالن دارد که امیدوارم 
این عدد به 40 سالن افزایش یابد. وی ادامه داد: در شرایطی که ساخت سینما هزینه های 
گزافی دارد، حوزه هنری می تواند این هزینه را در بخش تولید صرف کند زیرا در این حوزه 
بیشتر خواهد درخشید اما تلاش خود را معطوف به افزایش سالن های سینما در نقاط 
مختلف کشور کرده است. رئیس حوزه هنری افزود: انسان امروز علی رغم وجود رسانه 
های نوین بیش از همیشه تنهاست. بنابراین نیاز به وجود سالن های سینما و هر عاملی 
که باعث شود انسان ها دور هم نشسته و فرصت گفت و گو فراهم شود، بیش از همیشه 
احساس می شود. وی تصریح کرد: روز به روز به سالن های سینما در کشور اضافه می 
شود و امیدوارم با همت شهرداران این یک وظیفه همگانی در شهرها شود و اتفاقی که با 
حمایت شهرداری اصفهان رخ داد . سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان دراین برنامه 
مطرح کرد:پیگیر بودیم تعهدات شهرداری اصفهان در قبال این مجموعه عملی شود. آقای 
دکتر نوروزی شهردار اصفهان اهتمام ویژه ای برای این مجموعه داشتند اما امیدوارم در 
آینده شرایط آسانتری برای احداث چنین مجموعه هایی میان مدیران شهری برقرار شود. 
مهدی مزروعی تصریح کرد: گنج نهفته ای به نام سینما همایون در چهارباغ وجود دارد و 
امیدوارم این سینما هر چه زودتر به تئاتر شهر اصفهان تبدیل شود.  افزود: از دوستان حوزه 
هنری و موسسه بهمن سبز که در ساخت این پردیس مشارکت داشتند تشکر می کنم.دیگر 
شهرها نیز اتفاق بیفتد. مومنی شریف افزود: استان هایی داریم که در همین همسایگی 
اصفهان هیچ گونه بهره برداری از سالن های سینما ندارند اما در اصفهان با تلاش جمعی 
این امکانات برای توسعه فرهنگی و نشاط مردم فراهم شده است. از شهرداری اصفهان 

برای تحقق این اتفاق فرهنگی سپاسگزاریم.

در راستای احیای حقوق عامه؛

نظارت و بازدید از مهدکودک های قم در 
دستور کاردادستانی قرار گرفت

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم گفت: دادستانی قم با رویکرد علاج قبل از 
وقوع و سیاست اصلاح اصولی و پایه ای، نظارت و بازدید از مهدهای کودک را در دستور کار 

خود قرار داده و بازدید از این مراکز را به زودی اجرایی خواهد کرد.
 مهدی کاهه ضمن تاکید بر نقش مهدکودک ها که شکل دهنده شخصیت وجودی 
نسل های بعد جامعه هستند اظهار کرد: با توجه به افزایش چشمگیر مشارکت زنان 
در نیروی کار و اشتغال آنان به تحصیل و کار، تعداد کودکانی که به مهدکودک ها سپرده 
می شوند رو به افزایش بوده و امروزه مهدکودک به عنوان عنصری مهم در مسیر تربیت و 
شکل دهی شخصیت کودکان به حساب می آید. وی تصریح کرد: دادستانی قم با رویکرد 
علاج قبل از وقوع و سیاست اصلاح اصولی و پایه ای، نظارت و بازدید از مهدهای کودک 
را در دستور کار خود قرار داده و با توجه به اهمیت موضوع و بررسی اینکه مهدهای کودک 
فعال در سطح استان شرایط مناسب و استانداردهای لازم را دارند، بازدید از این مراکز را به 
زودی اجرایی خواهد کرد. این مقام قضایی ضمن اشاره به این که مهدکودک ها باید از هر 
لحاظ استانداردهای لازم را با رعایت بهداشت جسمانی، روحی و روانی داشته باشند گفت: 
بازدید و نظارت از مهدهای کودک تحت نظر واحد سرپرستی دادسرا صورت می پذیرد و 
مهدهای که شرایط لازم را نداشته باشند و سلامت اطفال را به خطر بیندازند قطعا از ادامه 
فعالیت آنها جلوگیری به عمل خواهد آمد و با متخلفین برخورد قضایی صورت خواهد 
گرفت.کاهه در پایان گفت: مهدکودک ها زیر نظر بهزیستی بوده و اخذ مجوز فعالیت باید 
از این نهاد صورت پذیرد. این در حالی است که برخی مهدهای فعال در قم مجوزهایی 

از مراکزی دیگر اخذ و مشغول فعالیت هستند که این موضوع حتما بررسی خواهد شد.

استقبال بهزیستی قم از ورود دادستانی به حوزه نظارت برمهدهای کودک:

۴٠٠ مهدکودک بدون مجوز در استان قم 
فعالیت می کنند 

مدیرکل بهزیستی استان قم از ورود دادستانی و مجموعه قضائی به موضوع فعالیت 
مهدهای کودک استقبال کرد.در پی اظهارات داستان قم در خصوص در دستور کار قرار 
گرفتن نظارت بر مهدهای کودک استان با هدف کنترل استانداردهای لازم ، دکتر رضا 
سلیقه مدیر کل بهزیستی استان ضمن استقبال از این اقدام ارزشمند دستگاه قضائی و 
گسترش چتر نظارتی دادستانی بر مهدهای کودک و  انتقاد از چند مدیریتی بودن مهدهای 
کودک عنوان کرد: سازمان بهزیستی تنها متولی  صدور مجوز فعالیت مهدهای کودک 
برای سنین نوزادی تا 6 سالگی و آموزش پرورش تنها متولی بحث پیش دبستانی کودکان 
در کشور است.   مدیرکل بهزیستی استان قم با بیان اینکه مهدهای کودک حساسیت 
و اهمیت بسیار ویژه ای از نظر تربیتی و فرهنگی  در شکل گیری شخصیت کودکان و 
اثرگذاری در آینده آنان دارندخاطرنشان کرد: در حال حاضر بیش از 6 هزار کودک در 
مهدکودک های تحت نظارت بهزیستی آموزش می بینند.وی افزود: تنها 66 مهدکودک 
در استان قم از طرف اداره  کل بهزیستی اجازه فعالیت دارند اما بیش از 400 مهدکودک 
بدون مجوز در این استان فعالیت می کنند و هیچ مجوزی ندارند که گزارش تخلف آن ها 
به فرمانداری و نهادهای مسول ارائه گردیده است.دکترسلیقه ضمن انتقاد از شیوه های 
آموزشی که در مهدکودک های غیرمجاز استفاده می شود عنوان کرد: مهدهای فاقد مجوز 
استانداردهای لازم را ندارند و خانواده  ها باید مراکزی را برای آموزش فرزندان خود انتخاب 
کنند که پروانه فعالیت قانونی و دارای تائیدیه های بهداشتی ، ایمنی و استحکام بنا هستند. 
مدیر کل بهزیستی قم با اشاره به حادثه تلخ آتش سوزی در یکی از مدارس زاهدان و تسلیت 
به خانواده های داغدار از ورود دادستانی به حوزه فعالیت مهدهای کودک استقبال کرد و 
افزود هرگونه سهل انگاری در این خصوص عواقب تلخ و جبران ناپذیری خواهد داشت لذا 
انتظار داریم هم دستگاههای متولی و هم مردم نسبت به سلامت روح و جسم فرزندان خود 

احساس مسولیت نمایند.

با حضور روحانیان، خانواده معظم شهدا و قشرهای مختلف مردم :

یادواره خادمان شهید حرم حضرت معصومه 
در قم برگزار شد 

مراسم بزرگداشت نخستین سالگرد شهید مدافع حرم مهدی ایمانی فردویی و هشت 
خادم شهید حرم مطهر حضرت معصومه )س( پنجشنبه شب با حضور روحانیان، خانواده 
معظم شهدا و قشرهای مختلف مردم در شبستان امام خمینی حرم کریمه اهل بیت)ع( 

برگزار شد. 
دراین مراسم که آیت الله سید محمد سعیدی تولیت آستان مقدس و حجت الاسلام و 
المسلمین سید ابراهیم رئیسی تولیت آستان قدس رضوی حضور داشتند، استاد حوزه 
علمیه قم طی سخنانی اظهار داشت: شهدای دفاع مقدس، مدافع حرم و دفاع از حریم 
وطن و ولایت چون مراحلی را گذراندند خداوند به آنها این شان و مقام و منزلت را ارزانی 
داده است. حجت الاسلام و المسلمین سید حسین مومنی افزود: در آیه های متعدد قرآن 
کریم حی و زنده حقیقی شهید است و شهدا به کسانی که پشت سرشان حرکت می کنند، 
بشارت دهنده هستند. وی گفت: در تصاویر و فیلم های موجود از لحظه شهادت شهدای 
مدافع حرم که دیدن آن نیز بسیار دردناک است، وقتی خنجر داعشی ملعون بر گلوی آنها 
قرار می گیرد، ذکر یاحسین)ع( بر لبشان جاری می شود. استاد حوزه علمیه قم شناخت 
تفکر، اندیشه و پیام شهیدان را ضروری دانست، و بیان کرد: شهدا حق بزرگی بر گردن 
جامعه دارند، و اینکه دور یکدیگر بنشینیم خاطره بگوییم روضه بخوانیم و گریه کنیم، به 
وظیفه و تکلیف خود در قبال شهدا عمل نکردیم. مومنی خاطرنشان کرد: باید فرهنگ 
شهدا را تبیین کرد، و یادگاران جنگ و جبهه اگر حتی یک خط خاطره از شهید و شهادت 
دوران جنگ دارند، مکتوب کنند تا نسل های بعد تصور نکنند، شهدا فقط از روی احساس 
پای به میدان نبرد گذاشتند. شهید مهدی ایمانی فردویی متولد 1362 مسئول انتظامات 
صحن صاحب الزمان )عج( حرم مطهر بود که مدت 14 سال در لباس خادمی حضرت 
فاطمه معصومه )س( به خدمت گزاری زائران اشتغال داشت. وی در 22 آذر سال 96 پس 

از چندین بار اعزام داوطلبانه به سوریه در منطقه دیرالزور به شهادت رسید.

آیت الله سعیدی: 

دهه بصیرت نمایانگر وحدت جامعه اسلامی باشد 
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( گفت: دهه بصیرت برای سازمان، جبهه 
باید نمایانگر انسجام و وحدت قشرهای  به همین علت  و  یا گرایش خاصی نیست  و 
گوناگون جامعه باشد.  آیت الله سید محمد سعیدی روز پنجشنبه در »جلسه هماهنگی 
بزرگداشت دهه بصیرت و میثاق امت با ولایت« در سالن محراب حرم حضرت معصومه)س( 
اظهار داشت: اگر در جریان آیین های دهه بصیرت برخی بخواهند با در دست گرفتن 
پلاکاردهایی برخلاف توصیه و تذکر رهبر معظم انقلاب، در جهت ایجاد تفرقه و خواسته 
دشمن حرکت کنند، مردم به این اقدام ها واکنش نشان داده و این پلاکاردها را پایین 
خواهند کشید.وی با بیان اینکه افرادی که در راستای دو دستگی تلاش می کنند مضر 
بوده و حضرت امام نیز با آنها مخالف بودند، افزود: باید لحنی دوستانه داشته باشیم و همه 
را به غیر از آنهایی که به کلی منحرف هستند و هیچ اعتقادی به اسلام و اصل انقلاب ندارند 
جذب کنیم. وی بیان داشت: حرکت عظیم انقلاب با رهبری امام راحل و حضور مردم در 
صحنه شکل گرفت و تداوم آن نیز به این موضوع مهم بستگی دارد و دشمن نیز روی آن 
سرمایه گذاری گسترده ای انجام داده است، از این رو وظیفه داریم از هر چیزی که به این 

وحدت خدشه وارد می کند، به صورت جدی اجتناب کنیم.

مدیر پروژه بوستان هزار هکتاری کوهستان  قم خبرداد

هزینه 25میلیارد تومانی برای بوستان هزار 
هکتاری کوهستان

مدیر پروژه بوستان هزار هکتاری کوهستان گفت: امسال بالغ بر 25 میلیارد تومان برای 
بخش های مختلف بوستان هزارهکتاری کوهستان هزینه شده که حسب دستور شهردار 
قم ،امیدواریم فضای سبز بوستان کوثر و باغ پرندگان و بوستان شهدای گمنام برای نوروز 

آماده سازی شود تا مردم و زوار بتوانند از آنها استفاده کنند.
مهندس سید مهدی هاشمی با اشاره به وضعیت اجرای بوستان هزار هکتاری کوهستان 
اظهار کرد: بوستان هزار هکتاری کوهستان حدفاصل بلوار عماد مغنیه ٬مجموعه باغ موزه 
انقلاب اسلامی و دفاع مقدس ٬میدان مفید، بوستان خضر، کوه دو برادران تا محدوده 
منطقه پنج و بالادست مسجد مقدس جمکران می باشد که در حال حاضر پیمانکار در 
باغ پرندگان به وسعت 12 هکتار، بوستان کوثر و موزه دفاع مقدس به مساحت حدود 30 
هکتار، بوستان خضر 34 هکتار، بوستان شهدای گمنام )اصلاح مسیر محوطه شهدای 
گمنام بسمت مسجد و باغچه سازی پایین دست کوه خضر( و بوستان زائر 20هکتار، 
کوهسار و... در حال اجرا است. وی با بیان اینکه باغ پرندگان به وسعت 12 هکتار با قرارداد 
4.6 میلیارد تومانی در مراحل 80درصد عمرانی به سر می برد، افزود: مناقصه دوم ابنیه 
و عمرانی باغ پرندگان هم با رقم 4.8 میلیارد تومان انجام شده و پیمانکار مشخص شده 
و مشغول بکار است و فضای سبز و قفس های کوچک تا شب عید آماده خواهد شد. 
مدیر پروژه بوستان هزار هکتاری کوهستان گفت: بوستان کوثر و موزه دفاع مقدس به 
مساحت حدود 30 هکتار که 19 هکتار آن اجرایی شده نیز در این محدوده است و تا الان 
دو پیمانکار با اعتبار 1.4 میلیارد تومان و 5.6 میلیارد مشغول فعالیت است و فاز دوم آن 
نیز طراحی شده و در حال برآورد و مناقصه است. هاشمی با بیان اینکه حدفاصل بلوار 
شهید آوینی تا کوه خضر و آرامگاه شهدای گمنام پروژه بوستان خضر به مساحت 34 هکتار 
تعریف شده است، افزود: پیمانکار این پروژه با قرارداد 5.7 میلیارد تومانی مشغول به کار 
است. وی با تاکید بر اینکه بوستان شهدای گمنام که شامل مجموعه آرامگاه و محدوده 
کوه خضر است، فعال بوده و بهسازی فضای سبز آن انجام شده است، اذعان کرد: اصلاح 
و تعریض مسیرهای آرامگاه شهدای گمنام تا مسجد در حال کار است و تعریض مسیر تا 
شب عید انشالله به اتمام می رسد و پیمانکار در حال دیوار چینی مسیر می باشد. مدیر 
پروژه بوستان هزار هکتاری کوهستان با بیان اینکه از بوستان 200 هکتاری زائر نیز٬ 20 
هکتار دارای طرح است که پیمانکار با قرارداد 3.7میلیارد تومانی مشغول به کار است، 
گفت: باغ گیاهشناسی با وسعت 14هکتار نیز توسط مشاور در حال اتمام طراحی می 
باشد. وی اذعان کرد: مجموعه بوستان کوهسار نیز با وسعت 12 هکتار توسط اداره کل 
طراحی شهرداری در حال طراحی است. هاشمی بیان کرد: با عنایت  به نگاه ویژه دکتر 
سقاییان نژاد شهردار قم به این پروژه 1000 هکتاری در مجموع اعتباری که در سال جاری 
پیش بینی شده حدود 25 میلیارد تومان است که امیدواریم فضای سبز بوستان کوثر و 
باغ پرندگان و شهدای گمنام برای نوروز آماده سازی شود تا مردم و زائرین شهر مقدس قم 

بتوانند استفاده کنند.
 

معاون خدمات شهری شهرداری قم تاکیدکرد

ضرورت راه اندازی سامانه مشاوره ای برای 
خانواده پاکبانان

معاون خدمات شهری شهرداری قم حاصل تلاش پاکبانان را منفعتی قابل توجه برای 
جمعیت یک شهر دانست و گفت: خدمت به شهر و همشهریان افتخار است و خدمت در 

شهری که به نام کریمه  اهل بیت)س( است سرآمد افتخارات است.
سید امیر سامع در نخستین همایش نقش خانواده در کاهش آسیب های ناشی از 
شب کاری که چهارشنبه در سالن همایش های بین المللی شهرداری قم برگزار شد، اظهار 
کرد: در قرآن ایمان و عمل صالح به عنوان راه ورود به بهشت و سعادتمندی معرفی شده 
است که یکی از مصادیق عمل صالح تلاش مفید است. وی ادامه داد: تلاش مفید بعضی 
اوقات متوجه زندگی فردی شخص می شود ولی گاهی فردی توفیق می یابد که برای سود 
رسانی به جمعی از مردم تلاش کنند. معاون خدمات شهری شهرداری قم حاصل تلاش 
پاکبانان را منفعتی قابل توجه برای جمعیت یک شهر دانست و گفت: خدمت به شهر و 
همشهریان افتخار است و خدمت در شهری که به نام کریمه  اهل بیت)س( است سرآمد 
افتخارات است. سامع بیان کرد: کاری که پاکبانان انجام می دهند شاید در ظاهر در نگاه 
دیگران راحت باشد ولی سختی کار را از آنجایی می توان شناخت که نیاز به شب کاری های 
مداوم است و زمانی که خانواده می خواهد به سکون و آرامش وصل شود تازه مرد خانواده 
قصد خروج از منزل و عزیمت به سوی کار می کند. سامع در پایان از میرهادی مدیرکل 
نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری و محیط زیست شهرداری قم خواست سامانه ای 
را به منظور پاسخگویی به سؤوالات خانواده های پاکبانان  و ارائه مشاوره به آنان اختصاص 

دهند تا ارتباط با خانواده این قشر  همواره تداوم یابد.
 

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی  شهرداری قم:
2 هزار و 5٠٠ تاکسی درون شهری قم نوسازی شد 

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم گفت: در ماه های اخیر 2 هزار و 500 تاکسی 
درون شهری نوسازی شده و میانگین عمر تاکسی های شهر قم به 5 سال رسیده است. 

مرتضی عزتی در جلسه شورای ترافیک که در سالن جلسات استانداری برگزار شد، اظهار 
داشت: باید در اجرای طرح ها و محدودیت های ترافیکی نسبت به احتمال بروز تنش های 
اجتماعی نهایت دقت را به خرج داد. وی با انتقاد از طرح جدید  ساماندهی خیابان آذر و 
ایجاد محدودیت های ترافیکی در این محور افزود: با بسته شدن خیابان آذر از طرف خیابان 
مطهری 2 هزار و 600 تاکسی گردشی اجازه ورود به این خیابان را نخواهند داشت که 
می تواند برخی چالش های اجتماعی را در بین تاکسی رانان ایجاد کند. مدیرعامل سازمان 
تاکسی رانی شهرداری قم با اشاره به ضرورت تدابیر درست در طرح های ترافیکی خیابان 
آذر عنوان کرد: شهر قم ازنظر سیستم حمل ونقلی شرایط ویژه ای دارد که تغییرات ترافیکی 
اخیر در خیابان آذر و میدان مطهری می تواند تنش زا باشد، با اجرای بسیاری از طرح های 
ترافیکی امکان حمل مسافر درون شهری توسط تاکسی ها عملًا با مشکل و چالش روبه رو 
می شود. عزتی با تأکید بر تردد بیش از 2 هزار و 800 تاکسی گردشی و خطی از خیابان 
آذر و ایجاد محدودیت های ترافیکی موردنظر شهرداری در این مسیر ابراز کرد: ایجاد این 
محدودیت های ترافیکی ممکن است تنش هایی را در بین 2 هزار و 600 تاکسی گردشی 
شهر ایجاد کند.وی با اشاره به نوسازی و کاهش سن ناوگان تاکسیرانی شهر قم اضافه 
کرد: در ماه های اخیر 2 هزار و 500 تاکسی درون شهری نوسازی شده و میانگین عمر 

تاکسی های شهر قم به 5 سال کاهش پیداکرده است.

طی آبان ماه امسال صورت گرفت

کاهش 2۳ درصد ی تصادفات فوتی در 
جاده های قم  

 رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم از کاهش 23 درصدی فوتی تصادفات در 
جاده های این استان در آبان ماه امسال نسبت به سال گذشته خبر داد.

سرهنگ مختار پناهی گفت: در آبان ماه 22 درصد از تصادفات در اتوبان قم - تهران، 
15 درصد تصادفات در بزرگراه قم - سلفچگان و 16 درصد تصادفات در کمربندی امام 
علی)ع( به وقوع پیوسته است. وی گفت: در آبان ماه 42 درصد از تصادفات این استان 
به دلیل عدم توجه به جلو، 15 درصد تصادفات به دلیل عدم توانایی در کنترل وسائل 
نقلیه و 15 درصد تصادفات به دلیل عدم رعایت فاصله مطمئنه بوده است. رئیس پلیس 
راه فرماندهی انتظامی استان قم عنوان کرد: بیشترین تصادفات در این مدت در فاصله 
کمتر از 30 کیلومتری قم رخ داده است. وی با بیان اینکه بیشتر تصادفات در آبان ماه در 
ساعت 16 تا 21 به دلیل حجم بالای تردد بوده است، افزود: 37 درصد از تصادفات در این 

ساعت بوقوع پیوسته است.
سرهنگ پناهی بیان کرد: برخورد با تخلفات در آبان ماه نسبت به مدت مشابه سال قبل 
یک درصد افزایش داشته است. وی با بیان اینکه تعداد فوتی های تصادفات در آبان ماه 
نسبت به مدت مشابه سال قبل 23 درصد کاهش داشته است، افزود: تعداد کل تصادفات 

در این مدت نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش 10 درصدی داشته است.

رئیس پلیس آگاهی استان قم  خبرداد

دستگیری سارق باطری و کشف 6۳ فقره سرقت 
رئیس پلیس آگاهی استان قم از دستگیری یک نفر سارق باطری و کشف 63 فقره در 

استان خبر داد. 
 سرهنگ  احمد کرمی اظهار داشت: در پی کسب خبری مبنی بر سرقت های متعدد 
قطعات و لوازم خودرو علی الخصوص باطری خودرو، موضوع در دستور کار کارآگاهان 
پلیس آگاهی استان قرار گرفت. وی افزود: ماموران در بررسی های صورت گرفته به رفتار 
یک نفر حین معامله فروش دو عدد باطری در کوره های آجرپزی حاشیه شهر مشکوک 
شده و در یک اقدام پلیسی متهم را دستگیر کردند. سرهنگ کرمی ادامه داد: کارآگاهان 
پلیس آگاهی استان با هماهنگی مقام قضائی در بازرسی از منزل متهم، 56 عدد باطری 
خودرو سنگین و سبک، تعداد 6 عدد پمپ آب، 3 دستگاه جوش، 6 عدد دستگاه سنگ 
فرز ، 7 عدد دلر، 6 عدد باطری یو پی اس مخابراتی )همراه اول و ایرانسل( و مقادیر 
زیادی سیم مسی خرد شده را کشف کردند. رئیس پلیس آگاهی استان قم اضافه کرد: 
در تحقیقات پلیسی بعمل آمده ضمن اعتراف متهم با همدستی یک نفر دیگر، تعداد 63 
نفر از مالباختگان در این خصوص شناسایی و اموال مکشوفه تحویل آنان شد. وی بیان 
داشت: در بازجویی های کارآگاهان پلیس آگاهی استان، متهم نهایتاً به 63 فقره سرقت در 
این رابطه اعتراف کرد. سرهنگ کرمی خاطرنشان کرد: تحقیقات کارآگاهان پلیس آگاهی 
استان پیرامون دستگیری دیگر متهم مربوطه و کشف سایر سرقت ها همچنان ادامه دارد.

رئیس پلیس آگاهی استان تصریح کرد: در نهایت سارق به انضمام پرونده تشکیل شده به 
مرجع قضائی استان معرفی و پس از صدور قرار قانونی مناسب روانه زندان شد.

سرپرست استانداری در جلسه شورای تأمین مسکن استان قم:

پرونده مسکن مهر قم تا دهه فجر امسال بسته شود 

ارائه طرح ساماندهی پیام رسان های اجتماعی در مجلس و گمانه زنی های صورت 
گرفته درباره فیلترینگ شبکه های اجتماعی مانند »اینستاگرام« سبب بحث و نظرهای 

گوناگونی در این زمینه شده است. 
95 تن از نمایندگان مجلس شورای اسلامی با امضای طرحی که اواخر آبان ماه امسال 
به هیات رییسه مجلس ارایه شد، خواستار ساماندهی پیام رسان  های اجتماعی شده اند؛ 
طرحی که بر اساس آن از این پس فعالیت تمامی پیام رسان های داخلی و خارجی، زیر 
نظر هیات نظارت و ساماندهی پیام رسان های اجتماعی و با مجوز رسمی از نهادهای 
ذیربط امکانپذیر خواهد بود. بر اساس تازه ترین خبرها، این طرح که در کمیسیون 
فرهنگی مجلس در دست بررسی نهایی قرار داشت، پس از تحولاتی از جمله تغییر نام آن از 
»طرح ساماندهی پیام  رسان  های اجتماعی« به »طرح صیانت از حقوق کاربران در فضای 
مجازی و ساماندهی پیام  رسان  های اجتماعی« و کاهش تعداد مواد طرح از 33 به 21 
ماده، آماده ارایه به صحن علنی مجلس است. در همین حال و به دنبال جدی شدن بحث 
ها در خصوص ساماندهی پیام رسان های اجتماعی، نگرانی های بسیاری در خصوص 

سرنوشت این پیام رسان ها به ویژه در میان فعالان این حوزه و کاربران ایجاد شده است. 
این در حالی است که نقد و نظرها پیرامون چگونگی مدیریت فضای مجازی و شبکه های 
پیام رسان اجتماعی، طی چند سال گذشته همواره میان مسوولان و متولیان وجود داشته 
است.  از آنجا که فضای مجازی ابزاری است که همزمان با قرار دادن امکانات ارتباطی در 
اختیار کاربران می تواند بستری برای شکل گیری برخی تخلفات، جرایم و بی اخلاقی 
ها نیز باشد، مدیریت این فضا برای کاهش آسیب های آن از اهمیت ویژه ای برخوردار 
است؛ اگرچه کم و کیف این مدیریت همواره محل تردید است.  در همین پیوند، برخی 
خواهان برخورد سلبی با فضای مجازی اند و بسیاری نیز مقابله با این فضا را بی نتیجه و 
ناکارآمد می دانند.  »حسن بشیر« مدرس علوم ارتباطات دانشگاه امام صادق )ع( و جامعه 
شناسانی چون »سعید معیدفر« و »مجید ابهری«، در گفت و گو با پژوهشگر ایرنا، بر این 
باورند که برای جلوگیری از آسیب پیام رسان های اجتماعی برخورد سلبی با آنها راهگشا 
نیست چرا که این فضاهای مجازی امکانات و کارکردهای مثبتی هم دارد که نمی توان از 
آنها چشم پوشید.  »پرویز خورشید« وکیل دادگستری نیز با رویکرد حقوقی نسبت به این 
موضوع، متولی اصلی ساماندهی پیام رسان های اجتماعی را وزارت ارتباطات و فناوری 

اطلاعات دانست. 
* چشم هایمان را به روی فرصت های فضای مجازی نبندیم

مدرس علوم ارتباطات دانشگاه امام صادق )ع(، با اشاره به بحث های مطرح پیرامون 
ساماندهی فضای مجازی، به گروه تحلیل، تفسیر و پژوهش های خبری گفت: به نظر می 
رسد که ما هنوز فلسفه فضای مجازی را به شکل جدی درک نکرده و امکانات آن را به خوبی 
شناسایی نکرده ایم. فضای مجازی بیش از آنکه بر علیه جامعه باشد، چنانچه در جامعه 
فرهنگ سازی شود و سواد رسانه ای به شکل جدی و عمیق گسترش یابد، می تواند به 

یک اهرم مفید و توسعه محور تبدیل شود.
بشیر، درباره نوع برخورد با فضای مجازی معتقد است »فضای مجازی اگرچه مجازی اما 
یک واقعیت است که در شرایط کنونی جهان، از واقعیت عینی فیزیکی فراتر رفته و در حال 

بلعیدن فضای فیزیکی است. به عبارت دیگر این فضا امکانات زیادی برای مانور دارد و می 
تواند بسیاری از مسایل انسان را به شکلی مورد توجه قرار دهد. بنابر این باید به این فضا به 

عنوان یک واقعیت در حال همه گیر شدن نگاه کرد.« 
این مدرس ارتباطات افزود: اگر حادثه ای بد یا خوب در سطح عمومی رخ دهد و به 
شکل جدی در فضای مجازی منعکس شود، باید راه هایی برای رسیدگی مناسب به حادثه 
یا موضوع پیدا کرد نه اینکه روی فضای مجازی خط کشید. راه حل مناسب در خصوص 
فضای مجازی، حذف این فضا نیست بلکه تعامل مناسب، مفید و هدفمند با این فضا 

است.
* بسترسازی را فراموش نکنیم 

قبل از ورود هرگونه فناوری به یک جامعه باید بسترهای فکری، فرهنگی و کاربردی آن 
فناوری فراهم شود؛ این موضوعی است که ابهری، روانشناس و آسیب شناس اجتماعی به 
آن اشاره می کند و می گوید: نهادهای متولی این بسترها را آماده سازی کنند. درغیراین 
صورت بعید نخواهد بود که عوارض و آسیب های فناوری های جدید خیلی بیشتر از 
فایده آنها باشد.  به باور ابهری، رسانه و نهادهای متولی موظفند با واقع بینی در زمینه 
فناوری های جدید، بسترهای لازم فکری، فرهنگی و آموزشی را برای خانواده ها و کودکان 

و نوجوانان فراهم آورند. 
* برخورد سلبی بی فایده است 

معیدفر نیز در گفت وگو با پژوهشگر ایرنا، ضمن تاکید بر این نکته که امروزه خواسته یا 
ناخواسته، جامعه و گروه های سنی مختلف با فضای مجازی و مساله بهره برداری از آن رو 
به رو شده، برخورد سلبی با فضای مجازی را بی فایده دانست و گفت: این روزها فناوری 
های اینترنتی از جمله شبکه های مجازی مانند دیگر امکانات رفاهی، بخشی از زندگی 

مردم شده و برخورد سلبی با آنها و داد و فریاد در مورد آسیب زا بودن آنها بی فایده است. 
به گفته وی ، به جای دامن زدن بر نگرانی ها در مورد آسیب های فضای مجازی باید 
فرهنگ مصرف گرایی، اشاعه بی هویتی و زوال نخبگان را کنترل کنیم و از نظرات آسیب 
شناسان و نخبگان در امور اجتماعی استفاده کنیم. امور اجتماعی باید به متولیان و 

کارشناسان این امور سپرده شود و فضا برای فعالیت نخبگان اجتماعی گشوده تر شود. 
این جامعه شناس افزود: خواه یا ناخواه جامعه به صورت انفعالی با فناوری های جدید 
روبه رو شده است و تنها راه مدیریت این تغییرات و کنترل آسیب دستاوردهای جدید، 

استفاده از نظرات کارشناسی افراد اهل فکر، معتمد، نخبه و تاثیرگذار است.
* برخورد با فضای مجازی باید بر مبنای قانون باشد 

حقوقدانان نیز هرگونه رویارویی با فضای مجازی را تنها از طرف وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات یا نهاد دیگری که به دنبال تصویب قانون، متولی به حساب آید مجاز می دانند. از 
نگاه آنان اقداماتی چون فیلتر فضاهای مجازی از سوی نهادهایی مثل قوه قضاییه، راسا و 

بدون دستور نهادهای ذیربط را غیرمجاز است.
خورشید، حقوقدان و وکیل دادگستری در گفت وگو با ایرنا با اشاره به الزامات مواجهه با 
فضای مجازی از نگاه حقوقی، با انتقاد از برخورد سلیقه ای و سلبی برخی نهادها با فضای 
مجازی گفت: جلوگیری از هر مساله ای در جامعه باید بر اساس قانون و با حکم قاضی 
باشد. اگر مبنا را قانون قرار دهیم هر شخصی که پستی دارد یا ندارد نمی تواند در خصوص 
مسایل مختلف اظهارنظر شخصی کند. هر اقدامی باید بر اساس قانون صورت گیرد. در 

خصوص برخورد با فضاهای مجازی هم وضع به همین منوال است. 
کوتاه سخن آنکه، تکنولوژی های ارتباطی مدرن و فضاهای مجازی پیشرفته موبایلی 
امروزه در همه جای دنیا مورد استفاده قرار گرفته و به دلیل امکانات فراوان و آسان سازی 
ارتباطات، میلیون ها کاربر دارد. این فضاها اما در کنار امکاناتی که در اختیار کاربران خود 
قرار می دهند، ممکن است برای آنان مخاطرات و تهدیدهایی را نیز به همراه داشته باشند. 
از این جهت است که بسیاری فضاهای مجازی و ابزارهای ارتباطی نوین را شمشیری دو دم 
با ویژگی های مثبت و منفی توام توصیف می کنند. با وجود این، به باور کارشناسان نمی 

توان فقط با نگاهی سلبی به قضاوت در مورد آن نشست. 
از این رو در آسیب شناسی و انتخاب نوع مواجهه با فضای مجازی، باید دو روی سکه 
این فضا را در نظر داشت. شاید مهمترین گام در این مسیر، شناخت درست این فضا، 
بسترسازی برای آن و آگاهی بخشی به جامعه و خانواده ها با بهره گیری از ظرفیت 

کارشناسان و نخبگان اجتماعی باشد. 
همچنین برای مدیریت فضای مجازی و کاهش آسیب های ناشی از آن، تعامل مثبت 

مسوولان در نهادهای مختلف نیز کارگشا خواهد بود.

کارشناسان از ساماندهی پیام رسان های اجتماعی می گویند 

مدیریت فضای مجازی؛ انسداد یا فرهنگ سازی؟ 
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موضوعی که تحقق کامل آن حمایت همگانی رامی طلبد

پالایش لیست بودجه بگیران
 امروز ضروری تر از همیشه 

حذف نهادهایی که بدون توجیهی منطقی در لیست بودجه بگیران و مصرف 
کنندگان بیت المال قرار گرفته اند، اکنون بیش از هر زمان دیگری ضرورت خود را 

نشان می دهد. 
هرسال میانه آذرماه که موعد تحویل لایحه بودجه سال آتی از سوی دولت به 
مجلس است، موضوع نهادها و ارگان های بودجه بگیر و میزان بودجه آنها در سطح 
رسانه ها بازتاب گسترده ای می یابد و اظهار نظرهای متفاوتی در این باره منعکس 
می شود. در یکی از مهترین اظهارنظرهای مربوط به بودجه سال 1398، »اسحاق 
جهانگیری« معاون اول رئیس جمهوری روز سه شنبه )بیست و هفتم آذر( در مراسم 
رونمایی از 10 طرح فناورانه جهاد دانشگاهی که در دانشگاه علم و فرهنگ برگزار شد، 
بیان داشت که بودجه دولت تبدیل به گوشت قربانی شده و برخی با نفوذی که در 
ریاست جمهوری، سازمان برنامه و بودجه یا مجلس در گذشته داشتند، امروز تبدیل 
به عضوی از بودجه کشور شده اند و بودجه آنان اگر در ابتدا یک  میلیارد بود امروز 

20میلیارد شده است. 
طبق نظر کارشناسان اقتصادی در شرایط تحریمی که منابع درآمدی دولت بیش 
از پیش محدود شده است صرفه جویی و حذف هزینه های غیرضروری از مهمترین 
الزامات بوده و باید توجه به اقشار کم درآمد و آسیب پذیر و همچنین کمک به تولید 
و ایجاد اشتغال برای جمعیت بیکار از اولویت های دولت باشد نه اختصاص بودجه به 

ارگان هایی که تنها باری هستند بر دوش اقتصاد.
از این منظر، نهادها و سازمان هایی که سال ها بی هیچ توجیه منطقی نامشان در 
فهرست بودجه بگیران آمده باید خود به صورت داوطلبانه از تقاضای بودجه صرف نظر 
کنند و در غیر این صورت مجلس، دولت و سایر نهادها و سازمان های ذی ربط در این 

خصوص اقدامات لازم را انجام دهند. 
از دید اقتصاددانان، حذف این نهادها و سازمان ها و خود کفا شدن آنها مصداق بارز 
اقتصاد مقاومتی بوده و گامی است مؤثر در راستای تقویت بنیه های اقتصادی کشور به 

ویژه در حوزه زیرساخت ها و اجرا و اتمام پروژه های عمرانی. 
نظر به اهمیت موضوع، پژوهشگر ایرنا با »مهدی تقوی« اقتصاددان به گفت وگو 
نشست. به گفته تقوی وضعیت ایران از نظر بودجه ریزی خاص بوده و به نوعی در 
ایران همه چیز ایرانی است و خیلی مطابق اصول علمی پیش نمی رود. بودجه و بودجه 
بگیران نیز از این قاعده مستثنی نیستند. این درست نیست که عده ای مالیات بدهند 
و برخی بدون اینکه کاری برای عموم انجام دهند و یا جایگاه مشخصی در سیستم 
دولت داشته باشند از بودجه کشور که در اصل بیت المال و درآمدهای حاصل از 
مالیاتی است که مردم می دهند استفاده کنند و یا آنطور که آقای جهانگیری گفته 

اند سهم خواهی کنند. 
وی سخنانش را اینگونه ادامه داد: اینکه دولت بگوید نهادها و سازمان هایی هستند 
که نباید بودجه بگیرند، ولی می گیرند و اگر دولت بخواهد آنها را حذف کند سر و 
صدای خیلی ها در می آید و به دولت می گویند کوتاه بیاید، قابل قبول نیست. دولت 
باید به طور شفاف اسامی این افراد و یا نهادها را اعلام کند. اگر دولت به بنگاه های 
اقتصادی یا شرکت ها و نهادهایی کمک می کند تا آنها بتوانند به تولید و اشتغال و 
یا خدمات اجتماعی و... برای جامعه کمک کنند، بودجه ای که به این کار اختصاص 
دهد ایرادی ندارد و درست است. اما اگر بودجه بگیران اضافی به صورت غیرقانونی 
از بودجه کشور سهم می خواهند و کمکی هم به جامعه نمی رسانند و خدمات آنها 
محدود به بخش یا گروه های خاصی است، باید سریع جلو آن را بگیرد. چرا که این 

کار خلاف قانون است. 
این استاد دانشگاه به عنوان یک راهکار از ورود دیوان محاسبات به موضوع سخن 
گفت و بیان داشت: در چنین موقعیتی دیوان محاسبات باید وارد عمل شود و با بررسی 
و تحقیق درباره همه ارگان ها و نهادهای بودجه بگیر در راه شفافیت هرچه تمام تر 
بودجه گام بردارد. دیوان محاسبات می تواند به سراغ نهادها و سازمان هایی برود 
که بر اساس قانون نباید بودجه ای دریافت کنند، ولی می کنند. در واقع این دیوان 
باید چنین تخلفاتی را به مردم و مراجع قضایی اعلام کند. وی افزود: غیر از دیوان 
محاسبات، مجلس نیز به عنوان نهادی که هرسال بودجه را به طور کامل بررسی و آن 
را تبدیل به قانون می کند وظیفه مهم و خطیری بر عهده دارد. مجلس شورای اسلامی 
و نمایندگان مردم وظیفه دارند که با چنین موردی برخورد کنند. در واقع همکاری 
مجلس با دولت در این زمینه بسیار حائز اهمیت است. اگر دولت و مجلس در کنار 
یکدیگر قرار بگیرند به احتمال زیاد حذف سازمان ها و نهادهایی که به طور غیرقانونی 

به بخشی از نظام بودجه کشور تبدیل شده اند آسانتر خواهد بود. 
تقوی در جمع بندی سخنانش اظهار داشت: اگر تاکنون چنین وضعیتی قابل 
تحمل بوده ، در حال حاضر که دولت در شرایط تحریمی به سر می برد و بودجه باید 
انقباضی بسته شود حذف این سازمان ها از بودجه سال آینده از ضروریات است. ضمن 
اینکه تغذیه چنین بخش هایی از بیت المال می تواند باعث تضعیف اعتماد اجتماعی 
در جامعه شود. به نظر من اقدام صحیح دولت و مجلس در این زمینه می تواند گامی 
بلند در راستای ایجاد شفافیت در اقتصاد کشور باشد و بدون شک اثرات مثبت فراوانی 

چه از نظر اقتصادی و چه به لحاظ اجتماعی در پی خواهد داشت. 
بنا بر دیدگاه ها و نظرات مختلف کارشناسان بودجه و همچنین طبق نظر 
متخصصان اقتصادی مبارزه با هرگونه سوء استفاده از بیت المال و از جمله کوتاه 
کردن دست سازمان ها و نهادهای غیرمولد و غیرمفید از بیت المال نیازمند حمایت 
و پشتیبانی قاطع نهادهای مختلف از دولت و مجلس گرفته تا قوه قضاییه و نیز افکار 
عمومی، رسانه ها و... است. مردم باید این مطالبه را از دولت داشته باشند که از جیب 

آنها و بیت المال تنها در جایی که قانون مشخص کرده است خرج کند.

علی تاجرنیا :

قهر از قدرت امکان هرگونه 
اصلاح را دچار مشکل می کند

عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت ایران گفت: از آنجا که فاصله گرفتن و قهر 
کردن از قدرت در کشور ما امکان هرگونه اصلاح را دچار مشکل می کند و وجود 
اصلاحات در بدنه اجتماعی اگرچه لازم اما برای تغییرات کافی نیست بنابراین این 
مسئله در حوزه عمل دیدگاه های دکتر حجاریان را با چالش هایی مواجه خواهد کرد.

علی تاجرنیا  در پاسخ به این سئوال که آقای بهزاد نبوی اخیرا می گوید »نباید 
ائتلاف مان را با باهنر، لاریجانی و ناطق بشکنیم وگرنه اتفاق سال 84 برای جریان 
اصلاحات تکرار می شود«، به نظر شما اصلاح طلبان دیدگاه آقای حجاریان را در 
سال 98 و 1400 دنبال می کنند که می گوید »دیگر گدایی قدرت نخواهیم کرد« 
یا دیدگاه آقای نبوی را؟ اظهارداشت:از آنجا که فاصله گرفتن و قهر کردن از قدرت 
در کشور ما امکان هرگونه اصلاح را دچار مشکل می کند و وجود اصلاحات در بدنه 
اجتماعی اگرچه لازم اما برای تغییرات کافی نیست بنابراین این مسئله در حوزه عمل 
دیدگاه های دکتر حجاریان را با چالش هایی مواجه خواهد کرد. در عین حال فکر 
نمی کنم بدنه اصلاح طلبان آنقدر عملگرا شده باشد که بخواهد مرزهای هویتی خود 
را مخدوش کند. همین الان اعتراض ها و انتقادهای بخش هایی از اصلاح طلبان 
نسبت به دولت آقای روحانی به لحاظ نوع دیدگاه و عملکرد تفاوت زیادی با مجموعه 
آقای لاریجانی و اصولگرایان سنتی دارد. اگر چنین اتفاقی بیفتد طبیعتا این اعتراض 

ها بیشتر خواهد شد. 
وی ادامه داد :معتقدم یک چهره اصلاح طلب مورد اعتماد نظام به عرصه و میدان 
خواهد آمد اما اینکه در نهایت چه توفیقی حاصل شود باید به گذر زمان سپرد. نکته 
دیگر قیاس مع الفارق وضعیت کنونی با سال 84 است. سال 84 اصلاح طلبان 
نتوانستند بین چند کاندیدای اصلاح طلب به نتیجه برسند، در حال حاضر بدون شک 
آقایان باهنر و لاریجانی از اصولگرایان کامل و جدی هستند، ضمن آنکه ما رفتارهای 
عاقلانه آنها را در موضوعات مختلف تأیید می کنیم اما این به منزله ائتلاف با آنها نیست. 
اگر این اتفاق بیفتد معنایش آن است که کاملا جناح های سیاسی در ایران دچار یک 
تغییرات ماهوی شدند و باید یک باز تعریف جدیدی از جریان سیاسی اصلاح طلب 
کرد. جریان سیاسی که بتواند آقای لاریجانی را در درون خود با همین مواضع قرار 

دهد. که این جریان با آنچه در دوم خرداد متولد شد تفاوت دارد.
وی  در پاسخ به این سئوال که برخی اصولگرایان معتقدند نامزد آنها با بیش از 20 
میلیون رأی پیروز رئیس جمهور آینده ایران خواهد بود. به نظر شما این اعتماد به نفس 
اصولگرایان واقعی است یا کاذب؟ اظهارداشت :از نظر خود اصولگرایان این اعتماد به 
نفس واقعی است اما اینکه محقق می شود یا خیر محل سئوال است. یک دلیل این 
اعتماد به نفس به نتایج انتخابات ادوار گذشته بر می گردد که مناصب قدرت هر 8 سال 

یک بار بعضا دست به دست شده است. 
وی تصریح کرد :ذائقه مردم نیز همین را نشان می دهند، جامعه تجربه عملکرد 
احمدی نژاد را در ذهن دارد و می داند از دل این تفکر یک اقتصاد مطمئن و قابل اتکا 
بیرون نمی آید. مردم می دانند که آن دیدگاه در حوزه بین الملل و سیاست خارجی 
رویکرد ماجراجویانی، در حوزه اجتماعی رویکرد سخت گیرانه و در حوزه سیاست 
داخلی رویکرد بسته را دنبال می کند. البته در انتخابات دو جناح سیاسی ورود می 
کنند و تا زمانی که شرایط کاملا دگرگون نشده باشد و همان نوع رقابت سنتی وجود 
داشته باشد، طبیعی است که اصولگرایان این طور تحلیل کنند اما با مقداری عملکرد 
صحیح تر دولت و حرکت هوشمندانه تر جریان اصلاحات بدون شک نتیجه انتخابات 

98 و 1400 به آن شکلی که اصولگرایان برای خود ترسیم می کنند نخواهد بود.

نکتـه

درست است که هرگاه صحبت از انتخابات به میان می آید 
تعارفات سیاسی هم شروع می شود و همه دم از این می زنند 
که هنوز برای اظهار نظر زود است و نباید کار انتخاباتی کرد اما 

واقعیت پشت پرده چیز دیگری را نشان می دهد.
زمستان 98؛ هنوز نیامده اما همه برنامه ریزی ها و البته اغلب 
اظهار نظرها به این تاریخ ختم می شود. یعنی زمانی که قرار است 
سرنوشت کرسی های ساختمان هرمی بهارستان برای یازدهمین 

بار رقم بخورد.
درست است که هرگاه صحبت از انتخابات به میان می آید 
تعارفات سیاسی هم شروع می شود و همه دم از این می زنند 
که هنوز برای اظهار نظر زود است و نباید کار انتخاباتی کرد اما 
واقعیت پشت پرده چیز دیگری است؛ اینکه احزاب و جریان ها به 
دنبال راهی برای رسیدن به پیروزی در انتخابات هستند شاید 

بتوان در حرف پنهانش کرد اما قابل کتمان و انکار نیست.
در این میان هرچند جناح چپ هنوز در یک سردرگمی 
»آمدن« یا »نیامدن« به سر می برد اما جناح راستی ها که 4 سال 
پیش بازی را واگذار کردند و در تهران 30بر صفر به رقیب باختند 
حالا عزم شان را جزم کرده اند تا این بار بازنده میدان نباشند؛ برای 
همین هم هست که این روزها زمزمه هایی از تحرک اصولگرایان 

برای رسیدن به مجلس به گوش می رسد.
* اکسیر امید اصولگرایان 

وقتی به پدیده انتخابات نگاه می کنیم همواره یک طیف بسیار 
امیدوار به آینده و طیف دیگر منفعل تر است. ماجرایی که سال 
92 تا 9۶ برای جریان اصلاحات اتفاق افتاد و حالا به نظر می 
رسد این جوانه امید در دل اصولگرایان بیشتر شده است. حل 
این معادله چندان دشوار نیست. »تغییر وضع موجود« در مقابل 
»حفظ وضع موجود« همیشه هواخواه بیشتری داشته است و 
در اغلب انتخابات ها این شعار تغییر است که طرفدار بیشتری 
دارد؛ موضوعی که ۵ سال پیش جریان اصلاح طلب و اعتدالگرا 
با توسل به آن توانستند ساکن ساختمان پاستور شوند و البته با 
همان شعار دو سال بعد اکثریت کرسی های مجلس را از آن خود 
کنند و البته این نتیجه را در سال 9۶ هم تکرار کردند. اما این 
روزها مسائل اقتصادی و ناهماهنگی در جریان چپ باعث شده 
است تا سطح نارضایتی در میان مردم افزایش پیدا کند. همان 
مسئله ای که اصولگرایان روی آن حساب ویژه ای باز کرده اند و 
این تصور را دارند تا شعار تغییرشان آرای بیشتری جلب کند. 
آنها حتی برای آنکه بتوانند به هدف خود برسند آنچه در توان 
دارند را به کار بسته اند تا آتش را تندتر کنند. شاهد این ادعا هم 
سریال سوال و استیضاحی است که در مجلس از سوی طیف 
اصولگرایان رادیکال به راه افتاده است. اما سوال اینجاست که آنها 
می توانند موفق شوند؟ نکته ای که به نظر می رسد جریان راست 
را دلخوش کرده است این است که آنها تصور می کنند اگر مردم 
از جریان چپ و معتدل سرخورده و ناامید شوند به سمت آنها رو 
می آورند تصوری که تجربه انتخابات های گذشته اشتباه بودن آن 

را اثبات کرده است. 
* دست بالای دست 

برای  اتحاد  راست  روزها شاید همه حرف جریان  این  اما 
رسیدن به یک هدف باشد، اما باید منتظر ماند و تا آثار این حرف 
ها را در عمل دید چون شواهد و قرائن نشان می دهد که هرکسی 
ساز خود را کوک می کند. تحلیل آنها از موقعیت شان در انتخابات 
آنقدر بلندپروازانه است که بعید به نظر می رسد حاضر شوند کیک 
قدرت را با هم تقسیم کنند. اخیر اسدالله بادامچیان عضو شورای 
مرکزی موتلفه در توئیترش نوشت: »در توئیترش نوشت:»در آغاز 
دهه پنجم جناح بندی ها شکل دیگری می گیرد #اصولگرایی با 
تعریف فعلی فاقد انسجام بخشی و امیداوری برای مردم است ... 

پس #طرحی_نو باید...«. 
* پرده اول اختلافات: حرکت های مستقل از هم؛ از 

خیز جداگانه موتلفه و قالیبافی ها تا آماده باش جمنا
هرچند موتلفه برای دوازدهمین انتخابات ریاست جمهوری، 
یک روز مانده به برگزاری انتخابات تصمیم گرفت به جای حمایت 
از گزینه حزبی از گزینه ائتلافی اصولگرایان حمایت کند اما گویا 
قرار است در انتخابات 98 رویه تغییر کند و لیستی تماما حزبی 
ارائه دهد. بحث بر سر ساز و کاری است که موتلفه ای ها در دستور 
کار خود قرار داده اند. آنطور که میرسلیم می گوید موتلفه قرار 
قطعی گذاشته است تا برای انتخابات مجلس لیست حزبی بدهد. 
او می گوید: »200 دفتری که در کشور داریم بیکار نیستند. اینها 
در طول سال مشغول بررسی افراد سرشناسی اند که قابلیت های 
خوبی از لحاظ علمی، فنی و اجتماعی دارند و اینها را معرفی 
می کنند. بعد از اینکه آنها را معرفی کردند ما در دفتر مرکزی 
با مجموعه ی نامزدهایی که معرفی می شوند صحبت می کنیم. 
قابلیت های آنها را درنظر می گیریم ... تا آخر سال حتما لیست 

پیشنهادی موتلفه برای مجلس تهیه و تدوین خواهد شد .«
در این مسیر موتلفه تنها نیست. حامیان قالیباف نیز به طور 
مشخص راه خود را از همین حالا جدا کرده اند و آن طور که 
گفته اند، ستاد انتخاباتی خود را با عنوان »جبهه پیشرفت، رفاه و 
عدالت« راه اندازی کرده اند و قرار است در انتخابات سال آینده با 
دیگر همتای اصولگرای خود یعنی جبهه مردمی نیروهای انقلاب 

)جمنا( رقابت کنند.
به نظر می رسد که محور اصلی »جبهه پیشرفت، رفاه و 
عدالت« همان حزب »جمعیت پیشرفت و عدالت ایران اسلامی« 
است که پیش  از این توسط حامیان قالیباف راه اندازی شده بود. 
این گرایش سیاسی اعلام کرده »هیچ وجه مشترکی با  جمنا 

نداشته و ندارند و میان آنها فاصله وجود دارد«.
اما جمنا بی توجه به دو طیف یادشده برنامه های خود را می 
خواهد پیش ببرد. این مجموعه بعد از انتخابات ریاست جمهوری 
وضعیت پیچیده ای پیدا کرد. جبهه مردمی نیروهای انقلاب 
اسلامی گرچه به منظور وحدت در اردوگاه اصولگرایی پا به عرصه 
سیاست گذاشت اما وقتی نتوانست همه اصولگرایان را زیر چتر 
خود جمع کند، بعد از انتخابات 9۶ تا مرز منحل شدن هم پیش 
رفت اما این اتفاق نیفتاد و به نظر می رسد قرار است دوباره این 

تشکل برای انتخابات 98 احیا شود. آن طور که محمد حسینی 
به عنوان سخنگو می گوید »جمنایی ها برای مجلس برنامه دارند. 
جبهه اصولگرایی طبعا یک حزب واحد و کاملا منسجم نبوده و 
شامل تشکل های مختلف با نظریات متفاوت است. لزومی هم 
ندارد که همه گروه های سیاسی نظرات یکسانی داشته باشند. 
سعی ما این است که در روند انتخابات ها همگرایی داشته باشیم 
و به یک لیست یا گزینه واحد برسیم. منکر وجود برخی ضعف ها 
و اشکالات در جبهه مردمی نیستیم و خودمان نیز در اقدامی 
پیش دستانه اقدام به اصلاح این ضعف ها کردیم اما اینکه گفته 
شود اعضای شورای مرکزی جبهه مردمی، نوعی پدرخواندگی 

برای خود قائل هستند را قبول نداریم«. 
* پرده دوم اختلافات: بیانیه ای که به شماره دو نرسید

وحدت برای جریان راست بر سر قله قاف است و رسیدن به 
آن آنچنان دشوار که از همان روزهای ابتدایی انشقاق در میان 
جمنایی ها مشاهده شد. این تشتت آنچنان پیش رفت که روز آخر 
وقتی قالیباف دست رئیسی را در مصلای تهران بالا برد و به نفع 
او کنار کشید نارضایتی در چهره اش فریاد می زد. البته قالیباف این 
دندان ساییدن آن روز را فقط برای چند روز تحمل و بلافاصله 
بعد از انتخابات در نامه های سرگشاده حب و بغضش نسبت به 
این تشکل را علنی کرد. حالا بعد از گذشت بیش از یک سال 
و نیم از آن ماجرا بار دیگر فکر وحدت در سر اصولگرایان جوانه 
زده است؛ البته این بار جمنا یکی از زیر مجموعه ها برای اتحاد 

محسوب می شود.
نخستین نماد این اتفاق گردهمایی 24 تشکل اصولگرا است. 
گردهمایی اعم از جمنا، 18 تشکل عضو جبهه پیروان خط امام 
و رهبری، جبهه ایستادگی، جمعیت ایثارگران، جمعیت رهپویان، 
جبهه پایداری و جمعیت پیشرفت و عدالت در روز نهم مهر ماه 
با حضور سیدابراهیم رئیسی بود که بعد از پایان نشست بیانیه ای  
خطاب به سران قوا صادر شد. گرچه این مجموعه گام نخست را 
برای همگرایی برداشت اما در برداشتن گام دوم ناکام ماند و اعضا 

نتواستند روی بیانیه دوم به تفاهم برسند.
دایره  روی  که  ناگفته هایی  اختلافات:  سوم  پرده   *

ریخته شد
هنوز ناگفته های اصول گرایان تمامی ندارد. گویی مرهمی 
برای دل پُر آنها نیست بنابراین سعی می کنند تا از طریق تریبون 

های عمومی پیام هایی به یکدیگر بدهند. در روزهای اخیر 
محمدنبی حبیبی دبیرکل موتلفه اسلامی و سیدابراهیم رئیسی 
صحبت هایی کردند که زوایای جدیدی را از هفته منتهی به 

انتخابات برای افکارعمومی روشن ساخت.
حبیبی در برنامه تلویزیونی روایتی را مطرح کرد که توجیهی 
بود بر اصرار موتلفه به ماندن میرسلیم در صحنه انتخابات و 
ناگهان چند ساعت مانده به پایان زمان تبلیغات رسمی، خالی 
کردن پشت او و رفتن به سوی سیدابراهیم رئیسی. حبیبی گفت 
»رئیسی در مقطعی گفته بود میرسلیم اگر تمایل دارد، بماند. وی 
در مقطع دیگری در انتخابات تاکید کرده بود میرسلیم نباشد 
بهتر است«.اما این تنها نکته حرفهای دبیرکل موتلفه نبود، او به 
منت هایی که در آن روزها محمدباقر قالیباف بر سر اصول گرایی 
گذاشت، کنایه ای زد و بیان کرد »قرار شد همه نامزدها کنار بروند 
و فقط ابراهیم رییسی به عنوان نامزد جمنا در رقابت ها باقی بماند؛ 
گروهی مامور شدند با محمدباقر قالیباف دیگر نامزد اصول گرایان 
برای کناره گیری صحبت کنند. شنیده ام که قالیباف به این گروه 
گفته است نظرات آنها را برای کناره گیری قبول ندارد اما چون 

جمع تصمیم گرفته نظر آنها را می پذیرد«. 
معنای این سخنان آنقدر برای رئیسی سنگین بود که نتوانست 
سکوت کند. او وقتی در دانشگاه شهید بهشتی به مناسبت روز 
دانشجو حاضر شد، گفت »آقای قالیباف گفت تا آخرین مناظره 
می مانم بعد از آن سراغ نظرسنجی ها می رویم اگر رای من کمتر 
بود کنار می روم و این کار را کردند. ایشان در واقع به عهد خود وفا 
کرد و من از ایشان متشکرم، ایشان لطف کرد. من به هیچ کس 
نگفتم نیایید تا من بیایم«.دفاعیات رئیسی از خود، پایان ماجرا 
نبود و در واقع آغازی بر جنگ طرفداران او و قالیباف در فضای 
مجازی شد. قالیبافی ها مثل آتشفشان خروشیدند تا خلاءهای 
بین قطعات پازل را تکمیل کنند و نگذارند، افکارعمومی تنها 

براساس صحبت های رئیسی به قضاوت بنشیند.
 قربانزاده مشاور محمدباقر قالیباف نکته کلیدی را گفت »در 
فضای ستادی که با آقای دکتر قالیباف بودیم، همه تحلیل ها این 
بود که در هفته منتهی به انتخابات جریان ما به شوک نیاز دارد 
بنابراین باید شوک وارد می شد، البته کنار رفتن آقای قالیباف 
شوک ایجاد می کرد ولی همان طور که دیدیم قدرت این شوک 
آنقدر نبود که رأی آقای رئیسی بالاتر از آقای روحانی بیاید. در 
مقابل معتقد بودیم »شوک بزرگتر کنار رفتن آقای رئیسی است«.

اما این پایان ماجرا نبود. علی نادری فعال سیاسی نزدیک به 
جبهه پایداری و عضو ستاد رئیسی در توئیتی، خاطره ای بحث 
برانگیز را از آن روزها تعریف کرد که پاسخ تندی به ادعای مشاور 
انصراف چرخید، در  او نوشت »شبی که حرف  بود.  قالیباف 
مرکزیت ستاد همگی عصبانی از ضرر واضح این انصراف بودیم 
که مرکزیت ستاد بغلی تماس گرفت، یک ساعت استدلال کرد 
که انصراف به این دلایل خوب است، پاسخش را شنید، دست 
آخر گفت روز پنجشنبه رأیش به ۶ درصد می رسد، چرا بماند؟«

سال هاست که قدرت در ایران تعارف بردار نیست. سلیقه 
های سیاسی با همه توان می کوشند که یک تنه به میدان رقابت 
های انتخاباتی ورود کنند تا کیک قدرت را با کسی شریک نشوند. 
اصول گرایان امروز خواه با دیدگاه حزبی همچون موتلفه، خواه با 
نگاه شیخوخیت همچون رئیسی و خواه با دیدگاه رنسانسی مثل 
قالیباف یک مسیر را می روند و در حال گرم کردن خود برای 
انتخابات 98 و 1400 هستند. آنها گرچه تاکتیک شان مشترک 
است اما از بازی گروهی خسته شدند و می خواهند همچون گلف 
بازان درون یک تیم عمل کنند، یعنی ضمن رقابت با جناح مقابل، 
هر کس به توپ خود ضربه بزند. حال باید دید نتیجه این نوع 

بازی چه خواهد بود؟

وحدت برای جریان راست بر سر قله قاف است

بلندپروازی ها برای فتح بهارستان، نقطه پایان همگرایی اصولگرایان 

خبــر

همایش بررسـی نقـش آیت الله هاشـمی رفسـنجانی)ره( 
در نهضـت امـام خمینـی)ره(، باسـخنرانی حجـت الاسـلام و 
المسلمین سیدهادی خسروشاهی، محمدهاشمی رفسنجانی 

و محمـد حجتـی کرمانـی، در قم برگزار شـد.
همایش بررسـی نقش آیت الله هاشـمی رفسنجانی)ره( در 
نهضـت امام خمینی)ره(، پیش از ظهر روزپنجشـنبه با حضور 
خانـواده رئیـس فقیـد مجمع تشـخیص مصلحـت نظـام، و با 
سخنرانی حجت الاسلام و المسلمین سیدهادی خسروشاهی، 
محمدهاشـمی رفسـنجانی و محمد حجتی کرمانی، در محل 
سـالن اجتماعات مؤسسـه تنظیم نشـر و آثار امام خمینی)ره( 

قم برگزار شـد.
* تخریـب کننـدگان فکـر و اندیشـه آیـت اللـه 

هاشـمی)ره( را مزاحـم خـود میداننـد
محمـد هاشـمی رفسـنجانی بـرادر رئیـس فقیـد مجمـع 
تشـخیص مصلحت نظـام در این همایش  گفـت: پس از چند 
سال حضور در قم و مدرسه علمیه حجتیه، به تهران و مدرسه 
سـیدولی در بـازار کفاش ها رفتـم که در آن جـا اطلاعیه های 
امـام خمینـی)ره( و مبـارزات انقلابی را با چند ماشـین نویس 
که توسـط مرحوم آیت الله هاشمی رفسـنجانی)ره( خریداری 
شـده بـود، چاپ و به نقاط مختلف کشـور ارسـال مـی کردیم.

وی گفـت: فعالیـت هـای مـا ادامه داشـت تا این که سـال 
48 بنـده بـه آمریـکا رفتـم و در آنجا با همراهـی آقایان محمد 
یـزدی، شـهید چمـران، علـی محمـد ایـزدی، محمـد روغنی 
هـا و مظفـر پرتوها، یک انجمن اسـلامی تشـکیل دادیـم تا به 
نوبـه خود کمکـی به انقلاب کنیـم؛ مرحوم آیت الله هاشـمی 
هـم در لبنـان، سـوریه و نجـف، امکاناتـی تهیـه کرده بـود که 
بـه مبـارزان انقلابـی کمـک می کـرد اما زمانـی کـه از ترکیه 
با ماشـین سـواری وارد مـرز ایران می شـد، گذرنامه ایشـان را 
ضبـط کردنـد؛ 10 روز بعـد از آن هـم زندانـی شـدند و تا چند 
روز پیـش از 22 بهمـن روز پیروزی انقلاب از زندان آزاد شـدند.

رئیس اسـبق سـازمان صدا و سیما، در ادامه سخنان خود با 
اشـاره به نقش ویژه آیت الله هاشمی رفسـنجانی)ره( در دوران 
انقـلاب، گفـت: »سـتون انقـلاب«، »دائـرة المعـارف انقلاب«، 
»شناسـنامه انقـلاب« و القـاب خـاص دیگر بـرای مرحوم آیت 
اللـه هاشـمی، نشـان از آن دارد کـه ایشـان نقـش ویـژه ای در 
تحقـق انقلاب اسـلامی و ماندگاری آن داشـتند، چرا کـه او در 
همـه جـای تاریخ انقلاب حضور داشـته و با تدبیر عمل کردند.

وی بـا بیـان این که مرحوم آیت الله هاشـمی رفسـنجانی، 

در کنار مرحوم لاهوتی، بالاترین و سـخت ترین شـکنجه های 
سـاواک را در زمان شـاه متحمل شـدند، تصریح کرد: متأسفانه 
برخـی افـراد در یکـی دو دهه اخیـر، بالاترین تخریب هـا را بر 
علیه مرحوم آیت الله هاشـمی رفسـنجانی اعمال کردند و امرو 
هـم با وجود رحلت ایشـان، همچنان علیه ایشـان تخریب می 
کننـد؛ خـود ایـن تخریـب کنندگان هـم می گویند هاشـمی 
زمانـی هـم که زنده بود، جسـم او کاری نمی کرد، بلکه فکرش 
و اندیشـه اش مزاحـم مـا بـود و امـروز هـم بـا همین نـگاه، به 

تخریب ایشـان اقـدام می کنند.
به  امام خمینی)ره(  گری،  انقلابی  نام  با  باید  * چرا 

تمسخر کشیده شود؟
محمد هاشـمی افزود: یکـی از آخرین نمونـه های تخریب 
شخصیت مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی)ره(، هفته اخیر 
بـود؛ انجمنـی در یکی از دانشـگاه های تهران بـرای رونمایی از 
فیلمـی در مـورد آیت الله هاشـمی)ره( در تالار شـهید چمران 
دانشـگاه تهـران از بنـده دعوت کـرده بود؛ در ابتـدا قبول کردم 
امـا بعـد کـه دچـار تردید شـدم، از آن هـا خواسـتم ابتدا فیلم 
را ببینـم؛ در ایـن فیلـم کـه عنوانش »هاشـمی زنده اسـت« و 
برگرفتـه از سـخن امـام خمینی)ره( بـود، ابتدا حضـور مرحوم 
آیـت اللـه هاشـمی در همـه صحنـه هـای انقلابـی و اعتمـاد 
مـردم و امـام راحل به ایشـان را نشـان مـی داد، امـا در مرحله 
بعـد، وارد دوران دولت سـازندگی می شـد و تحلیلـی ارائه می 
داد کـه انحـراف انقـلاب از همین زمان در کشـور شـروع شـد 
و بعـد در دولـت خاتمـی، احمـدی نـژاد و روحانـی هم همین 
انحـراف ادامـه پیـدا کـرد؛ در پایـان ایـن فیلم هـم نتیجه می 
گیـرد کـه ریل انحـراف از انقلاب را، هاشـمی رفسـنجانی پایه 
گـذاری کرد و بنابراین هاشـمی زنده اسـت چون انحـراف زنده 
اسـت؛ ایـن از آخرین نمونه های تخریب شـخصیت یـار و یاور 
امام خمینی)ره( اسـت؛ و البته تمسـخر کلام امام خمینی)ره( 
هـم هسـت. وی اضافـه کرد: مـن به سـازندگان ایـن فیلم که 
ادعا می کردند 2-3 دانشـجوی سـاده هسـتند گفتم این فیلم 
قطعـا بالای چند میلیـارد تومان هزینه داشـته و باید پرسـید 
که این هزینه از کجا تأمین شـده اسـت؟ قطعا جریانی پشـت 
این قضیه اسـت که به دنبال تخریب اندیشـه و تفکر هاشـمی 
اسـت؛ اینـان مـی خواهند در سـال هـای بعد، بلایی کـه با نام 
هاشـمی به سرشـان آمد و توسـط مردم کنار گذاشـته شدند، 
دیگـر بـر سرشـان نیایـد و لـذا تخریـب اندیشـه و شـخصیت 
مرحوم آیت الله هاشـمی رفسـنجانی را شـدت بخشـیده اند.

بـرادر مرحـوم آیـت الله هاشـمی رفسـنجانی تأکیـد کرد: 
مـا مـی دانیم کـه تخریب آیـت الله هاشـمی رفسـنجانی)ره( 
کـه نمونـه اخیـر آن ذکر شـد، نـه اولین بـار بوده و نـه آخرین 
بـار خواهـد بـود، امـا در ایـن فیلـم اخیر بـه کلام و تفکـر امام 
خمینـی)ره( تعـرض کردنـد و کلام ایشـان را بـه تمسـخر 
کشـیدند؛ چـرا کـه امـام خمینـی)ره( فرمودند هاشـمی زنده 
اسـت چـون نهضـت زنده اسـت و اینـان که بـه ظاهـر ادعای 
انقلابـی گـری هـم دارنـد، بعد از گذشـت چند سـال از رحلت 
آیت الله هاشـمی)رض(، عنوان می کنند هاشـمی زنده اسـت 
چـون انحـراف زنـده اسـت؛ واقعا چرا بایـد با نـام انقلابی گری، 

امـام خمینی)ره( به تمسـخر کشـیده شـود؟
* آیـت اللـه هاشـمی موتور محـرک نهضـت امام 

بود خمینـی)ره( 
حجـت الاسـلام و المسـلمین سـیدهادی خسروشـاهی از 
همراهـان امـام خمینـی)ره( در دوران مبـارزه علیه رژیم شـاه 
نیـز درایـن همایش، با اشـاره به آشـنایی خود با مرحـوم آیت 
الله هاشمی رفسـنجانی)ره( از سال 1334 در حوزه علمیه قم، 
اظهار داشـت: در سـال 1332 وارد قم و حوزه علمیه این شـهر 
شـدم و بعد از دو سـال حضور و سـکونت در مدرسـه فیضیه، 
در سـال 1334 بـه مدرسـه علمیـه حجتیه که افراد شـناخته 
شـده امـروز همچـون آیـات و حجـج اسـلام بـرادران مهدوی 
کنی، شـیخ علی تهرانی، جوادی آملی، سـیدعلی و سیدمحمد 
خامنـه ای، امامی کاشـانی و ... هم حضور داشـتند، وارد شـدم 
و دقیقـا از همـان سـال، بیـش از ۶0 سـال با مرحـوم آیت الله 

هاشمی رفسـنجانی، آشـنایی و همکاری داشتم.
وی گفت: بینش سیاسی مرحوم آیت الله هاشمی در مورد 
جهان اسـلام را می توان در ترجمه کتاب سرگذشت فلسطین 
دید؛ همچنین تألیف کتاب امیرکبیر از سـوی ایشـان، نشـان 
دهنده تفکر خاص ایشـان در بحث استعمارسـتیزی و ضروت 
بیداری مسـلمانان در نقاط مختلف دنیاسـت؛ ایشان این کتاب 
را پـس از تألیـف، بـه همـه مسـلمانان در کشـورهای مختلف 
اسـلامی که در راه جلال و شـکوه اسـلام و بازگشـت به اسـلام 
اصیل و اسـتقلال مسلمانان تلاش می کنند، تقدیم کردند که 
ایـن تفکـر در ادامه و اسـتمرار راهی بود که سـیدجمال الدین 
اسـدآبادی می رفت.این مبارز انقلابی خاطرنشـان کرد: مرحوم 
آیـت اللـه هاشـمی بعدهـا بـا همراهـی شـهید باهنر، نشـریه 
مکتب تشـیع را منتشـر کردند که مورد اسـتقبال حوزویان و 
دانشـگاهیان واقع شـد؛ نشـریه پرمحتوایی بود که بعدا پس از 

تحـت تعقیب قـرار گرفتن آیت الله هاشـمی رفسـنجانی)ره( 
توسـط رژیم شـاه، انتشـار آن متوقف شـد . به گزارش جماران 
،خسروشـاهی با اشـاره بـه زحمـات مرحوم آیت الله هاشـمی 
رفسـنجانی بـرای تحقـق انقـلاب اسـلامی گفـت: هاشـمی 
رفسـنجانی موتـور سـازنده و موتـور محـرک نهضـت امـام 
خمینـی)ره( بـرای تحقـق انقـلاب اسـلامی در ایران بـود و در 
همـه جـا حضور داشـت؛ در شـکنجه گاه های سـاواک، پاهای 
ایشـان را سـوزانده بودنـد؛ بدخواهـان هاشـمی برونـد و تاریخ 
انقـلاب را بخواننـد کـه چه کسـانی بـرای این انقـلاب زحمت 

کشـیدند و امـروز چه کسـانی مدعی آن شـده اند.
* آیت الله هاشمی یک شخصیت بین المللی بود

محمـد حجتـی کرمانـی از مبارزین انقلابـی و از دوسـتان 
مرحـوم آیـت اللـه هاشـمی رفسـنجانی  نیـز درایـن همایش 
گفـت: قبـل از جریـان 1۵ خـرداد سـال 42، بـا ابتکار شـهید 
باهنر، گروهی تشـکیل شـده بـود که بنده هـم در آن عضویت 
داشـتم و وظیفـه مـا هـم مطالعـه روزنامه هـای چـاپ آن روز 
)کیهـان و اطلاعـات( بـود، تا نـکات مهم و برجسـته آن که به 
کار انقلاب و مبارزات سیاسـی بیاید را پیدا کنیم؛ و بعد همین 
نکات را شـهید باهنر و مرحوم آیت الله هاشـمی رفسـنجانی، 
همـراه با تحلیل و موشـکافی، به خدمت امام خمینـی)ره( می 
بردند. وی گفت: ویژگی مرحوم آیت الله هاشـمی رفسـنجانی 
ایـن بـود کـه بـه هرجا می رفـت، قـدرت را بـا خودش بـه آن 
جایـگاه مـی بـرد؛ ایـن امـر هـم در دوران مبـارزه علیـه رژیـم 
شـاه خـود را نشـان مـی داد و هـم پـس از انقـلاب؛ زمانی که 
در مجلـس شـورای اسـلامی بودنـد، زمانی کـه رئیس جمهور 
شـدند و زمانـی که ریاسـت مجمع تشـخیص مصلحـت نظام 
را بر عهده داشـتند، شـخصیتی قدرتمند را از خود نشـان می 
دانـد و بـا تدبیـر خـاص، امـور را اداه مـی کردند؛ بـه نحوی که 
مـا چنیـن رویکـردی را در هیـچ یـک از رجـال بعـد از انقلاب 
مشـاهده نمـی کنیم. ایـن مبـارز دوران انقلاب با بیـان این که 
آیـت الله هاشـمی رفسـنجانی)ره(، جـدای از تمـام ویژگی ها، 
یک شـخصیت بین المللی هـم بودند، گفت: زمـان جنگ قرار 
بـود اجلاس کشـورهای غیرمتعهد به میزبانی بغـداد پایتخت 
عـراق برگزار شـود که اگر این کار صـورت می گرفت، حیثیت 
و آبرویـی بـرای صـدام در عرصـه بین الملـل بود، امـا آیت الله 
هاشـمی رفسـنجانی)ره( بـا تلاش هـای خاص خود، توانسـت 
ایـن اجـلاس را بـه کشـوری دیگـر کـه فکـر می کنـم هند یا 

اندونـزی باشـد منتقل کند.

محمد هاشمی درهمایش بررسی نقش آیت الله هاشمی در نهضت امام خمینی)ره( درقم : 

تخریب آیت الله هاشمی)ره( همچنان ادامه دارد

 یک کارشناس مسائل استراتژیک با تاکید بر اینکه موشک 
برابر تهدیدات و حملات احتمالی  ایران در  ابزار دفاعی  تنها 
دشمنان است،گفت: ما هر چقدر در مسئله موشکی کوتاه بیاییم، 

ضرر کرده ایم.
حسن بهشتی پور در پاسخ به این سوال که اختلافات ایران و 
غرب درخصوص توان موشکی ایران تا چه اندازه می تواند بر اجرای 
سازوکار ویژه مالی از سوی اتحادیه اروپا اثر بگذارد؟ گفت: حمایت 
اتحادیه اروپا از برجام به خاطر ایران نیست بلکه این حمایت به 
عوامل مختلفی بستگی دارد.وی با بیان اینکه اولین دلیل حمایت 
اتحادیه اروپا از توافق هسته ای به خاطر این است که اروپایی ها 
معقتدند برجام بهترین توافق در زمینه عدم اشاعه تسلیحات اتمی 
است، اظهار داشت: برجام توافقی است که امنیت اروپا را تضمین 
می کند. در واقع، اروپایی ها می دانند که برهم خوردن برجام منجر 
به بی ثباتی و افزایش تنش ها و برخوردها در خاورمیانه و همچنین 
افزایش رقابت های تسلیحاتی می شود که این بی ثبانی و ناامنی که 

می تواند در قالب موج جدید مهاجران متبلور و افزایش تروریسم 
به اروپا سرایت کند.این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی ادامه داد: 
از نظر برجام منافع اقتصادی را برای اروپا به همراه داشت. ایران 
خود یک بازار بزرگ اقتصادی است که شرکت های مالی، نفتی، 
صنایع و... اروپایی می توانست سود هنگفتی را در همکاری با ایران 
به دست آورند.بهشتی پور با بیان اینکه اروپا عاشق چشم و ابروی 
ایران نیست و به خاطر منافع خود است که از توافق هسته ای 
حمایت می کند، تصریح کرد: البته حمایت اروپا از برجام به سود 
و نفع ماست و ضروری هم است که ایران بتواند همکاری هایش را 
با اتحادیه اروپا حفظ و آنها را گسترش دهد تا در این قالب، فشار 
ایالات متحده را بکاهد و هم بتواند منافع خود را تضمین کند. 
حال، در یکسری از مسائل با اروپا اختلاف داریم مانند مسائل 
حقوق بشری، منطقه ای و موشکی و در یکسری از مسائل نیز 
مانند برجام و مسائل اقتصادی اشتراکاتی داریم.وی با تاکید بر 
اینکه موشک تنها ابزار دفاعی ایران در برابر تهدیدات و حملات 

احتمالی دشمنان است، خاطرنشان کرد: ما هر چقدر در مسئله 
موشکی کوتاه بیاییم، ضرر کرده ایم. ما در مسئله سوریه و یمن 
حاضر به گفت وگو و رایزنی در جهت حل بحران هستیم کمااینکه 
ایران با چهار کشور اروپایی درباره بحران یمن رایزنی می کرد ولی 

درخصوص مسائل موشکی حرفی برای گفت وگو نداریم.
* ایران در جنگ با عراق دستش در برابر موشک باران ها 

خالی بود
مدیرعامل پیشین شبکه العالم با یادآوری دوران جنگ ایران 
و عراق ابراز داشت: در دورانی که رژیم بعث عراق به ایران حمله 
کرده بود، عراق به صورت مدام شهرهای ایران را موشک باران 
می کرد و ایران وسیله ای برای دفاع از خود نداشت و دستش خالی 
بود و برای مقابله با خود دست مقابل کره شمالی و لیبی دراز کرد.

بهشتی پور در گفت وگو با ایلنا،  با بیان اینکه موشک های 
ایران برای حمله به کشورهای دیگر نیست و جنبه بازدارندگی 
دارند، عنوان کرد: ما در منطقه ای هستیم که از یکسو، تعدادی 

از همسایگان مان دارای سلاح اتمی هستند. اسرائیلی وجود دارد 
که عنادش با ایران مشخص است و به صورت علنی و هیچ گونه 
ترسی هدف خود را نابودی ایران اعلام می کند و ایالات متحده نیز 

در تمامی کشورهای منطقه ، پایگاه نظامی دارد.
* منطقه به انبار باروت تبدیل شده است 

وی افزود: در پنج سال گذشته، امریکا بیش از 300 میلیارد 
دلار تسلیحات نظامی پیشرفته به کشورهای حاشیه خلیج فارس به 
ویژه عربستان و امارات فروخته و اروپایی ها نیز میلیاردها دلار فروش 
تسلیحاتی به این کشورها داشته اند.این تحلیلگر مسائل سیاست 
خارجی با تاکید بر اینکه فروش تسلیحات اروپا و امریکا به کشورهای 
عربی طی دهه ها به ویژه سال های اخیر به گونه ای بوده که توازن 
منطقه ای را برهم زده و منطقه را به زرداخانه تسلیحات و انبار باروت 
تبدیل کرده است، یادآور شد: من نمی گویم ما نیز همانند آنها به 
رقابت های تسلیحاتی دامن بزنیم و شرایط را بحرانی تر از اکنون 

بکنیم ولی در برابر این شرایط هم نمی شود دست خالی باشیم.

بهشتی پور کارشناس مسائل استراتژیک: 

اگر در مساله موشکی کوتاه بیاییم، ضرر کرده ایم
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به اهل بيتِ پيامبرتان بنگريد، و راه آنان را بپوييد، و از پى آنان حركت 
كنيد؛ زيرا آنان شما را هرگز از راه راست به درنمى برند، و هرگز شما 

را به تباهى نمى كشانند. هرگاه آنان باز ايستادند، شما نيز باز ايستيد، و 
هرگاه آنان برخاستند، شما نيز برخيزيد. از آنان پيشى نگيريد كه گم راه 

مى شويد، و از آنان عقب نمانيد كه نابود مى گرديد

شنبه - 1دی ماه 1397- سال بیست و یکم - شماره  4712

پیام  تبریک
وجودتوتنها هدیه گرانبهایی بودکه خداوند من 
را لایق آن دانست وهدیه من به تو نازنین قلب 
عاشقی است که فقط برایت می تپد عاشقانه و 
صادقانه دوستت دارم و سالروز تولدت ویکی 

شدنمان را تبریک می گویم .
ازطرف همسرت

معاون امور آمادگی و مقابله سازمان مدیریت بحران کشور گفت: با توجه به ویژگی 
های قم، طرح همکاری، هماهنگی و یکپارچه سازی سمن ها با تشکل های بسیج و هلال 

احمر در این شهر اجرایی می شود. 
مرتضی اکبرپور روز پنجشنبه در گردهمایی سازمان های مردم نهاد درقم، افزود: در 
این طرح سمن های مختلف به صورت نمادین همکاری درکنار بسیج و هلال احمر را 
تمرین می کنند. وی اضافه کرد: طرح فوق می تواند یکپارچگی سازمان های مردم نهاد 
با تشکل های هلال احمر و بسیج را در بحران های مختلف از جمله زلزله افزایش دهد و 

مدیریت واحدی در این زمینه شکل بگیرد. 
وی ادامه داد: به عنوان مثال در زلزله کرمانشاه، برخی مسائل باعث شد به خانواده ای 
یک بار و به خانواده دیگری 10 بار کمک شود و با وجود این که جمعیت ساکن در منطقه 

زلزله زده 33 هزار خانوار بود، 108 هزار چادر بین زلزله زدگان توزیع شد. 
اکبرپور خاطرنشان کرد: در صورتی که اجرای طرح همکاری، هماهنگی و یکپارچه 

سازی سمن ها با تشکل های بسیج و هلال احمر در قم موفقیت آمیز باشد، برای کل 
کشور اجرایی می شود. وی در ادامه گفت: ایران با داشتن شرایط آب و هوایی، جغرافیایی 

و جوی جزو 10 کشور اول حادثه خیز در وقوع رخدادهای طبیعی در دنیاست. 
وی با تاکید بر انجام اقدامات ایمنی برای مقابله با حوادث طبیعی، اضافه کرد: برای 
ایمن زندگی کردن باید تلاش کنیم، این که بگوییم دولت معجزه کند درست نیست، 
همه باید در این مساله مشارکت داشته باشیم. اکبرپور ادامه داد: زلزله طبیعت کره زمین 
است، ولی آنچه باعث آسیب می شود سازه هایی است که انسان ها ساخته اند و باید با 
اقدامات پیشگیرانه از آسیب ها جلوگیری کنیم. وی گفت: سمن ها را طوری مدیریت 
نکنیم که بین مردم و دولت شکاف ایجاد شود، بلکه آنها از جنس هم هستند و سمن ها 
باید به سمت مشارکت و انسجام بین این 2 نهاد پیش روند. وی تصریح کرد: سمن ها به 
نوعی آتش به اختیار هستند و می توانند در مسائل مختلف کمک بسیار داشته باشند، 
در حالی که بخشنامه ها و قوانین دست کارشناسان دولت را در بسیاری مواقع می بندد. 

معاون سازمان مدیریت بحران کشور: 

طرح یکپارچه سازی سمن ها به صورت پایلوت در قم اجرایی می شود 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم  
گفت : اجرای طرح های ویژه ترافیکی برای 
کاهش آمار تصادف موتورسیکلت سواران در 

قم ضروری است. 
شورای  جلسه  در  ذاکریان  عباس 
ترافیک که در سال جلسات استانداری 
برگزار شد،با بیان برخی از آثار مثبت 
اجرای طرح جامع حمل بار در قم عنوان 
سیاست  بار  حمل  جامع  طرح  کرد: 
اقتصادی برای عدم حضور خودروهایی 
ضرورتی  شهر  به  آن ها  ورود  که  بوده 
نداشته و صرفاً سبب بیشتر شدن گره های 
ترافیکی و سوانح راهنمایی و رانندگی 
سیاست  به  اشاره  با  ذاکریان  می شود. 
خودروهای  عبور  حذف  و  آرام سازی 
شخصی و تاکسی از محورهای منتهی 
آرام سازی در  ابراز کرد:  به حرم مطهر 
امری ضروری  محدوده هسته مرکزی 
است چراکه بیشترین حجم تردد و عبور و 

مرور در معابر و خیابان های منتهی به حرم 
مطهر صورت می گیرد و آمار تصادفات نیز 
در این معابر بسیار بالا است.وی بیان کرد: 
تبدیل شدن خیابان های منتهی به حرم 
مطهر به پیاده راه برای آرام سازی هسته 
مرکزی و محدوده حرم مطهر سیاست و 
رویکرد مهمی بوده که در چهار خیابان 
منتهی به حرم مطهر اجرا خواهد شد که 
در حال حاضر در دو خیابان فاز نخست 

آن اجرایی شده است.
* کمبود کارت اتوبوس تا یک ماه 

آینده رفع می شود
وی درادامه گفت: علت کمبود کارت 
های الکترونیکی اتوبوس بالا رفتن قیمت 
آن به دلیل افزایش قیمت دلار بود که 
این مشکل تا یک ماه آینده رفع خواهد 
کارت  نبود  خصوص  در  شد.ذاکریان 
اتوبوس در قم گفت: ضمن عذرخواهی از 
همشهریان گرامی ، پیرو بالا رفتن قیمت 

دلار و به دلیل وارداتی بودن کارت های 
الکترونیکی اتوبوس، قیمت تمام شده این 
کارت ها در مقاطعی تا 17 هزار تومان 
نیز بالا رفت که تهیه و توزیع آن توجیه 
اقتصادی نداشت و در توان مردم نبود.

وی ادامه داد: برای رفع این مشکل برنامه 
ریزی صورت گرفته و تمهیداتی اندیشیده 

شده است.
برای  بار  حمل  جامع  طرح   *
نخستین بار در شهر قم اجرا می شود 
ترافیک  و  نقل  و  حمل  معاون   
شهرداری قم گفت: ظرف یک ماه آینده 
کارت های الکترونیکی جدید در سطح 
شهر توزیع و این مشکل به صورت کامل 
رفع خواهد شد.معاون حمل و نقل و 
ترافیک شهردار قم  همچنین از پایان 
مطالعات اجرای طرح جامع حمل بار برای 

نخستین بار در شهر قم خبر داد. 
ذاکریان  اظهار داشت: شهر قم یکی از 

نخستین شهرهای کشور بوده که مقدمات 
ابتدایی طرح جامع حمل بار در آن در 
حال انجام و اجرایی است.وی با اشاره به 
برخی از مؤلفه های طرح جامع حمل بار 
در شهر قم افزود: مسائلی از قبیل مترو و 
باراندازهای باری در طرح جامع حمل بار 
شهر قم در نظر دیده شده است، مشترک 
و  تردد خودروهای سبک  بودن محور 
افزایش سوانح  باری سبب  خودروهای 
تصادفات  به ویژه  رانندگی  و  راهنمایی 

منجر به فوت در قم شده است.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
قم با بیان برخی از آثار مثبت اجرای طرح 
جامع حمل بار در قم عنوان کرد: طرح 
جامع حمل بار سیاست اقتصادی برای 
عدم حضور خودروهایی بوده که ورود 
آن ها به شهر ضرورتی نداشته و صرفاً 
سبب بیشتر شدن گره های ترافیکی و 

سوانح راهنمایی و رانندگی می شود.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم:

طرح آرام سازی معابر اطراف حرم مطهر اجرا می شود

معاون فنی و عمرانی شهردار قم رکود در روند تکمیل پروژه مترو را به ضرر پروژه و 
پیمانکار دانست و گفت: باید همه دست به دست هم بدهند تا طبق زمان بندی که در 

گذشته صورت گرفته این پروژه به سرانجام رسیده و در اختیار مردم قرار گیرد.
علیرضا قاری قرآن در جلسه بررسی مشکلات مترو قم که در سالن جلسات شهرداری 
قم و با حضور دکتر سقائیان نژاد شهردار قم، هاشمی سرپرست استانداری، حجت الاسلام 
والمسملین ذوالنوری نماینده مردم قم در مجلس، دکتر سعید محمد فرمانده قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیا و دیگر مسوولان و مدیران این پروژه برگزار شد، با اشاره به وضعیت 
قراردادی و عمرانی پروژه مترو قم اظهار کرد: قرارداد مترو در سال 97 بالغ بر 447 
میلیارد تومان منعقد شده که در طول 14.8 کیلومتر در 14 ایستگاه برنامه ریزی شده 
است؛ ایستگاه A1 در محدوده جمکران خط را به حرم مطهر و در نهایت به ایستگاه قلعه 
کامکار متصل می کند.وی با بیان اینکه حفاری تونل مسیر مترو به پایان رسیده است، 
افزود: ایستگاه های میدان مطهری تا قلعه کامکار در حال ساخت است و دو ایستگاه در 
بخش هایی اجرا شده است؛ تونل مکانیزه مترو حدفاصل A3 تا A14 بوده و مابقی به 

صورت دستی صورت خواهد گرفت که به مرور این کار در حال انجام است.
معاون شهردار قم با تاکید بر اینکه مترو در سال هایی دچار مسائل اقتصادی شده 
بود، افزود: به همین خاطر مسائل پروژه در شورای فنی و... مطرح شد و پروسه حدود 
1.5 سال طول کشید و نهایتا تصویب شد که پروژه در دو فاز اجرایی شود که فاز اول 

6 ایستگاه با یک مابه التفاوت در دستور کار قرار گیرد و این مسیر تا پایان سال 97 به 
بهره برداری برسد.وی ادامه داد: از سال گذشته بنا بر این گذاشته شد که تا پایان امسال 
پروژه به بهره برداری برسد و در این بین در بخش های مختلف کار شروع شد؛ به جز 
ایستگاه A10 مابقی تحویل پیمانکار شد و دو ایستگاه به صورت روباز و سه ایستگاه نیز به 

صورت زیرزمینی احداث شد و همزمان مسائل تجهیزاتی و... را پیگیری کردیم.
قاری قرآن اذعان کرد: تا پایان سال 96 پیگیری های این بخش را انجام دادیم و بعضا 
استعلامات آماده مناقصه شد که مصادف با تحریم ها و مسائل ارزی شد که مشکلاتی را 
به وجود آورد.وی با بیان اینکه در این مدت بخش عمده عملیات عمرانی ایستگاه ها اجرا 
شده است، تصریح کرد: تامین ناوگان موازی با قرارگاه پیش رفته تا بتوانیم از ظرفیت های 

مختلف روسیه و چین در این زمینه استفاده کنیم.
معاون فنی و عمرانی شهردار قم با بیان اینکه در قرارداد مترو شرایط طوری پیش بینی 
شده که اکثر تجهیزات جانبی اروپایی است، افزود: ابلاغی در این زمینه انجام شد که 
اولویت تامین تجهیزات، در راستای اقتصاد مقاومتی تجهیزات داخلی باشد و اگر مشابه 

داخلی وجود نداشت از کشور چین استفاده شود.
وی رکود در روند تکمیل پروژه مترو را به ضرر پروژه و پیمانکار دانست و افزود: باید 
همه دست به دست هم بدهند تا طبق زمان بندی که در گذشته صورت گرفته این پروژه 

به سرانجام رسیده و در اختیار مردم قرار گیرد.

معاون فنی و عمرانی شهردار قم :

نیم نگاهرکود در روند تکمیل پروژه مترو به ضرر پیمانکار و پروژه است

نامحـرمانه

اخبــار

گروگان گیری در قم دستگیری در ایوانکی
 فرمانده انتظامی گرمسار گفت: چهار گروگانگیر که فردی را از قم به گروگان گرفته بودند، توسط 
پلیس ایوانکی دستگیر و تحویل مراجع قضایی شدند.محمد فوادیان در گفتگو با خبرنگار مهر، ضمن 
تائید خبر دستگیری چهار نفر گروگانگیر در حوالی شهرستان ایوان کی در غرب استان سمنان، تاکید 
کرد: روز پنجشنبه در شهر قم چهار نفر، یک شهروند 61 ساله را ربوده و گروگان می گیرند همچنین 
از خانواده وی 500 میلیون تومان پول نقد تقاضا می کنند که با اطلاع این موضوع به نیروی انتظامی 
قم، موضوع در دستور کار قرار می گیرد.وی افزود: به دلیل مجاورت گرمسار با قم، موضوع گروگانگیری 
و احتمال گریز متخلفان به سمت گرمسار نیز در دستور بررسی پلیس قرار گرفته و پس از بررسی و 
عملیات ویژه پلیسی افراد مذکور شناسایی می شوند.فرمانده انتظامی گرمسار، گفت: پس از تکمیل 
عملیات اطلاعاتی و شناسایی ویژه پلیسی از سوی ماموران خدوم ناجا در عملیاتی مشترک بین پلیس 
ایوان کی و قم محل اختفای چهار فرد گروگان گیر در حوالی ایوان کی شناسایی می شود. فوادیان بیان 
کرد: عملیات نجات گروگان و همچنین دستگیری افرا متخلف با این پرونده با همکاری ناجای قم با کمال 
موفقیت انجام و شهروند گروگان گرفته شده نیز در سلامت کامل رها می شود.وی افزود: پرونده این افراد 

برای بررسی و رسیدگی قضایی به دادگستری ارسال می شود تا مجرمان به سزای اعمال خود برسند.

 مصباح یزدی: هفتاد سال پیش آخوندی گدایی محترمانه تلقی می شد
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: تعجبی ندارد که در حال حاضر رهبری عزیز، در این 
کره خاکی بیش از همه اذیت شود ولی راه صحیح این است که او را کمک کنیم؛ راهش را بشناسیم و 
غمخوارش باشیم و باور کنیم امروز کلید راه صحیح به دست اوست. آیت الله محمدتقی مصباح یزدی 
طی سخنانی در جمع طلاب سفیران هدایت امام صادق  )ع( تهران، به مقایسه وضع حوزه علمیه در عصر 
حاضر و دوره پهلوی پرداخت و اظهار کرد: هفتاد سال پیش، حوزه وضع مطلوبی نداشت و آخوندی، 
به نوعی گدایی محترمانه تلقی می شد. وی با اشاره به این که »با انقلاب اسلامی، نفخه رحمت در جامعه 
دمیده شد و کسی مانند امام خمینی )ره( ظهور و نه تنها اسلام را در ایران، بلکه در جهان، مطرح کرد«، 
ادامه داد: اگر بخواهیم ببینیم جایگاه روحانیت در جامعه چیست، باید ابتدا به این پرسش پاسخ بدهیم 
که جایگاه دین، در جامعه چیست؟ چون روحانیت، نماد دین تلقی می شود. وی با بیان این که »زمانی 
مردم، دین را از افتخارات خود و جامعه می دانستند و پرسش درباره جایگاه دین در جامعه، جای طرح 
نداشت«، افزود: امروز در دنیا، مسأله سکولاریسم، مسأله ای جدی در محافل علمی است و این سؤال را 

مطرح می کند که آیا واقعا بشر، احتیاجی به دین دارد یا خیر و اگر دارد، قلمرو و جایگاه آن کجاست.

آیت الله جوادی آملی: زیاد شدن گریه در کشور کار خوبی است 
 آیت الله جوادی آملی با بیان اینکه گریه در کشور زیاد انجام  شده و کار خوبی است اما همه مملکت با 
گریه نیست، تصریح کرد: باید شعرای فردوسی منش و حماسی گو تربیت شود رشادت ها و حماسه های 
کشور زنده بماند و با حماسه می توان مشکلات را حل کرد. این مرجع تقلید در همایش ملی فرهنگ 
 ـامنیتی بر اساس آموزه های مهدوی به لزوم وجود شعر حماسی در فرهنگ انقلاب اسلامی  دفاعی 
اشاره کرده و ابراز داشت: مطلب بعدی آن است که ما در این مملکت گریه زیاد کرده و می کنیم کار 
خوبی است, شعرهای آئینی زیاد داشته و داریم، شعرای آئینی فراوان داریم، کار خوبی است، اما این 
مملکت همه اش مملکت گریه نیست، جای مرحوم فردوسی خالی است، شما حتماً باید بیاندیشید، 
شعرای فردوسی منش تربیت کنید که حماسه را در کشور زنده نگه بدارد، با گریه مشکل حل نمی شود، 

با حماسه مشکل حل می شود! ما فردوسی کم داریم، البته مثل فردوسی شدن کار راحتی نیست. 

در انتخابات از شخصیت آقای خاتمی سوءاستفاده شد
جلال جلالی زاده، فعال سیاسی اصلاح طلب کرد معتقد است : وزرای آقای روحانی تنها بدنبال 
حفظ پست و مقام خود هستند و در این راه از هر روشی استفاده می کنند؛ حتی از رویه های غلطی که 
در دوران آقای احمدی نژاد باب شد و بر اساس آن وزرا با باج دهی به نمایندگان مجلس کار خود را خود 
را پیش می بردند. عضو شورای مرکزی حزب اصلاح طلب »اتحاد ملت« با تاکید بر اینکه مواضع وی 
شخصی بوده و ارتباطی با حزب متبوعش ندارد، ادامه داد: متاسفانه در انتخابات مجلس دهم و همچنین 
شوراهای اسلامی از شخصیت آقای خاتمی سو استفاده شد و با زدوبندهای سیاسی و مناسبات ناسالم 
یا بواسطه ژن خوب، افرادی وارد مجلس شدند که نه تنها اعتقادی به اصلاح طلبی نداشتند بلکه بعد 
از کسب کرسی نمایندگی مجلس تحت عناوینی همچون مستقلین و ولایی در فراکسیون های دیگر 

فعال شدند.

 کنایه سنگین مرعشی به محمود واعظی
حسین مرعشی، سخنگوی حزب کارگزاران سازندگی به اظهارات محمود واعظی، رئیس دفتر رئیس 
جمهور درباره انتخابات 92 و 96 واکنش نشان داد. حسین مرعشی، فعال سیاسی اصلاح طلب و 
سخنگوی حزب کارگزاران سازندگی به اظهارات محمود واعظی، رئیس دفتر رئیس جمهور درباره 
انتخابات 92 و 96 واکنش نشان داد. مرعشی در سخنانی کنایه آمیز گفت: به آقای واعظی بگویید 
شکسته نفسی می کنید، آقای روحانی با اتکا به تو پیروز انتخابات شد. او در ادامه اظهاراتش خطاب به 
واعظی افزود: اصلاح طلبان که هیچ، حتی اعتدالی ها هم در پیروزی آقای روحانی نقشی نداشتند؛ فقط 
شما بودید! اظهارات مرعشی واکنشی به سخنان اخیر محمود واعظی است که گفته بود: اینکه ما در 
سال 96 با گروهی نشسته باشیم و با هم چیزی را به عنوان ائتلاف امضا کرده باشیم خیر، نه در سال 

92 این کار را کرده ایم و نه در سال 96.

پوتین زمان ازدواج مجددش را اعلام کرد 
 رئیس جمهوری روسیه در نشست خبری سالانه خود به سوالی درخصوص اینکه چه زمانی و با چه 
کسی قرار است ازدواج کند پاسخ داد.ولادیمیمر پوتین در چهاردهمین نشست خبری خود که عصر 
روز، پنجشنبه برگزار شد، در واکنش به پرسش خبرنگاری درخصوص اینکه چه زمانی قصد دارد ازدواج 
کند، گفت: مانند هر شخص محترم دیگری من هم یک روز باید ازدواج کنم.این خبرنگار با اعلام اینکه 
خودش ازدواج کرده و از این کار پشیمان نیست از پوتین سوال کرد که چه زمانی و با چه کسی ازدواج 
خواهد کرد.پوتین همچنین در ادامه پاسخ به این سوال گفت که می خواهد مثل این خبرنگار باشد 
)ازدواجی بدون پشیمانی داشته باشد(.شایان ذکر است که پوتین و همسر سابقش "لیودمیلا" پس از 

30 سال زندگی مشترک در سال 2013از هم جدا شدند.

آیت الله حسینی بوشهری در  خطبه های نماز جمعه قم  :

فعالان عرصه اقتصاد 
در میدان دشمن بازی نکنند

امام جمعه قم با اشاره به اینکه مردم باید نظارت کنند و کسانی که در عرصه اقتصاد فعال هستند 
در میدان دشمن بازی نکنند، گفت: کسانی که اقتصادهای سنگین دستشان است از این روزهای 

سخت برای سوء استفاده از مردم استفاده نکنند
آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری در  خطبه های این هفته نماز جمعه قم  مسئله اقتصاد و 
معیشت مردم را از مسائل مهم کشور دانست و خاطرنشان کرد: جنگ اقتصادی علیه ما شروع شده 
و هدف اینها از این جنگ این است که گرانی و شرایط بد اقتصادی مردم را رنج دهد و دشمن هدف 
شکست دادن انقلاب و رو در رو کردن مردم با نظام را دنبال می کند. دشمن تحریم می کند تا مردم 
در برابر نظام و انقلاب قرار گیرند و در خواب خود به دنبال تسلط دوباره بر این کشور و حذف نام 

اسلام ناب هستند.
وی با بیان اینکه دشمنان ما روی تحریم تمرکز کرده و فشارهای مختلف را بر کشور وارد 
می کنند، و در این مسیر از تهدید و تشویق استفاده می کنند، گفت: در جریان برجام تشویق کردند 
ولی آنچه که اتفاق افتاد عده ای خارج شده و آنها که مانده اند چند ماه است که ما را به وعده های 

خود دلخوش کرده اند.
امام جمعه قم با بیان اینکه رهبر انقلاب فرمودند که نمی شود به دشمن اعتماد کرد و دچار ساده 
انگاری شد تاکید کرد: ما برای مواجهه با نقشه های طراحی شده که نه تنها سراغ کشورها و شرکت ها 
و تک تک افراد می روند برای سال های آتی نیازمند نقشه راه هستیم. نیروی انسانی ما درخشان بوده 
و ذخایر ما قابل قیاس با خیلی از کشورها نیست و دولت باید ابتدا انسجام داخلی را حفظ کرده و با 
طراحی و برنامه ریزی از ظرفیت های داخلی استفاده کرده و از طریق دیپلماسی نیز پیگیری های 

لازم را داشته باشد.
وی با بیان اینکه این ملت با این شجاعت و با این رهبری قابل تحریم نیست گفت: باید ظرفیت های 

مردم را شناخته و از توانمندی های موجود استفاده شود.
حسینی بوشهری با اشاره به اینکه مردم باید نظارت کنند و کسانی که در عرصه اقتصاد فعال 
هستند در میدان دشمن بازی نکنند، اظهار کرد: کسانی که اقتصادهای سنگین دستشان است از 

این روزهای سخت برای سوء استفاده از مردم استفاده نکنند.
وی با اشاره به اینکه به انسجام بین مردم و مسؤولان و انسجام بین مردم و مردم نیاز داریم، افزود: 
در کنار همه اینها باید به خداوند توکل کرد؛ با توکل به خدا می توان در برابر دشمن ایستاد، تدبیر 

کرد و مردم نیز باید پای کار بیایند.
امام جمعه قم به وضعیت کشور سوریه اشاره کرد و یادآور شد: روسای جمهوری که سوریه را 8 
سال تحریم کرده بودند از رئیس جمهور این کشور اجازه می گیرند و این نیز به همت جبهه مقاومت 
و همراهی کشورهای دوست سوریه محقق شده است و آمریکا نیز دیگر نمی خواهد بیشتر شکست 

مفتضحانه بخورد.
وی اضافه کرد: در کشور یمن هم شرایط نسبتا خوب بوده و مذاکرات صلح آغاز شده است و اگر 

همه نسبت به مذاکرات پایبند باشند به نفع مردم یمن است.

با این حقوقا آرامش فقط زیر این خطه!!!کاریکاتور

محمدعلى رجبى

هشدارمدیرکل بیمه سلامت استان قم به مردم:

بیمه سلامت بیمه تکمیلی ندارد 
مدیرکل بیمه سلامت استان قم با تاکید بر این که بیمه سلامت بیمه 
تکمیلی ندارد، گفت: برخی افراد سوجود ضمن تماس با شهروندان از آن ها 
می خواهند با پرداخت مبالغی از خدمات بیمه تکمیلی بیمه سلامت استفاده 

نمایند که لازم است مردم هوشیار بوده و فریب سودجویان را نخورند.
محمدرضا فخاریان قمی روز چهارشنبه در جمع خبرنگاران  بابیان اینکه 
یک هزار و 473 بیمارخاص زیر پوشش این بیمه هستند و داروهای آنان 
به صورت رایگان ارائه می شود افزود: از ابتدای سال جاری تا پایان آبان ماه، 
حدود 123 میلیارد ریال برای تامین داروی بیماران خاص هزینه شده است.

وی بیان کرد: در استان قم 353 هزار تَن زیر پوشش بیمه سلامت هستند 
که بیشترین جمعیت مربوط به صندوق بیمه همگانی با حدود 151 هزار 
و کمترین جمعیت نیز مربوط به صندوق اتباع با حدور 6 هزار و 420 تَن 
می باشد.وی با بیان این که 659 مرکز درمانی طرف قرارداد با بیمه هستند، 
ادامه داد: در سال جاری 239 بازدید از مراکز طرف قرارداد صورت گرفته 
که 70 بازدید از مراکز بهداشتی درمانی روستایی بوده است.فخاریان با اشاره 
به پرداخت مطالبات مراکز طرف قرارداد، بیان کرد: امسال 818 میلیارد 
ریال از مطالبات مراکز پرداخت شده که 500میلیارد ریال مربوط به مراکز 
دولتی و 318 میلیارد ریال نیز مربوط به مراکز خصوصی بوده است.به گفته 
وی، مطالبات مراکز درمانی دولتی تا شهریورماه، مراکز درمانی غیردولتی 
تا مردادماه، داروخانه های خصوصی تا اردیبهشت ماه، پزشکان تا تیرماه و 
مراکز درمانی روستایی تا آبان ماه پرداخت شده است.وی بیان کرد: سال 
گذشته بیمه شده های سلامت در قم حدود سه میلیون و 841 هزار و 
451 نفر بار به مراکز درمانی شامل مطب پزشک، بیمارستان و داروخانه 
مراجعه کرده اند.مدیرکل بیمه سلامت قم گفت: طرح استحقاق سنجی و 
حذف دفترچه از اول آبان ماه در بیمارستان های دولتی آغاز شده و فرد بیمه 
شده با ارائه کد ملی می تواند از خدمات بستری در بیمارستان های دولتی 
استفاده کند.وی افزود: منظم کردن پرداخت ها، امضای تفاهم نامه بین بیمه 
سلامت و سه بیمه دیگر با هدف رفع هم پوشانی بیمه ای، استقرار سامانه 
مدیریت کیفیت و راه اندازی سامانه 1666 برای پاسخگویی به نیاز بیمه 
شده ها از دیگر اقداماتی است که در بیمه سلامت انجام شده است.وی با 
تاکید بر این که بیمه سلامت بیمه تکمیلی ندارد، گفت: برخی افراد سوجود 
ضمن تماس با شهروندان از آن ها می خواهند با پرداخت مبالغی از خدمات 
بیمه تکمیلی بیمه سلامت استفاده نمایند که لازم است مردم هوشیار بوده 
و فریب سودجویان را نخورند.فخاریان اضافه کرد: همچنین در موارد زیادی 
از دفترچه بیمه سلامت افراد تحت پوشش سوء استفاده شده و با نوشتن 
داروهای گران قیمت، اقدام به خرید این داروها و فروش به قیمت گران تر 
نموده اند که بیمه شدگان باید از این سوء استفاده ها جلوگیری کنند.وی 
همچنین با اشاره به رویداد هم اندیشی در بیمه سلامت، گفت: این رویداد 
با هدف ترویج و ارتقاء فرهنگ ایده پردازی و استفاده از طرح های خلاقانه 
برای ارتقا بهره وری در سازمان بیمه سلامت برگزار می شود و علاقه مندان 
تا 15 دی ماه فرصت دارند طرح های خود را در 6 محور به دبیرخانه رویداد 
ارسال نمایند.فخاریان افزود: علاقه مندان برای کسب اطلاعات بیشتر به وب 

سایت بیمه سلامت مراجعه نمایند.

شهردار قم:

۶۵۰ میلیارد تومان برای راه اندازی 
مترو قم اختصاص یافت 

شهردار قم گفت: شهرداری امسال 650 میلیارد تومان برای راه اندازی 
مترو آماده کرده است. 

دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در جلسه بررسی مشکلات مترو قم 
با بیان اینکه شهرداری نمی تواند خارج از چارچوب های مشخص شده 
شورای عالی فنی حرکت کند،گفت:تا پایان سال باید فاز اول مترو راه اندازی 
شود،شهرداری امسال نزدیک به 650 میلیارد تومان امسال برای مترو آماده 
کرده است.وی با بیان اینکه امروز با توجه به شرایط کشور پیمانکاران عمرانی 
تحت فشار هستند، گفت: تمام تلاش ما بر این است که دست به دست هم 
داده تا پیمانکار با قوت پروژه خود را پیش برده و به سرانجام برساند.وی با 
بیان اینکه قرارداد مترو به شورای عالی فنی رفته و چارچوب هایی برای آن 
مشخص شده است، تصریح کرد: شهرداری نمی تواند خارج از چارچوب های 
مشخص شده شورای عالی فنی حرکت کند. چند خط قرمز برای پروژه 
مشخص شده که یکی از آنها این است که تا پایان سال باید فاز اول 
راه اندازی شود؛ شهرداری نزدیک به 650 میلیارد تومان امسال برای مترو 
آماده کرده است.شهردار قم با اشاره به اینکه 40 درصد قرارداد مالی مترو به 
صورت غیرنقدی است، افزود: در حوزه تجهیزات مشکل اصلی واگن است 
و خوشبختانه تامین واگن ها صورت گرفته اما در حوزه متروسیستم هیچ 
کاری نشده است. سقائیان نژاد با اشاره به راه های رفع مشکل متروسیستم 
بیان کرد: باید از ظرفیت اعتباری که در چین به وجود آمده استفاده شده و 
مشکل متروسیستم حل شود و با این کار تنها معضل بحث ارز خواهد بود 
که آن هم قابل حل است.وی با تاکید بر اینکه گردنه اصلی در تکمیل پروژه 
مترو تامین تجهیزات و کمک های مالی است خاطرنشان کرد: این امکان 
وجود دارد که در صورت همکاری و مشارکت مشکلات مترو حل شده و 

پروژه به سرانجام برسد.

فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا :

قرارگاه خاتم الانبیا دیدگاه اقتصادی
 در پروژه های عمرانی ندارد

 فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا با تاکید بر اینکه قرارگاه خاتم الانبیا 
خود را خادم نظام اسلامی و مردم می داند گفت: به همین خاطر ما دیدگاه 

اقتصادی در پروژه های عمرانی و خدمت رسانی نداریم.
دکتر سعید محمد در جلسه بررسی مشکلات مترو قم بیان اینکه قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیا، امین دولت ها و در کنار آنها است، اظهار کرد: ما در 

جهت خدمت به مردم هرجا خلایی وجود داشته باشد وارد می شویم.
فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء نسبت هزینه به دریافتی پروژه 
مترو را 35 درصد عنوان کرد و گفت: با توجه به مشکلات قراردادی مترو 
نسبت هزینه به دریافتی 35 درصد است و ما 35 درصد از هزینه ها را از 

کارفرما دریافت می کنیم که برای پیمانکار این شرایط سخت است.
وی مشکل اصلی در حوزه تامین تجهیزات مترو را مسائل مالی خواند 
و افزود: تمام مقدمات کار و ابلاغ ها برای بحث متروسیستم صورت گرفته 
و تنها مشکل در این زمینه تامین منابع مالی است که چرا که 75 درصد 
پرداخت ها مربوط به زمانی است که تجهیزات در قم مستقر شود.فرمانده 
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء با بیان اینکه مجموعه فنی و عمرانی قرارگاه 
آمادگی کامل دارد تا سریع پروژه مترو قم را پیش ببرد، گفت: قرارگاه در 
حال حاضر 70 میلیارد تومان از مترو مطالبه دارد به همین خاطر شرایط 
سختی بر پروژه حاکم شده است.وی تزریق منابع مالی را سرعت دهنده به 
روند تکمیل مترو دانست و افزود: اگر بخشی از مشکلات مالی مربوط به 

مترو حل شود سعی خواهیم داشت طبق زمانبندی پروژه را پیش ببریم.

طی آبان ماه امسال صورت گرفت

کاهش ۲۳ درصد ی تصادفات فوتی 
در جاده های قم  

 رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم از کاهش 23 درصدی 
فوتی تصادفات در جاده های این استان در آبان ماه امسال نسبت به سال 

گذشته خبر داد.
سرهنگ مختار پناهی گفت: در آبان ماه 22 درصد از تصادفات در اتوبان 
قم - تهران، 15 درصد تصادفات در بزرگراه قم - سلفچگان و 16 درصد 
تصادفات در کمربندی امام علی)ع( به وقوع پیوسته است.وی گفت: در 
آبان ماه 42 درصد از تصادفات این استان به دلیل عدم توجه به جلو، 15 
درصد تصادفات به دلیل عدم توانایی در کنترل وسائل نقلیه و 15 درصد 
تصادفات به دلیل عدم رعایت فاصله مطمئنه بوده است.رئیس پلیس راه 
فرماندهی انتظامی استان قم عنوان کرد: بیشترین تصادفات در این مدت 
در فاصله کمتر از 30 کیلومتری قم رخ داده است.وی با بیان اینکه بیشتر 
تصادفات در آبان ماه در ساعت 16 تا 21 به دلیل حجم بالای تردد بوده 

است، افزود: 37 درصد از تصادفات در این ساعت بوقوع پیوسته است.

اخبــار

سرپرست استانداری قم گفت: علیرغم 
های  آسیب  و  مشکلات  برخی  وجود 
اجتماعی، استان قم جزء استان های برتر 

کشور در حوزه امنیت است. 
مهندس  سید محمد رضا هاشمی روز 
پنجشنبه  در همایش عمومی فرماندهان و 
مدیران فرماندهی انتظامی استان قم که در 
مجتمع فرهنگی،تربیتی و آموزشی "عمار" 
برگزار شد،با اشاره به کلام امام علی )ع( ، 
امنیت  را نعمت ناشناخته ای دانست و 
اظهار داشت: امروز با افتخار اعلام می کنیم 
که نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، 

جزء امن ترین کشورهای دنیاست.
اکثر کشورهایی که هم  افزود:   وی 
مرز با جمهوری اسلامی ایران هستند، 
نظیر افغانستان، پاکستان، ترکیه، عراق و 
کشورهای حاشیه خلیج فارس همه جزء 
نا امن ترین کشورهای دنیا به حساب می 
آیند، اگربخواهیم قدر امنیت را بدانیم باید 
از مردم یمن سوال کنیم که امنیت چه 
معنای دارد.سرپرست استانداری ادامه داد: 
قطعاً این نعمت بزرگ به برکت توجهات 
امام زمان )عج( وجود رهبر معظم انقلاب 
)مدظله العالی( ، پشتیبانی مردم شریف 
نظام  سرمایه  بالاترین  امروز  که  ایران 
و  وحدت  و  هستند  اسلامی  جمهوری 
انسجامی که بین نیروهای مسلح است، به 

دست آمده است.
هاشمی ادامه داد: اگر در 8 سال دفاع 
مقدس پیروز شدیم  به دلیل توکل به 
خداوند متعال، معنویت حاکم بر جبهه ها و 

انسجام وحدت و نیروهای مسلح بود، امروز 
یکی از شاخصه های اصلی امنیت کشور 
وحدت بین نیروهای مسلح به فرماندهی 
معظم کل قواست،امروز یک امنیت پایدار 
را در داخل کشور شاهد هستیم و آن هم 

مدیون نیروهای مسلح مان است .
وی اضافه کرد: امام جعفر صادق)ع(

رئیس مذهب تشیع فرمودند: برای خدا 
حرمی است در مکه، برای پیامبر اکرم)ص( 
حرمی است در مدینه، برای حضرت علی 
)ع( حرمی است در کوفه و برای ما اهل بیت 
)س( حرمی است در قم ،اکنون ما بایستی 
آگاه باشیم که از نظر مکانی و جغرافیایی 
توفیق داریم در حرم اهل بیت که بهترین 
مکان هاست،تامین کننده امنیت مردم و 
زائران حضرت فاطمه معصومه )س(باشیم.

سرپرست استانداری بیان داشت: علیرغم 
های  آسیب  و  مشکلات  برخی  وجود 

اجتماعی، استان قم جزء استان های برتر 
در حوزه امنیت است، این استان خاستگاه 
انقلاب و مرجعیت است و دومین استان 
زیارتی کشور است ، از همه استان های 

کشور و از 126 کشور دنیا مهمان داریم.
* 4۰درصد اتباع ساکن قم فاقد 

مجوز هستند
و  تنها  قم  استان  داشت:  ابراز  وی 
اولین استانی است که بیش از 95 درصد 
جمعیتش در شهر ساکن بوده و بیشترین 
حاشیه نشینی را دارد، بیش از 200 هزار 
نفر اتباع خارجی در قم ساکن هستند،از 
این تعداد نزدیک 60 درصد  دارای مجوز 
بوده و 40 درصد نیز بدون مجوز هستند 
، حدود 45 درصد آسیب های اجتماعی 
استان متعلق به این اتباع فاقد مجوز است 
اما این وجود باز هم استان قم جز استان 
های برتر کشور در حوزه امنیت است و این 

نشان می دهد  که همه نیروهای نظامی و 
انتظامی استان خالصانه خدمت می کنند.

هاشمی عنوان کرد: سالانه 24 میلیون 
نفر زائر و 165 میلیون خودرو به استان قم 
تردد دارند ، با تلاش شبانه روزی کارکنان 
فرماندهی انتظامی استان ،شاهد یک امنیت 
پایدار در استان هستیم ،پلیس در حوزه های 
مواد مخدر،آسیب های اجتماعی، راهنمایی 
و رانندگی، صدور گذرنامه و... نظارت دارد 
، سیاست و جامعه هدفش مشخص است 
.وی با اشاره با برخی معضلات استان اذعان 
داشت: در زمینه مواد مخدر باید به دنبال 
کاهش تقاضا باشیم، کاهش تقاضا کاهش 
تصادفات  دارد،بیشترین  درپی  را  عرضه 
استان،درون شهری است علتش هم وجود 
و تردد 340 هزار دستگاه موتورسیکلت 
در استان است،حوزه ماموریت های ناجا 
بسیار گسترده و تلاش آنها بسیار وسیع و 
الحمدالله از نظر امنیت جز استان های برتر 
در کشوریم.سرپرست استانداری تاکید کرد: 
با همه فرصت ها، ظرفیت ها و قابلیت ها 
در استان،بایستی به آسیب های اجتماعی 
نیز توجه شود ، همه باید به کمک نیروی 
انتظامی بیایند نباید فقط نگاه ما به نیروی 
انتظامی باشد ،مردم باید نقش اصلی را در 
امنیت پایدار داشته باشند ،همین مردمی 
که امروز بالاترین سرمایه در نظام مقدس 
،باید  هستند  ایران  اسلامی  جمهوری 
همگان در ایجاد امنیت نقش آفرینی کنند 
،مسئولان نیز بایستی با تلاش جهادی و 

شبانه روزی اعتماد مردم را حفظ کنند.

سرپرست استانداری قم :

استان قم جزء استان های برتر کشور در حوزه امنیت است


